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Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

ÅPNING OG HILSNINGSTALER  
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
Kjære alle sammen, for et forbund vi representerer. Når jeg så denne filmen første gangen så tenkte jeg at 
det er ikke rart at jeg har engasjert meg i turnsporten fra jeg ble født og at jeg fortsatt er der. Når vi i tillegg 
fikk se denne fantastiske oppvisningen her i Fredrikstad i går, nettopp med den aldersgruppen som jeg er så 
opptatt av å beholde og så hva de klarte å få til, det fellesskapet som er der, så er det helt fantastisk å få lov 
til å være en del av dette.  
 
Det er en glede for meg å ønske velkommen til tinget her i vakre Fredrikstad. Det ble sagt i går også kanskje 
den fineste byen i Norge. Jeg er nok ikke helt habil jeg heller. Men jeg håper at dere fikk se litt av byen vår i 
går, ikke minst gamlebyen, og forstår hvorfor vi velger å bo her vi gjør.  
 
Det er 197 deltakere her i år. Dere skal være veldig glad for at det ikke ble over 200. Jeg hadde nemlig en 
utfordring med kretslederne våre på et møte vi hadde januar da vi snakket litt om hvordan få flest mulig til å 
møte opp her det skjer i det viktigste fora vi har. Da hadde vi en liten slide avslutningsvis med meg i 
boratdrakt, og sa at dersom det blir over 200 så skal jeg åpne tinget i borat. Jeg tror både dere og jeg skal 
være glad for at vi klarte å holde deltakerantallet så vidt under det. 
 
Tinget er den viktigste begivenheten i vårt forbund. Det er her fremtiden skal pensles ut. Det er her styret 
skal gjøre rede for arbeidet det arbeide som har blitt gjort i perioden. Det skal ikke stikkes under en stol at 
dette er en ganske krevende helg å stå i. Det er mange som forventer mange svar. Det er mange som stiller 
mange gode spørsmål. Vi må etter beste evne svare opp i forhold til det og det skal vi forsøke å gjøre under 
dette tinget. 
 
I min åpning så har jeg valgt å ta utgangspunkt i vår strategiske plan for perioden og gi en kort gjennomgang 
av hvordan utviklingen har vært de siste årene og følgelig hvor vi står i dag i forhold til de planene som har 
vært lagt tidligere. Samtidig så vil jeg også peke på noen utfordringer som vi står overfor og hvordan vi best 
tenker dette løst i tiden som kommer. Dette er selvfølgelig et tema vi kunne brukt flere dager på. Men jeg 
skal etter beste evne søke å korte det ned slik at vi også får tid til å behandle andre saker her på tinget. Så 
tror jeg ikke at blir streaming allikevel fra tinget, så vet dere det. Jeg hadde tenkt å si noe om at det kan være 
greit å være påpasselig med å ikke pelle seg i nesa eller å ha alt for tydelig grimaser når noen snakker her 
oppe. Da behøver dere ikke bekymre dere for det. Da ble det ikke streaming av tekniske årsaker forstår jeg. 
 
Alle kjenner visjonen vår: Livslang glede i gym og turn. Det tenker jeg vi innfrir ganske godt på. Vi har veldig 
mange små barn. Vi har flest av samtlige forbund. Vi har desidert flest barn i gruppen 0-5 år. Vi har også 
mange veteraner som er ute og representerer og som viser fram det flotte de kan. Den eldste utøver og 
trener tro jeg bikker 100 år i år. At det er mange som velger å bruke hele sin idrettskarriere i gym og turn, det 
tror jeg er helt åpenbart. Vi skal være inkluderende, ambisiøse og kompetente. Min erfaring når jeg er rundt 
og ser på alt dere får til ute i lagene er at det innfrir vi også godt på. Det er mye inkludering, alle er med. Man 
tilrettelegger for alle slik at de skal får muligheten til å delta på våre aktiviteter. Det er gode ambisjoner, man 
er ambisiøse, man har mange kompetente mennesker i politiske verv som trenere, ledere etc. 
 
Litt om medlemsutviklingen de siste årene. Alle vet at vi hadde en pandemi tilbake i 2020/2021 som preget 
hele norsk idrett og vi var ikke noe unntak. Da var vi nede i 95000 medlemmer i 2020. Vi mistet ca. 14% i 
denne perioden i forhold til pandemien. Så har vi jevnlig gått oppover. I 2022 var vi 102000, og nå begynner 
tallene for 2023 å tikke inn. Slik det ligger an nå så kommer vi til å bikke 106000 medlemmer. 
Medlemsveksten fortsetter og det sier jo meg at det jobbes bra i lagene. Vi er større en ski. Vi har klatret en 
plass opp og er nå det fjerde største forbundet. 
 
Vi har mange lag. Det som er viktig å merke seg er at breddeaktiviteten utgjør 80% av medlemsmassen.  
Den er stor og den dekker alt fra de minste til de eldste og alle våre ulike aktiviteter. Bredden er kjempeviktig 
og det må også gjenspeiles i de planene som vi legger fremover. 
 
Vi har Eurogym nå i Bodø i 2024 som sikkert alle vet. Der er vi oppe i ca. 3400 deltakere. Det er en økning i 
fra hva de hadde i Sveits. Vi har over 900 norske deltakere på det stevnet. Det kommer til å bli utrolig bra. 
Jeg håper flest mulig legger turen dit. 
 
Vi ønsker at flest mulig skal delta på arrangementer, også konkurranseaktivitetene. Det som kan være verdt 
å merke seg er at når det gjelder turn kvinner så hadde de for eksempel i 2023 rekorddeltakelse i sitt senior-
NM. Det sier oss at jentene holder på lenger, og det er noe vi ønsker. De er også eldre de som er på 
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Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

landslaget. Det er også gledelig. Vi ønsker at de skal mye senere peak, enn det som kanskje har vært tilfelle 
tidligere. Når det gjelder turn menn så ser vi på Norgescupene, hvor alle deltar, var det også 
rekorddeltakelse i 2023 hvor det var 177 som hadde deltatt. Det samme i rytmisk gymnastikk hvor det i 
Norgescup 2023 med 298 deltakere som er det høyeste tallet på de årene dette er registrert. I 
troppsgymnastikk og NM senior og NM junior så er det 93 som deltok i senior som er det høyeste antallet 
man har hatt og 64 i junior. Det vi ser er at det er flere og flere som deltar i disse arrangementene, noe som 
er en ønsket utvikling. 
 
Som jeg allerede har vært inne på er bredden motoren i Norges Gymnastikk- og Turnforbund. 80000 av våre 
medlemmer driver med det. Det er, tror jeg, fordi vi er så godt på å tilby varierte aktiviteter. Det er ingen 
særforbund som har det spekteret av aktiviteter og muligheter som det vi har. Ikke minst er det viktig å ha 
noe som treffer flest mulig og der de kan oppleves mestring uansett hvor de måtte være, eventuelt om de 
har sine begrensninger så er det viktig at alle får muligheten til å oppleve mestring og fellesskap. Både av 
Inger Lise og Kurte var inne på det i går med betydningen av et inkluderende miljø der man føler tilhørighet. 
Jeg opplever at dere er kjempegode på nettopp å etablere det. Derfor er det så mange som trives. 
 
Ungdomsutvalget vårt har vært helt fantastisk. Der er det nesten 30 unge kvinner og menn. Mest kvinner. 
Kommer litt tilbake til det også. De har jobbet tett opp til Bodø 2024 blant annet og har fått lov til å være med 
å utvikle hvordan det til det det skal bli. De har mange gode innspill og tanker om hvordan vi blir mer 
relevante for ungdommene i dag. Det å ta de med på råd når vi skal utvikle nye konsepter er helt 
avgjørende. 
 
Et av satsningsområdene er Parkour. Grunnen til at vi har hatt mye fokus på det er at det treffer den gruppen 
vi ønsker å beholde og rekruttere, nemlig ungdommene våre, samt at det er kanskje mest attraktivt for 
guttene og det er jo mankovare i vårt forbund. Det som er fint å se er at det er en vesentlig økning fra vi 
begynte med dette i forbundet i 2018 til i dag med nesten en fordobling. Det er en viktig gruppe å ha med 
seg. Vi ser at flere og flere lag tar de inn i sine konsepter. Det tenker jeg er noe vi fortsatt skal ha fokus på i 
tiden som kommer. 
 
Paraturn er viktig for oss. Alle skal være med. Mange av deltakerne krever mer enn andre. Det krever mer 
ressurser. Det krever mer av klubbene. Du verden så flinke dere er til nettopp å få det, å gi alle den 
opplevelsen de fortjener og den mestringen alle har muligheten til å vise. Det er en tredobling fra 2018 og 
fram til i dag. Det er gledelig å se at dette får vi til.  
 
Internasjonale prestasjoner er også noe vi skal måles på. Vi ønsker å prestere godt ute. Vi har utrolig mange 
flotte ambassadører for gymnastikk og turn som jevnlig er ute og presterer godt. Jeg husker første gangen 
jeg så Ingrid Håland Ås fra Høybråten og Stovner turnet bom. Jeg så ikke før etter at hun hadde landet og 
var ferdig øvelsen at hun manglet en arm. Det er noe av det råeste jeg har sett. Det som også er spennende 
er at det ser ut til at det kan bli en paralympisk gren og da har vi en fantastisk utøver. Hun deltok også i en 
konkurranse i England i fjor. 
 
Noen av høydepunktene fra 2022 som bør fremheves er at Sofus Heggemsnes kom til mangekampfinalen i 
VM og ble nummer 19. Det er en stor prestasjon. Sebastian Sponevik tok en sensasjonell, men ikke 
overraskende og et veldig velfortjent sølv i EM i hopp. Det lover veldig godt for fremtiden. Vi tok også en 
sterk sølvmedalje i troppsgymnastikk og i rytmisk gymnastikk ble det flere gullmedaljer i nordisk mesterskap. 
 
I 2023 fremheves mangekampfinalen til Maria Tronrud fra Oslo. Det er lenge vi har hatt en kvinne i 
mangekampfinalen i EM. Veldig gledelig og imponerende. Ellers så har vi også en 7. plass for en junior i VM 
i hopp som også lover godt for fremtiden. Så tok Sofus Heggemsnes gull i svingstang i World Challenge Cup 
og Sebastian sølv. 
 
Så vil jeg også fremheve Special Olympics med 13 gull, 15 sølv og 6 bronse. Totalt sett så tok den norske 
delegasjonen 17 gull. 13 av dem gikk til gymnastikk og turn. Jeg fikk gleden av å være der og det var en 
fantastisk opplevelse. 

 
Når det gjelder organisasjon er det noen år siden vi gjorde en omorganisering hvor vi gikk over fra en helt flat 
struktur til å ha fire avdelinger. Det begynner å sette seg. Vi må helt klart gjøre tilpasninger løpende 
underveis. Det er ganske nytt for veldig mange. Vårt inntrykk er at det begynner å henge bedre sammen. 
Klubbene kjenner bedre til hvem som gjør hva. 
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Så har vi påbegynt arbeidet med å se på det politiske nivået. Utvalget understreket det og presenterte noe 
fra det arbeidet i går. Det er viktig for meg å understreke at dette er et utvalg som har kommet fram til noen 
anbefalinger. Styret har ikke vurdert det engang. Det er det neste styret som må ta stilling til det. Det er helt 
åpenbart at det må være en høring. Dette må alle få uttale seg om og mene noe om. Det er ikke sikkert at 
fører til endringer. Her må man ha en solid politisk prosess. Hvis det skal gjøres noen vesentlige endringer i 
strukturen vi allerede har, så er det tinget her som må bestemme det. Det er litt viktig for meg å påpeke. For 
jeg fikk litt inntrykk av at noen kanskje tenkte noe annet i går, men det er ikke intensjonen. Det ville vært 
veldig unaturlig hvis ikke styret hadde sett på denne delen i kjølevannet av den organisasjonsprosessen som 
har vært gjennomført tidligere. Det er det det handler om. 
 
Så har vi også internasjonalt engasjement. Det er viktig. Vi ønsker å påvirke. Vi har jobbet veldig tett med 
vår nordiske venner gjennom hele perioden for å stå mer samlet ut når man skal stemme over ting og 
påvirke internasjonal turn. Det tror jeg vi gjør ganske godt. Det som er viktig for oss er Safe Guarding. At 
gymnastene blir best mulig ivaretatt når de skal prestere og følges opp. Det har vært mange skader. Det 
handler om utstyr. Man må tilpasse reglene slik at gymnastene ikke lider overlast som mange av dem gjør 
innimellom. Det har vært et viktig arbeid. En mer demokratisk organisasjon internasjonalt. FIG er i liten grad 
fullt ut det sånn som vi kjenner det her hjemme. Der pågår det et omfattende arbeid med nå og der ønsker vi 
å påvirke. Det å få flere kvinner inn i sentrale posisjoner i internasjonal idrett. Det er helt nødvendig. Der er 
FIG ganske elendige for å si det rett ut. Så er det selvfølge denne Russland-saken hele tiden. Vi har også 
snakket med NIF ang. det som skjer på Gazastripen. Det er ikke unaturlig at det også blir et tema for 
idretten. 
 
Anlegg er en glad-historie for oss i gymnastikk og turn i forhold til veldig mange andre. Alle forbund lurer på 
hvordan vi får det til. Vi vedtok en anleggsstrategi tilbake i 2009. Det er nøyaktig 15 år siden. Da sa vi at i 
2034 skulle ha 160 anlegg gymnastikk og turn opp og stå. Da planen ble vedtatt eksisterte det 15 anlegg i 
Norge. I dag, 15 år senere, har vi 98 basishaller. Vi ligger foran skjemaet til 160 anleggene i 2034. Det er 
ganske så imponerende når vi ser andre sliter med å få sine anlegg opp og stå. Jeg tror det de fleste forstår 
at anleggene vi har og aktivitetene vi driver med er det beste, så da prioriteres det. Det er ikke vanskeligere 
enn det som jeg sier til mine kollegaer i andre forbund. Det har kommet en ny rutine for anlegg- og 
utstyrskontroll. Det er kjempeviktig at man har god struktur på det. Det er risiko forbundet med aktivitetene i 
hallene. Det kan både være utstyr som ikke er som det burde og da må vi ha rutiner for å følge opp det. Vi 
må også sørge for at alle deler i det å ivareta et anlegg er på plass. Det er behandlet og vedtatt i styret. Det 
skal bli enklere for dere som har ansvaret for hallene å se på hvordan det best gjøres. 
 
Vi opplever at vi er mer synlig i media. Lindmo har utøvere fra oss på besøk og God Morgen Norge har 
invitert inn utøverne våre ved flere anledninger. Media skriver mer om oss ser vi. De plukker opp flere av 
sakene våre og skjønner at det skjer ting og at turn er verdt å skrive om. At vi er litt på vei opp. Utøverne 
våre selv er kjempeflinke på medier og har mange følgere. 
 
Unge ledere-prosjektet er kjempeviktig. Det er det som er framtiden vår. Vi har nesten 30 dedikerte unge 
mennesker som ønsker å ta litt ansvar og lære seg mer om idretten og bidra. De har også vært med på å 
utforme mye av det som skal skje i Bodø. 
 
Det er vekst i paraturn. Det synes vi også er veldig gledelig. Det er viktig at alle har muligheten til å ta del i 
det flotte vi driver med. Det er vekst i Parkour. Det tenker vi også er viktig. Det er i tråd med disse 
ungdommene våre og gutter. At vi får økning i det. 
 
Vi er ganske sterkt representert internasjonalt. Vi har blant annet visepresidenten i European Gymnastics i 
Tom Thingvold. Vi har Lise Mandal som har sittet i FIG Council i mange år. Vi har Marie Moltubakk som 
sitter i teknisk komité RG i FIG. Vi har Lasse Hause som sitter i Gym for All. Så har vi også representant i det 
internasjonale gymnastikkhjulforbundet. 

 
Så kort om utfordringer som vi ser. Kostnader: Det jobbes hardt med å få mer penger inn i idretten. Vi ser 
også at flere departementer engasjerer seg i det og deler penger til særlig områder hvor det er mye 
fattigdom. Frivillighet: Det er vanskelig å rekruttere frivillige. Det har skjedd noe de siste 15-20 årene. Folk 
har en litt annen forventning i det å sende barna sine på idrett. De ønsker ikke nødvendigvis å bidra. Så det 
må vi jobbe hardt med. Vi ser det å få fylt verv er krevende. 
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Kjønnsbalanse er noe som kanskje noen vil si er et luksusproblem for vi har så mange fantastiske damer. 
Det er vanskelig for er en del klubber og kretser å få inn nok menn til at man forholder seg til lovverket. Vi får 
stadig vekk søknader om dispensasjon fra det. Det må vi ha et tydelig fokus på også. 
 
Frafall av ungdom er sterkt prioritert gjennom ny strategisk plan. Det er de som er fremtiden. Det er også her 
norsk idrett opplever størst frafall. Dette må vi ha tydelig fokus på. Vi må utvikle gode konsepter som treffer 
ungdommene. Det vet jeg at disse ungdommene har mange tanker og synspunkter på. 
 
Selv om vi er gode på anlegg så trenger vi fortsatt flere. Det er ventelister svært mange steder så vi må bare 
trykke på enda mer og få opp anlegg overalt hvor det er mulig. 
 
Dette med ingen anerkjennelse for barn 0-5 år. Det er jo den økonomiske siden av det. NIF har som 
ambisjon alle med. Den er ikke dekkende for de har ikke med disse barna her. Vi fremmet en sak på 
idrettstinget i fjor for å få også denne gruppen inn på tildelingsordningene fra departementet. For oss hadde 
det naturligvis betydd utrolig mye. Vi fikk ikke flertall den gangen, men vi fortsetter å jobbe politisk og 
overtale flest mulig til å forstå at det å ivareta denne gruppen i de rammene som idretten har, og særlig gym 
og turn, er kjempeviktig. Alternativet er private aktører som nå begynner å plukke opp flere av disse og da 
blir det i hvert fall ikke alle med. Jeg har tro på at det skal være mulig å få til. Jeg opplever at folk er mer 
forståelsesfulle i forhold til at det er unaturlig å skille ut en gruppe av idretten som ikke skal falle inn under 
ordningen. 
 
Mangfold, flerkulturelle: Vi er ikke mest kjent for det. Vi ser at flere og flere som også har andre kulturelle 
bakgrunner kommer til idretten vår. Det er en utvikling også der. Allikevel, her kan vi garantert gjøre mer. Det 
er idretter som nok er bedre her enn oss. 
 
Det var det jeg hadde tenkt å redegjøre for innledningsvis. Da har dere fått en kort oversikt over situasjonen, 
status og tanker fremover. Da er neste på agendaen vår kjære ordfører Arne Sekkelsten. 
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Hilsen fra ordfører i Fredrikstad kommune Arne Sekkelsten: 
Jeg har fått gleden av å ønske velkommen hit til forbundstinget for Norges Gymnastikk- og Turnforbund. Jeg 
har forstått at det var sterk konkurranse om hvor arrangementet skulle holdes. Jeg vil derfor takke alle 
involverte og ikke minst Fredrikstad Turnforening som har jobbet med å forberede dette tinget i lang tid. 
 
Siden jeg nå befinner meg som ordfører på et forbundsting så skjønner jeg at det ikke er alle som er like 
godt kjent med byen vår. Derfor vil jeg trekke fram noen ting ved det som kjennetegner Fredrikstad. Som 
mange sikkert har skjønt allerede så er vi en kystby med lange og stolte sjøfartstradisjoner. Denne uken har 
vi også fått sommerværet på forhåpentligvis permanent besøk. Det vil man også se etter hvert nå fremover 
at det vil bli et yrende båtliv. Vi har en lang kyststripe med fine strender og flott skjærgård. Vi er faktisk 
Norges syvende største hyttekommune med nesten 4400 hytter. Det mange ikke vet er at vi faktisk har flere 
hytter i Fredrikstad enn man har på Hvaler. De ligger riktignok en plass bak, men det gjør jo at vi nå i 
sommermånedene kommer til å få en mye høyere befolkning enn vanlig. Til vanlig så ligger vi på 85000 
innbyggere her i byen. Hvis man tar med Sarpsborg, det pleier vi ikke å gjøre, så hadde vi vært Norges sjette 
største og hadde hatt 120000 innbyggere. 
 
Så kan vi heller skilte med at vi egentlig er en by som ble flyttet i sin tid. Det var slik at Kong Fredrik den 
andre, som også denne byen er oppkalt etter, han kranglet fælt med svenskene og fikk igjen i form av at 
dem brant og terroriserte Sarpsborg og da besluttet dem å flytte byen ned og derav Fredrikstad som ble 
grunnlagt i 1567. 

 
Vi er mange ting. Vi har vært godt kjent som plankebyen, og det er ikke helt uten grunn. Vi hadde en lang 
rekke sagbruk langs Glomma. Vi er i dag også en fergeby. Det vil dere fort finne ut av hvis dere besøker elva 
her at vi har en elvemetro som også er gratis. Vi har også nå et prøveprosjekt med en ferge som heter Hyke 
som skal være en selvgående ferge uten skipper. Vi har ikke kommet så langt enda, så foreløpig er den med 
skipper. Det er under utprøving. 
 
Hvis dere ikke har vært i gamlebyen vil jeg oppfordre dere til å ta en tur. Ta gjerne fergen over. Se den 
praktfulle broen som også er et ganske fint instagramobjekt har jeg registret. 
 
Det er mange har fått med seg at vi er en fotballby. Vi er så gærne etter fotball her at vi hadde til og med en 
gudstjeneste i Fredrikstad domkirke som arrangert FFK-gudstjeneste. Det vil jeg påstå hjalp, for etter 11 år i 
mørket klarte vi å omsider å komme oss opp i eliteserien. 
 
Vi liker å kalle oss en kulturby. Vi kan bare nevne Kira som gitt til topps i The Voice og Odd René Andersen 
som gikk til topps i Stjernekamp. Hvis dere ikke har vårt på Idyllfestivalen så vil jeg anbefale dere å komme 
tilbake 21. og 22. juni og være med der. Der skal CC-Cowboys, Kygo, Astrid S, Benjamin Ingrosso, 
Postgirobygget, Emma Steinbakken og mange mange flere spille. Jeg har ikke hørt om alle, men det sier 
mer om meg enn om festivalen. 
 
Vi er også en turnby. Vi har en sterk tradisjon for turnsporten som er den tredje største idretten i byen etter 
fotball og golf. Det er nærmere 3000 personer fra barn til eldre som deltar i turn hver uke. Byen har flere 
aktive turnforeninger, blant andre Nedre Glomma Turn, Borge Turnforening, Rolfsøy Turn og Fredrikstad 
Turnforening. 
 
Både nasjonalt og internasjonalt er ungdomstroppen til Fredrikstad Turnforening kjent. I fjor var 
ungdomstroppen på Gymnaestrada i Amsterdam med 80 deltakere. I år skal ungdomstroppen med 70 
deltakere til Eurogym i Bodø. Jeg må også benytte anledningen til å gratulere ungdomstroppen med 
gullmedalje i Gym for Life i Norge i 2023 og Best in Show-prisen i samme år. 
 
Da er det viktig å trekke fram fellesskapet som skapes i og rundt turnmiljøet. Det er noe vi er veldig stolte 
over og veldig klar over også her i byen.  
 
Vi har jo hatt en ganske stor Case med folkehelseutfordringer hvor dessverre ikke hele befolkningen vår er 
like aktive og derfor har vi blitt deltakere i noe som heter Global Active City som er en programsatsing for å 
få flere folk ut i aktivitet. Her har Fredrikstad Turnforening vært med som en viktig bidragsyter i å blant annet 
legge til rette for barn og unge med funksjonsnedsettelser. Det er også sånn at man tilbyr lavterskel 
styrketrening til seniorer, og det gjøres også veldig mye annet godt arbeid. 
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Da gjenstår det bare for meg å ønske dere et riktig godt forbundsting. Så får dere ha et flott opphold her i 
Fredrikstad. Hvis dere ikke får med dere alt får dere gjerne komme tilbake. 
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SAK 1 GODKJENNING AV FREMMØTTE REPRESENTANTER  
Det var 91 stemmeberettigede representanter. 
 
Vedtak: Godkjent. 
 
 

SAK 2 A) GODKJENNING AV INNKALLINGEN  
Møtet ble bekjentgjort på forbundets nettside og gjennom utsending av e-post til alle lag innen frist angitt i 
NGTFs lov § 14 (2). 
 

Forbundsstyrets forslag: Innkallingen godkjennes. 
 
Ingen kommentarer. 
 
Vedtak: Godkjent. 
 

SAK 2 B) GODKJENNING AV SAKSLISTEN  
Forbundsstyret har behandlet de saker som har kommet inn innen fristen, og aktuelle forbundstingsaker 
legges fram til behandling. Saker som naturlig hører inn under styrets normale arbeid og ansvar har blitt 
håndtert direkte i styremøter og protokollert der. 
 

Forbundsstyrets forslag: Sakslisten godkjennes. 
 
# 17 luliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets: 
Jeg har sammen med flere av kretslederne kommet fram til et endringsforslag til sakslisten som gjelder 
endringer i organisasjonen: 
 
Ny Sak 6 B-4 Endringer i organisasjonen. 
Med bakgrunn i utvalgsarbeidet om organisasjonsgjennomgang som ble presentert i går under åpent forum 
foreslås i henhold til NIFs lov § 2-5 (5) bokstav c en ny sak til sakslisten. Denne saken foreslås tatt inn som 
sak 6 B-4 til sakslisten. 
 
I perioden 2023-2024 har det blitt gjennomført en organisasjonsgjennomgang med et utvalg bedsatt av 
forbundsstyret. Som hadde som mandat å komme fram til en ny og effektiv organisasjon. Resultatet fra dette 
arbeidet er oppsummert i en sluttrapport som vi fikk presentert i går. I den rapporten på side 23, under fase 5 
implementering står det, sitat: «Både evalueringen av tidligere prosess og en grundig kartlegging av 
oppgaver, økonomi og andre ressurser ga gruppens medlemmer et felles utgangspunkt for prioriteringer, 
konklusjoner og anbefalinger. Vi vil særlig trekke fram ansattes besvarelser av evalueringen i Fase 1 av 
arbeidet. 
 
Vi har ikke spurt klubbene direkte eller hatt høringer med klubbene i organisasjonen. Vi har hentet kunnskap 
fra tidligere undersøkelser og innspill fra klubbene i andre sammenhenger. Klubbene, deres aktivitet, drift og 
utvikling er det aller viktigste for NGTF. Klubbene våre er svært forskjellige, i størrelse, hvilke grener de 
tilbyr, hvilke ambisjonsnivåer de har. På spørsmålet om hvilken organisasjonsform på frivillig arbeid (politisk 
organisering) som best støtter klubbene vil svaret være avhengig av hvilken aktivitet i klubbene vi ønsker å 
prioritere.» 
 
En politisk organisasjonsendring vil være av vesentlig betydning for lagene våre. Som det fremgår av 
rapporten har våre lag ikke vært involvert i denne prosessen fram til nå. Vi hørte av presidenten at det 
legges opp til en prosess, og det er veldig fint. Men, aller største delen av det frivillige arbeidet og aktivitet 
skjer i lagene. Det er derfor lagene og deres behov for aktivitet og utvikling skal være retningsgivende for 
hvordan forbundet skal organiseres. Dette ivaretas kun gjennom vel gjennomtenkt og godt forankrede 
prosesser hvor både lagene og kretsene blir hørt og tas mer på ordet. 
 
Basert på dette foreslåes det at tinget gir forbundet gis i oppdrag å jobbe videre med organisasjons-
gjennomgangen i neste tingperiode hvor lagene og kretsene involveres gjennom målrettede undersøkelser 
og høringer. Dersom resultatet fra dette arbeidet bunner i en ny organisasjonsmodell skal denne modellen 
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vedtas på forbundstinget 2026. Dette er i tråd med NIFs lov felles bestemmelser 2-22 og det som gjelder for 
særforbund § 6.6, 5. ledd. 
 
2-22. Disposisjoner av vesentlig betydning, ekstraordinær karakter eller betydelig omfang i forhold til  
organisasjonsleddets størrelse eller virksomhet, kan kun vedtas av årsmøtet/tinget. Dette gjentas også i § 
6.6, 5. ledd. 
 
Når NIF har tolket denne bestemmelsen så har de sagt at denne bestemmelsen ikke bare rammer 
økonomiske disposisjoner. En organisasjonsendring vil faktisk ha stor økonomisk betydning også for alle 
ledd. Men enhver beslutning av vesentlig betydning, ekstraordinær karakter eller betydelig omfang er 
egentlig endringer som skal løftes til årsmøte eller ting for vedtak. Når det gjelder hva er disposisjon av 
vesentlig betydning så siktes det til disposisjoner som gir eller som vil kunne gi store konsekvenser for 
organisasjonsleddet eller på annen måte oppfattes som særlig viktig. 
 
Så basert på dette er følgende forslag til vedtak: Forbundsstyret gis i oppdrag å jobbe videre med 
organisasjonsgjennomgangen i neste tingperiode. Lagene og kretsene involveres i dette arbeidet gjennom 
målrettet undersøkelser og høringer. Eventuelle organisasjonsendringer tas opp på tinget i 2026 og vedtas der. 
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets: 
Vestland Gymnastikk og Turnkrets stiller seg bak Viken og Oslo og anbefaler tinget til å gjøre de samme. 
Jeg vil gjerne ha det protokollført. 
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
Jeg sa litt om det tidligere i dag at vi ønsker en demokratisk prosess rundt dette her. Det er helt naturlig at 
dette er måten å gjøre det på, så vi støtter forslaget. 
 
 
90 stemmer for og 1 stemme imot. 
 
Vedtak: Godkjent med tillegget om ny sak 6 B-4 Endringer i organisasjonen. 
 
 

SAK 2 C) GODKJENNING AV FORRETNINGSORDEN  
 

Forbundsstyrets forslag til forretningsorden: 
 
1. Møtene ledes av de valgte dirigentene som fordeler arbeidet seg imellom. 
2. Protokollen føres av de valgte sekretærene som fordeler arbeidet seg imellom. 
3. Ingen representanter kan gis ordet mer enn 3 ganger i samme sak. 
 Med unntak for innlederen, settes taletiden til:  
  5 minutter første gang, 
  3 minutter andre gang og 
  2 minutter tredje gang. 
 

Det er adgang til å foreslå at taletiden ytterligere begrenses, likeledes er det adgang til å foreslå strek. 
4. Representanter som forlanger ordet til forretningsorden gis 1 minutt taletid. 
5. Alle forslag må innleveres skriftlig via GoPlenum og inneholde forslagstillerens navn og 

organisasjonstilhørighet. Nye forslag kan ikke fremsettes etter at strek er satt. Tidligere forslag kan 
ikke trekkes tilbake etter at strek er satt, eller etter at saken er tatt opp til votering. 

6. Forslag utenom de på sakslisten oppførte saker behandles i henhold til NIFs lov.  
7. Med unntak for lovendringer avgjøres alle saker med alminnelig flertall. 
8. I protokollen føres inn alle forslag og vedtak som er truffet med antall stemmer for og imot. 
9. Ansatte og gjester gis talerett i saker som angår dem. 
 
 
# 14 Vegard Haugseggen, Trøndelag Gymnastikk- og Turnkrets: 
Det er et forslag om å endre ordlyden. Det er mange observatører her i dag og det er viktig at i saker som 
angår observatørene, at vi får en mulighet til å høre deres synspunkter.  
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Forslag til punkt 9: Ansatte, observatører og gjester gis talerett i saker som angår dem. 
 
76 stemmer for og 13 imot. 
 
Vedtak: Godkjent med tillegget i punkt 9. 
 
 

SAK 3  KONSTITUERING 
 
Valg av dirigenter 
Vedtak: Anniken Douglass Mellegaard og Rune Reinertsen. 

 
Valg av sekretærer 
Vedtak: NGTFs administrasjon. 
 

 
Valg av 2 representanter til å underskrive protokollen 
Vedtak: Silje Dueland og Bjørnar Skogheim. 

 
Valg av minst 2 representanter til redaksjonskomité 
Vedtak: Marianne Frisvold Furuseth og Tony Machin. 

 
Valg av minst 2 personer til reiseutgiftsfordelingskomité 
Vedtak: NGTFs administrasjon. 

 
 

SAK 4  BEHANDLE ÅRSBERETNINGER FOR 2022 og 2023  
 

Forbundsstyrets forslag: Årsberetningene for 2022 og 2023 godkjennes. 

 
Forbundsstyret beretning 
Ingen kommentarer. 
 
Beretning turn kvinner 2022 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning turn kvinner 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning turn menn 2022 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning turn menn 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning rytmisk gymnastikk 2022 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning rytmisk gymnastikk 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning troppsgymnastikk 2022 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning troppsgymnastikk 2023 
Ingen kommentarer. 
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Beretning gymnastikkhjul 2022 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning gymnastikkhjul 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning bredde 2022 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning bredde 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning utstyr og anlegg 2022 og 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning utdanning 2022 og 2023 
Ingen kommentarer. 
 
Beretning FIG Council 2022 og 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning FIG Teknisk komité rytmisk gymnastikk 2022 og 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning European Gymnastics President Teknisk Komité turn menn 2022 Vice President Executive 
Comitee 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning European Gymnastics TC-GfA (Gymnastics for All) 2022 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning European Gymnastics TC-GfA (Gymnastics for All) 2023 
Ingen kommentarer. 

 
Beretning International Wheel Gymnastics Federation (IRV) 2022- 2023 
Ingen kommentarer. 

 
 
# 16, Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets: 
Jeg vil skryte av forbundsstyret. Det er en veldig god rapport, den er veldig oversiktlig, lett å lese. Vi er litt lite 
flinke til å skryte av hverandre, men dere har gjort en god jobb med årsrapportene. 
 
Vedtak: Årsberetningene 2022 og 2023 ble godkjent. 
 
 

SAK 5 BEHANDLE STYRETS ØKONOMISKE BERETNINGER OG REVIDERTE 

REGNSKAPER  
 

Forbundsstyrets forslag: Styrets økonomiske beretninger og reviderte regnskaper for 2022 og 2023 
godkjennes. 
 
# 103 Mona Kristiansen, generalsekretær: 
Jeg har fått den store gleden av å legge fram regnskapene for 2022 og 2023. Dere finner revidert 
årsregnskap, økonomiske beretning, revisors beretning og beretning fra kontrollutvalget som vedlegg til 
tingpapirene. 
 
Litt overordnet først for å vise utviklingen de siste 10 årene. Omsetningen har vært veldig stabil siden 2018. 
Med unntak av pandemiårene har vi ligget mellom 55 og 60 millioner kroner i omsetning.  
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I årsresultatet for samme periode er det mange røde søyler dessverre. Det er litt sånn økonomien vår er.  
Med unntak i pandemiårene hvor det var minimalt med aktivitet. Det vil si at vi stort sett har vi gått med 
underskudd i normalår, samtidig som vi selvfølgelig heller ikke ønsker å gå med store overskudd da 
pengene vi har skal gå ut til aktivitet. 
 
I forbindelse med driftsinntekter og driftskostnader for 2022 ble det budsjettert med et underskudd på 3,2 
millioner. Grunnen til det var at man ønsket å få tilbake aktiviteten etter stor nedgang etter pandemien. Så 
kom vi til februar og så kom det plutselig en krig i Ukraina som påvirket oss veldig. Vi skulle blant annet hatt 
FIG-kongressen som skulle gitt oss et betydelig overskudd. Istedenfor mistet vi den store inntekten vi skulle 
hatt. Det er grunnen til driftsresultatet på 2,3 millioner i underskudd. Grunnen til at det ikke ble større var 
blant annet at vi fikk et stort tilskudd fra Sparebankstiftelsen på over 7 millioner kroner som i hovedsak gikk 
til utstyrspakker ut til klubbene. 
 
Når det gjelder 2023 så var det budsjettert med et underskudd på 300.000,-, men så gikk det med et 
overskudd på 6 millioner. Det er flere årsaker til det. Årets 2023 har vært preget av veldig stor usikkerhet. 
Hovedsakelig på grunn av Eurogym som vi skal ha i år. Grunnen til denne usikkerheten er tilskudd som vi 
skulle hatt på inntektssiden som vi ikke har fått og store økninger på kostnadssiden. Det har også vært 
veldig mye usikkerhet internasjonalt. Når vi hadde interessepåmelding i november så tilsa det at vi skulle få 
et deltakerantall på over 6000 deltakere. Så ender vi på litt over 3000. 
 
Vi har da hatt et år hvor vi har hatt prognoser som har vist at vi bare på Eurogym ville gå med et underskudd 
på 3 millioner. Da måtte vi sette i gang tiltak. For i tillegg til Eurogym har vi i år hatt et nordisk mesterskap i 
turn, vi har et forbundsting som koster penger. Vi skal delta i EM i troppsgymnastikk som er annethvert år 
som tilsvarer 1 million ekstra i kostnader for den grenen. Det er et OL og det er generelt mye usikkerhet 
rundt økte kostnader. Så da har vi gjort en del grep. Vi har spart der vi kunne spare. Men den største 
enkeltposten i forhold til dette avviket er personalsituasjonen i administrasjonen. Det synes jeg personlig er 
veldig trist. Vi har i 2023 hatt flere lenger sykdomsperioder på sentralt ansatte, alvorlig sykdom og flere 
ansatte på pleiepenger. Bare den posten er på 2,5 millioner. Det er ikke et overskudd som vil fortsette inn i 
2024. Vi håper for all del at disse ansatte kommer tilbake. Det ble blant annet snakket om i går om at det tar 
lenger tid å få svar. Det er helt naturlig. Hvis man vet at den ansatte blir bort i ett år kan man få inn en vikar. 
Det har ikke vært tilfelle her. Vi har nå i dag fire ansatte som er ute. Det påvirker en administrasjon veldig. 
 
I tillegg så har de fleste av våre inntekter kommet fra tilskudd fra Kulturdepartementet via NIF. Vi fikk et 
ekstra tilskudd i januar 2024 for 2023 som vi ikke visste om. Det også påvirker resultat veldig. Det gikk blant 
annet på IT-kostnader som ble billigere, og litt økte inntekter som nå ser ut som går i balanse. 
 
I tillegg kan det også sies at i 2023 har NIF vedtatt en ny forvaltningsmodell. Før fikk vi veldig godt betalt 
fordi vi var flere grener, at vi hadde mange klubber. Alt det har man nå fjernet. Hvis man skal få økt tilskudd 
går det kun på medlemsvekst og da hovedsakelig i aldersgruppen 13-19 år. Hvis vi ikke klarer det hvert år vi 
vi ikke få mer penger/høyere tilskudd, snarere tvert imot. Så det er også en stor usikkerhet. Størstepartene 
av inntektene våre er bundet opp i medlemmene våre. Det gjelder også forbundsavgiften. Det gjelder også 
post 2 tilskuddet og post 3 tilskuddet fra NIF. Ved en medlemsnedgang vil disse tallene her se ganske 
annerledes ut. 
 
Sponsor er 2% av inntektene våre. Vi har satt ned en sponsorgruppe som har jobbet nå i to år, og vi er 
fortsatt på 2%. Det er kjempekrevende. Egenandeler er kurs og egenandeler når landslagene er ute og 
reiser. 54% av kostnadene våre går til reise og opphold. Den har økt siden i og med det har blitt veldig 
dyrere å reise. Idrettsfaglig bistand går veldig mye på kompetanse. Antall årsverk i samme periode har vært 
ganske stabilt. Litt nedgang i 2023 i forhold til at vi har sykdom og har vakante stillinger. Noen har sagt opp. 
Istedenfor å erstatte har vi valgt å forsøke å få det til for å spare kostnader. Så vet vi også at det er 
omorganiseringsprosess på gang. Så vi har også et ønske om å ikke knytte alt for mye midler inn i faste 
kostnader. 
 
Vi har nå fått opp en egenkapital som gir oss en mye tryggere og stabil hverdag. Vi har et tingvedtak på at vi 
skal ha en egenkapital som skal være minst 10% av omsetningen i et normalår. Nå er den på ca. 25%, noe 
som er veldig bra. 
 
# 17 luliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets: 
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Jeg har lyst til å lese et lite avsnitt fra kontrollutvalgets beretning og det er i tilknytning til det Mona også har 
presentert i forhold til situasjonen med de ansatte og det økonomiske resultatet fra 2023. Dette er viktig for 
tinget å bemerke seg i forhold til at vi skal behandle en del saker på dette tinget som har betydning for 
økonomien, og da for de ansatte ikke minst. 
 
«Det er positivt å se et stort overskudd som gjør at egenkapitalen nå er nesten ca 50% av omsetningen, og 
gir en solid base for videre drift. Så er det betenkelig å lese at en stor del av overskuddet skyldes 
underforbruk i viktige funksjoner som kompetanse og konkurransegrener, vakante stillinger og NAV-
refusjoner. Vi ser det viktig å opprettholde fokus på kompetanse og konkurranse, slik at ikke framtidige 
budsjetter legger vekt på hva kan sees på som et kunstig høyt overskudd. På bakgrunn av de to siste årene 
vil vi anbefale å utarbeide budsjetter, og oppfølging, som kan gi et mer stabilt resultat over tid.» 

 
Så er det betenkelig for meg i hvert fall - jeg skjønner at vi har kostnader å bespare men det skal ikke gå 
utover ansatte og ansattes helse. 
 
# 16, Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets: 
Jeg stusser jo litt på at man sier at man ikke har ansatt vikarer fordi, hvis jeg forstod rett, fordi man er under 
en omorganiseringsprosess. Vi i Vestland Gymnastikk- og turnkrets har i grunn ikke hatt kretskonsulent i 
nærmest et år. Det har vært krevende. Jeg må berømme utvalgene våre som har gjort en helt fantastisk 
jobb. Hadde det ikke vært for de så vet jeg ikke hvordan aktiviteten i Vestland hadde vært. Vi har heldigvis 
fått inn en nå helt på slutten som hjelper oss og det har vært kjærkomment. Men, ja, jeg stusser litt. 
 
# 103 Mona Kristiansen, generalsekretær: 
En liten kommentar til det Benedicte sa. Jeg sa ikke at vi ikke har vikarer på grunn av omorganiserings-
prosessen. Det var snakk om vakante stillinger. Det går på når vi har hatt noen som har sluttet så har det tatt 
litt tid før vi har fått inn nye. Det har ingenting med omorganiseringsprosessen å gjøre. Men vi har vært litt 
forsiktige med å ansette nye i nye roller. Vi har blant annet en kommunikasjonsstilling som ikke gjort noe 
med for å ikke binde faste kostnader. Så det har ingenting med omorganiseringsprosessen å gjøre. 
 
# 17 luliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets: 
En liten bemerkning til Mona sa. Jeg må si jeg stiller meg veldig undrende til den kommentaren Mona om at 
dere kommer ikke til å binde opp faste midler til nye vakante stillinger fordi det er omorganisering. Jeg 
minner om at vi midt i en prosess hvor dere også har sagt at det blir ikke noen omorganisering i denne 
perioden. Vi skal jobbe videre med omorganiseringsprosessen og det vedtas på neste ting. 
 
# 103 Mona Kristiansen, generalsekretær: 
Det jeg prøvde å si er at omorganiseringsprosessen har egentlig ikke så mye med det her å gjøre. Vi har 
prøvd i 2023 å ikke ansette i nye stillinger. Vi har prøvd å gjøre så godt vi kan med de ressursene vi har for å 
kunne møte 2024 på en best mulig måte. Det vi vet er at det blir et veldig tøft år. Vi vet, når man ser på hvor 
kostnadene vår går, at 51% av budsjettet vårt er lønnskostnader. Da ønsker vi ikke å tilføre ytterligere 
lønnskostnader. Det går ikke på at vi ikke ønsker at våre ansatte skal ha et bra arbeidsmiljø eller at vi ikke 
skal ta vare på helsen deres. Det er en selvfølge. Men vi ønsker ikke nye stillinger. Vi har prøvd så godt vi 
kan med de ansatte vi har. Kutte oppgaver og gjøre det vi absolutt må for å kunne møte 2024 på en best 
mulig måte. I andre enden: Ansetter vi nå og vi ser at dette går helt feil vei med et Eurogym som potensielt 
har ligget an til å gå med et underskudd med 3 millioner så må jeg sitte å avsette disse ansatte igjen. Det er 
en prosess jeg ikke ønsker. 
 
Vedtak: Styrets økonomiske beretning og reviderte regnskaper 2022 og 2023 ble godkjent. 
 
 

SAK 6A  BEHANDLE LOVFORSLAG FRA FORBUNDSSTYRET 
 
Endringene i NGTFs lov bygger på tre forhold: 

1. Oppdatering av loven basert på endringer i NIFs lovnorm for særforbund 
2. Endring i styresammensetning i NGTF 
3. Opprydding i bestemmelsen om møterett, talerett og forslagsrett på særforbundstinget 

Fullstendig lovdokument hvor foreslåtte endringer framgår fulgte som eget vedlegg til tingpapirene. 
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6A-1 Lovtekst for NGTF bygget på ny lovnorm  

Idrettsstyret har vedtatt ny lovnorm for særforbund gjeldende fra 01.01.24. Lovnormen er obligatorisk for 
særforbundene. Endringene som følger av NIFs lovnorm omfatter følgende punkter: 

1. §1 Formål. Som følge av vedtak på Idrettstinget i 2023 er spesifiseringen av aktivitetsverdiene fjernet 
og det er i stedet vist til de verdier som vedtas av Idrettstinget i langtidsplanen. 

2. §2 Organisasjon. Opprydding i bestemmelsen. 
3. §§ 17 og 18. Oppdatering av lovteksten i hht NIFs lovnorm. 

 
Lovnormen for særforbund med oversikt over endringer finnes på NIFs nettsider: 

https://www.idrettsforbundet.no/tema/juss/lovnormer/for-sarforbund/ 
 
Endringene som følge av NIFs lovnorm er allerede vedtatt og implementert av forbundsstyret, og legges 
fram for tinget til orientering. 

 

Forbundsstyrets forslag: Endringene i NGTFs lov som følger av NIFs lovnorm tas til orientering. 
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
Dette handler om å tilpasse vår lov til NIFs lovnorm. Det er rene tilpasninger som vi er forpliktet til å gjøre slik 
at vår lov er i samsvar med overordnet lov fra NIF. 
 
Vedtak: Endringene i NGTFs lov som følger av NIFs lovnorm ble tatt til orientering. 
 
 

6A-2 Endring i styresammensetning i NGTF  
Forbundsstyret foreslår en utvidelse av styret med 1 styremedlem og 1 varamedlem. Styrets sammensetning 
og størrelse er regulert av NGTFs lov § 13 pkt 14 a. 
 
Begrunnelse: 
Spesielt gjennom siste tingperiode har det blitt tydeliggjort at forbundsstyret er sårbart med tanke på eventuelle 
frafall i perioden. For å kunne sikre at styrets ansvar og oppgaver ivaretas på en god måte uten at det legges 
uforholdsmessig stor arbeidsbelastning på styremedlemmer som bruker av sin fritid på vervet, anses det som 
fornuftig med en utvidelse av styret. 
 
Når det gjelder de økonomiske konsekvensene så vil de være små. Merkostnaden ved en eventuell økning 
av antallet styremedlemmer/varamedlemmer vil begrense seg til honorar (p.t. 0,2G), samt reisekostnader til 
fysiske møter. 

 

Forbundsstyrets forslag: Foreslått endring i styresammensetning som fremgår av NGTFs lov § 13 
pkt. 14a) vedtas. 

 
# 2 Birgit Iversen, visepresident: 
I den tingperioden som har vært nå fikk vi tidlig i perioden frafall fra to styremedlemmer. Så vi har vært to 
færre nesten hele perioden. Det har vi merket. Vi ønsker å gjøre en best mulig jobb, kunne være til stede der 
det skjer, representere, vi ønsker å ha geografisk spredning på styremedlemmene, kjønnsbalanse er vi nødt 
til å ha. Det har vært litt utfordrende denne perioden med å være to færre. For å kunne stå litt mer støtt og 
robust i neste periode så ber vi om en utvidelse av styret med et vanlig styremedlem og et varamedlem. 
 
# 17 luliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets: 
Hva er behovet bak dette? Etter min mening er det nok styremedlemmer og varamedlemmer som det er i 
dag. 
 
# 13 Henriette Bismo Eilertsen, Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets: 
Hvordan blir det med økte reise kostnader ved å øke med to ekstra i forbundsstyret? 
 
# 2 Birgit Iversen, visepresident: 
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Som det også står i saken så anser vi ikke at det vil være betydelig økte kostnader med utvidelse. Det vil 
være noen reisekostnader selvfølgelig, men det er også viktig for oss å ha representasjon fra hele landet.  
Litt ekstra vil det koste men det vil ikke være store beløp. Når det gjelder styrehonorar så vil det heller ikke 
bli veldig mye. Vi anser ikke at det har noe påvirkning på økonomien. Vi representerer mye og bruker mange 
helger. Vi har stort sett klart å ha representasjon på de mesterskapene og kretstingene osv. vi skal være til 
stede. Men, det har vært noen ganger det har vært veldig vanskelig å få det til siden vi rett og slett ikke har 
vært mange nok å spille på. Så det er årsaken til det. 
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
Det som er fint med å være i gymnastikk- og turnforbundet er at det er masse aktivitet. Det er ingen som er 
så bredspektret som gymnastikk- og turnforbundet er. Vi har veldig mange norgesmesterskap i mange 
forskjellige grener for både senior og junior. Vi har mye internasjonal representasjon. Vi har mye og tett 
dialog opp mot NIF og internasjonale fora. Jeg tror jeg hadde nesten 50 døgn i fjor i forbindelse med 
representasjon og møtevirksomhet i NGTF. Mange av de andre styremedlemmene har også en stor 
reisebelastning og det er veldig mye å gjøre. Vi er et stort forbund. Vi er større en Ski og de har nok et 
betydelig større styre enn oss uten sammenligning for øvrig. Det handler litt om at vi har sett slitasjen. 
Underveis i perioden har vi også fått noe frafall og da er vi kjempesårbare. Jeg tror nok at den beskjedne 
merkostnaden som det vil innebære er verdt å ta i forhold til å ha et mest mulig solid styre som klarer å få 
gjort alle de oppgavene som skal ivaretas på en god måte. 
 
# 16, Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets: 
I Vestland så har vi også stor reiseaktivitet i forhold til å være på arrangement. Når vi ikke klarer det i 
kretsstyret har vi på en måte fått utvalg for eksempel til å gjøre det når de allikevel er på arrangementene. Vi 
i kretsene er jo en ressurs hvis ikke på en måte forbundet kan stille, så er jo ihverfall i Vestand og jeg tror det 
er sånn overalt ellers, så er vi jo på disse arrangementene og kan bistå. Det var bare en tanke. 
 
# 6, Åse Tynning, forbundsstyret: 
Jeg vil bare knytte kommentarer til det to varamedlemmer. Det er veldig viktig å ha en vara av hvert kjønn. 
For når noen trekker seg kan jo ikke vi bestemme hvilket kjønn som trekker seg. Det gjør det litt lettere å få 
denne nødvendige balansen. Så det punktet er veldig viktig. 
 
77 stemmer for og 14 stemme imot. 
 
Vedtak: Foreslått endring i styresammensetning som fremgår av NGTFs lov § 13 pkt. 14a) ble vedtatt. 
 
 

6A-3 Opprydding i bestemmelsen om møterett, talerett og forlagsrett på 

forbundstinget  

Av § 12 framgår hvilke utvalg og komiteer som har hvilke rettigheter på Forbundstinget. Det framgår av 
bestemmelsen at leder og nestleder i Norges Kvinnelige Gymnastikkveteraner og Norges Turnveteraner har 
møterett, talerett og forslagsrett. Forbundsstyret foreslår at denne bestemmelsen fjernes. 

Begrunnelse 
Det å lovregulere slike rettigheter til lederne i et slikt organ er ikke i henhold til lovnormen til NIF. 
Forbundsstyret er dessuten av den oppfatning at det i en frivillig og demokratisk organisasjon som NGTF 
ikke er naturlig at representanter for en interesseorganisasjon som bare omfatter deler av medlemsmassen 
skal ha særegne lovregulerte rettigheter på Forbundstinget. Det er selvfølgelig både positivt og svært 
velkomment at veteranenes organisasjoner engasjerer seg i forbundet, men dette engasjementet kan som 
for øvrige medlemmer rettes gjennom klubber, kretser, administrasjonen, tekniske komiteer og 
forbundsstyret i stedet for gjennom lovbestemte rettigheter på tinget. Gjennom tingets forretningsorden er 
det også fullt mulig å gi både veteranene og andre talerett på tinget i saker der det er naturlig uten at dette 
trenger å lovfestes spesifikt. 

Forbundsstyrets forslag: Foreslått endring i NGTFs lov §12 (3) vedr. møterett, talerett og forslagsrett 
på særforbundstinget vedtas  
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
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Jeg skal begynne med konklusjonen og det er at forbundsstyret kommer til å trekke dette forslaget. Vi er alle 
veldig glade i veteranene våre. De betyr enormt mye for oss og vi er kjempestolte av de. Så har vi en 
prosess som ruller og går. Vi har fått noen innspill fra dette utvalget som jeg nevnte i går. Men jeg tenker at 
alle skal kunne men noe om dette fortsatt videre i høringsprosessen. Så jeg tenker at det er ikke riktig å 
avgjøre dette her nå. Dette skal man få mene mer om i organisasjonen. Jeg vet også at dette betyr veldig 
mye for veteranene våre og det skal vi ta på alvor. Derfor så mener styret at det riktige pr. nå er at vi trekker 
det forslaget. 

 
 

SAK 6 B BEHANDLE INNKOMNE FORSLAG 

 

Sak 6 B-1 Forslag fra Viken og Oslo, Vestland, Rogaland, Trøndelag, Agder, 

Troms og Finnmark, Vestfold og Telemark og Nordland Gymnastikk- og 

Turnkretser  
 
 
Endring i lovens § 3 nytt 2. ledd 
 
NGTF har vært gjennom en omorgansieringsprosess i 2020 som førte til endringer i organisasjonsstrukturen 
for de ansatte, hvor NGTF gikk fra å være en organisasjon med flat struktur med én leder, til å bli organisert i 
4 avdelinger – Organisasjon, Konkurranse, Kompetanse og Bredde ledet at hver sin avdelingsleder. 
Tidligere kretskonsulenter som var ansatte i kretsene ble samtidig ansatte i NGTFs sekretariat.  
 
Siden denne omorganiseringen fant sted og frem til i dag, opplever kretsene med sine utvalg og 
idrettslagene at forbundet ikke i tilstrekkelig grad har tilrettelagt for deres behov for administrativstøtte. 
Kretsene trenger organisajsonskonsulenter som kan utføre en del oppgaver på dagtid, men også på 
kveldtsid og helgener ved behov, og være en støttefunksjon for kretsstyret samt ha nærhet til idrettslagene 
og deres styrer i den videre utviklingen av turn som gren. NGTF vil ikke kunne bestå uten den jobben som 
gjøres av idrettslagene, og den støten som lagene trenger fra adminstrasjonsansatte i NGTF og kretstyrer.  
 
Forslagstillerne har ved flere anledninger gitt uttrykk for konsekvensene manglende adminstrative ressurser 
har for det frivillige arbeidet. Kretsene er bekymret over utviklingen og den nye organiseringen i NGTF. Alle 
som sitter i valgte verv, gjør dette frivillig og frivilligheten er synkende blant våre medlemmer. Med at de 
tillitsvalgte ikke har tilgang til støttefunksjoner gjennom NGTF kan hindre økt aktivitet blant barn og unge. Et 
godt eksempel på dette er Vestland krets, der kretskonsulenten nærmest utelukkende har arbeidet med 
varslingsaker siste årene. Dette er et viktig tema og det er en enorm styrke at vi har en verdi konsulent, men 
det lar seg ikke forene med å være organisasjonskonsulent samtidig. Kretsene trenger 
organisasjonskonsulenter som dediserer sitt arbeid til kretsene og lagene.  
 
For å sikre at kretsstyrene og idrettslagene får tilstrekkelig støtte i sitt frivillig arbeid, fremmes det følgende 
forslag til endring i § 3 i loven til NGTF. Endringsforslaget anses som en utvidelse/ presisering av NIFs lov § 
6-2 (2) som allerede er inntatt i forbundets lov § 3, 1. ledd. 
 
NGTFs lov § 3 Oppgaver og myndighet  
 
For regler om særforbundets oppgaver og myndighet, gjelder NIFs lov §§ 6-2, samt NIFs lov §§ 2-2 og 2-3.  
 
NIFs lov § 6-2 (2) «Særforbundet skal utvikle egen aktivitet, organisasjon, økonomi og ansatte slik at den 
imøtekommer de krav og utfordringer særidrettens medlemmer, norsk idrett og internasjonal idrett stiller.» 
 
Nytt 2. ledd i NGTsFs lov § 3:  
 
NGTF skal sørge for at sekretariatet til enhvertid har nok ansatte/ organisasjonskonsulenter for å ivareta 
behovet for administrativt støtte til kretstyrene, utvalgene og lagene i sitt frivillig arbeid etter følgende 
fordelingsnøkkel:  
1-50 lag - 50 % stilling ( halvt årsverk)  
50-100 lag- 100% stilling ( helt årsverk)  
100 lag og over økes stillingsprosenten( årsverk) proporsjonelt med antall lag.  
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- NGTF sentralt har det juridiske arbedisgiveransavaret og bærer alle kostnader knytet til disse 

stillingene, inkludert overtid og reisevirksomhet. Kretsleder/ne har instruksjonsmyndighet i det 
daglige arbeidet.  

- Kretsleder/ne deltar i ansettelsesprosessen av organisasjonskonsulenten/e og utarbeider sammen 
med avdelingsleder i NGTF stillingsbeskrivelse for funksjonen.  

- Organisasjonskonsulentene skal til enhvertid ha oversikt over, og avlegge til kretssyret/ne etter 
nærmere avtale med kretsleder/ne fortløpende rapport om pågående arbeid, årshjul/ aktiviteter, 
henvendelser og oppgaver som gjennomføres.  

- En del av det frivillige arbeidet foregår på ettermiddager/ kvelder og helgener og kretsstyrene, 
utvalgene og lagene er avhengig av å ha tilgjengelige ressurser da det frivillige arbeidet skjer.  

 
 
Forbundsstyrets forslag: 
Forbundsstyret støtter ikke lovforslaget fra kretsene. 
 
Begrunnelse: 
Forslaget fra 8 kretser innebærer at NGTF gjennom loven skal allokere en vesentlig del av forbundets 
ansatte ressurser til administrativ bistand og drift for kretsene. 
Av flere grunner finner forbundsstyret dette forslaget prinsipielt svært problematisk. For det første utfordres 
den konstitusjonelle strukturen i organisasjonen vår. Forbundstinget skal som forbundets øverste organ 
behandle og vedta overordnede planer, strategier og mål for forbundet, og velger et forbundsstyre til å lede 
og forplikte forbundet i den daglige driften. Videre ansetter forbundsstyret generalsekretæren som forestår 
forbundets daglige ledelse og administrasjon.  
 
Lovens § 14 (3) definerer nærmere forbundsstyrets ansvar og funksjon: 
 

Forvaltningen av, og tilsynet med, alle deler av særforbundets virksomhet hører under styret. Styret 
skal blant annet sørge for: 
- at forbundets formål ivaretas  
- forsvarlig organisering av forbundets virksomhet og økonomistyring  
- at beslutninger fattes i samsvar med NIFs regelverk og vedtak, forbundets lov og forbundstingets 
vedtak. 

 
Forbundsstyret er av den oppfatning at det foreslåtte vedtaket bryter med lovens intensjon og etablert 
praksis. Gjennom lovforslaget fra kretsene fratas forbundsstyret og generalsekretæren deler av sitt 
lovpålagte ansvar for organisering og drift av forbundets virksomhet. En endring i tråd med forslaget 
innebærer at loven tenderer til å bli en organisasjonsplan som fastsetter administrativ organisering og 
stillinger. Dette er åpenbart uheldig og ikke innenfor intensjonen med loven.  
 
Forlaget vil også kunne få konsekvenser for andre deler av forbundets virksomhet. Dersom organisering og 
ressurser på et område skal fastsettes gjennom loven, vil det være nærliggende å tenke seg at også andre 
deler av organisasjonen vil ønske seg en tilsvarende lovregulering. Det vil da i neste omgang være vanskelig 
å argumentere mot at andre viktige områder, for eksempel bredde, kompetanse eller anlegg, ikke skal få 
allokert stillinger eller ressurser gjennom lovreguleringer.   
 
Konsekvensene vil være at forbundstinget påtar seg en rolle som både rent prinsipielt, formelt og i praksis vil 
være svært vanskelig å håndtere, samtidig som styrets mulighet til å utøve sitt ansvar for forsvarlig 
organisering og økonomistyring vil bli kraftig innskrenket.  
 
For det tilfellet at den økonomiske situasjonen i forbundet skulle tilsi at det er behov for vesentlige 
omdisponeringer vil et slikt vedtak begrense styrets muligheter til å gjøre forsvarlige og nødvendige 
prioriteringer. Styret vil da være fratatt muligheten til å disponere ressurser på enkelte områder av forbundets 
ansvarsområder, men ikke på andre. I sin ytterste konsekvens vil dette innebære at styret er avskåret fra å 
prioritere i henhold til strategisk plan, da ikke uvesentlige midler er bundet opp i administrative midler til 
kretsene. 
 
Forbundsstyret og forbundets administrasjon skal sørge for at forbundet organiseres slik at medlemmenes 
behov ivaretas på en best mulig måte, ved at forbundets begrensede ressurser prioriteres til tjenester som er 
gode og relevante for at klubber og medlemmer kan utøve aktivitet. I en omskiftelig verden der også 
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idrettsorganisasjonen er i rask utvikling, er det helt nødvendig at NGTF har en fleksibel og moderne struktur 
og organisering, hvor aktivitetens behov står i fokus og prioriteres framfor administrative strukturer og 
ressurser. For å kunne tilpasse og videreutvikle NGTFs organisasjon til framtidens behov, er det å lovfeste 
bruk av administrative stillinger ikke veien å gå. I en fleksibel og dynamisk organisasjon som skal lykkes i 
framtiden, må styret og den daglige ledelsen ha frihet til å organisere seg på en måte som til enhver tid 
ivaretar medlemmenes behov best mulig. 
 
Forbundsstyret kan heller ikke se at forslagsstillerne har gjort noen beregning av de økonomiske 
konsekvensene av forslaget, eller foreslått hvilke andre områder av forbundets virksomhet som skal 
reduseres eller avvikles for å finansiere kretsstillingene. 
Forbundsstyret har beregnet merkostnaden som følger av forslaget til å utgjøre minimum 2,3 millioner kroner 
pr år. Kostnadsøkningen alene beslaglegger rundt 8% av forbundets totale lønnsbudsjett, og totalt vil 
kostnadene til kretsadministrasjon med dette forslaget utgjøre ca 16% av forbundets lønnskostnader basert 
på dagens budsjettrammer. Dette vil naturligvis måtte få konsekvenser gjennom kutt i andre avdelinger eller 
fagområder, som i neste omgang vil gå ut over tjenestene som forbundet kan yte til medlemmer og lag. 
 
Blant konsekvensene av omorganiseringsprosessen som forslagsstiller viser til var også at flere av 
oppgavene som tidligere lå til kretsene flyttet til fagavdelinger i NGTFs administrasjon. Dette gjelder for 
eksempel kurs og kompetanse, hvor antallet gjennomførte kurs har økt kraftig siden før omorganiseringen. 
Forbundsstyret er av den oppfatning at en slik organisering med samling av kompetanse i fagenheter er en 
stor styrke for organisasjonen, og frykter at foreslått økning i ressursene til kretsadministrasjon vil kunne 
medføre at andre viktige fagområder må reduseres. Det synes heller ikke som om forslagsstiller har gjort 
noen analyse eller beregning av administrasjonsbehovet for å ivareta kretsenes arbeidsoppgaver etter at 
omorganiseringen ble gjennomført. 
 
Kretsene har en viktig funksjon i organisasjonen vår, blant annet gjennom sin politiske rolle i sine fylker og 
regioner. Det er derfor viktig og nødvendig at kretsene har rammebetingelser som gjør at de kan utøve sin 
rolle på en god og hensiktsmessig måte. Som for alle andre områder i organisasjonen må imidlertid dette 
sees opp mot andre oppgaver som forbundet skal prioritere og hvilke behov medlemmene til enhver tid har. 
Forbundsstyret er av den oppfatning at organisering og allokering av de administrative ressursene best kan 
gjøres av de organene som har dette ansvaret - selvfølgelig basert på de overordnede strategier og 
prioriteringer som tinget har vedtatt og gjennom løpende dialog med kretser, klubber og medlemmer – men 
ikke gjennom detaljerte lovreguleringer. 
 

Lovkomiteens bemerkninger: 
Lovkomiteen kan ikke se at det er noen strid mellom de innkomne sakene fra kretsene og NGTF sin lov, eller 
noen andre lovmessige utfordringer knyttet til dem. Vi anser det ikke at det er vår rolle å ta stilling til om vi 
støtter eller ikke forsalgene, det er forbundstingets oppgave å bestemme det.  
 
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk og Turnkrets presenterer forslaget og beskriver hvorfor forslaget 
fremlegges. 

 
# 1 Torgeir Pedersen svarer ut saken og viser til styrets redegjørelse i tingdokumentene, som dekker opp 
synet på saken.  
Han sier videre at det tidligere i dag er fremhevet betydningen av demokratiske prosesser og at eventuelle 
endringer i organisasjonen skal være forankret i hele organisasjonen og ikke minst i lagene. Ikke minst med 
tanke på at organisasjonen skal være helhetlig der servicefunksjonen overfor klubbene er helt essensielt. 
Det er i klubbene grunnlaget legges og det i forhold til deres behov organisasjonen må rigges best mulig. 
Med tanke på det arbeidet som organisasjonsutvalget har gjort skal det nå gjennomføres en høring der hele 
organisasjonen blir involvert. Dersom tinget vedtar å binde opp spesifikke ressurser som skal øremerkes 
innebærer det også begrensninger når det gjelder hvilke muligheter vi har til å rigge organisasjonen med 
tanke på lagene våre og det de tenker best ivaretar det når vi nå skal gjennomføre en høringsrunde. En 
annen side ved forslaget som styret mener er problematisk er å lovregulere konkrete ressurser i vår 
«grunnlov». Det vil åpenbart begrense hvilke muligheter vi har til å prioritere sammenlignet med situasjonen 
forbundet til enhver tid befinner seg i. Det kan gjøre det vanskelig. Han viser til lovens §14.3. Det vises til at 
det er veldig spesielt at på et punkt skal det konkret reguleres hvordan en andel av forbundets midler skal 
benyttes. Dette hører ikke hjemme i lovverket til forbundet. Så må man gjerne spille det inn videre i 
høringsrunden og i en strategisk plan, men som en lovendring mener forbundet at det ikke hører hjemme. 
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#87 Bernt Bjerkan, Trondheims Turnforening 
Det gjøres mye bra i hele organisasjonen i alle ledd. Ønsker at forslaget trekkes og at det legges arbeid i ny 
sak 6B-4 
 
 #13 Henriette Bismo Eilertsen, Troms og Finnmark Gymnastikk og Turnkrets 
Om saken kommer den ene eller annen veien. Kretsene må ha bistand uansett hvordan det løses. TFGTK 
ønsker at det på en eller annen måte kommer en ordning i organisasjonen. 
 
 #28 Monica Grindheim, Etne IL Turn 
Opplever at de ikke vet hvem de skal ta kontakt med nå når de ikke har en fast person de kan ta kontakt 
med slik det var før. Men, forstår at det ikke alltid kan være som tidligere. 
 
 #17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk og Turnkrets 
Uansett om forslaget trekkes eller ikke, så er dette et ganske sterkt signal til forbundet. Vi representerer 
klubbene. Det er de frivillige som er det tapende leddet. Det er ikke snakk om ha en person vi skal forholde 
oss til, men nok ressurser til faktisk å bistå når det trengs. Da snakker vi alle lag, utvalg og styrer som er det 
viktigste vi har. Vår krets dekker 50% av medlemsmassen og vi føler at vi mister oversikten. Vår erfaring i 
kretsen er at det er blitt større avstand til forbundet. Det er snakk om å ha nok ressurser i kretsen til å dekke 
de behovene som finnes. Når vi snakker med lagene våre er det ikke at de ikke vet hvem de skal ta kontakt 
med, men at de er så fjerne at man tar ikke kontakt med dem. Det er utrolig viktig at det kommer høyt opp på 
agendaen i en eller annen form. 
 
#16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk og Turnkrets 
Støtter Iuliana og Viken og Oslo. Lagene er de som skaper aktiviteten.  Frivilligheten er på vei nedover og 
ikke oppover. Det er færre personer som utfører arbeidet der ute i klubbene. Derfor er det utrolig viktig at de 
får den hjelpen og støtten de trenger. Får ikke lagene hjelp og støtte så mister vi medlemmer. Den støtten vi 
får fra NIF er basert på medlemsmassen vår. Mister vi medlemmer mister vi støtte. Det er de færreste 
klubbene som har administrativt ansatte og de aller fleste driver klubben på frivillighet. Det er lokal bistand 
som er så viktig. Det er vi som kjenner fylket vårt. Det er vanskelig hvis alt skal sentralt styres. Det er den 
lokale forankringen som er det viktigste for å holde tråden i alt som skjer der ute. Vi ønsker det samme. Vi 
må stå sammen, det er ikke vi og de. Jeg må uttrykke det jeg hører og oppfatter fra mine lag. 
 
 
# 68 Marianne Furuseth, Oslo Turnforening 
Det må utøves demokrati. Det kjennetegnes av prosesser som varer over tid med god involvering. 
Forslaget må forkastes og er ikke sikker på om alle lagene er enige i det beskrivelsen kretsene sier. Vi 
støtter Trondhjems Turnforening og mener at det forslaget som er fremmet må ses i sammenheng med det 
organisasjonsutvalget har initiert. Vi har nå hørt og forutser at dette er en sak som skal behandles om to år 
på tinget. I organisasjonsutvalgets mandat stilles det spørsmål om hvilke oppgaver som skal løses og på 
hvilket nivå. En slik problemstilling skal svare på hva som er problemet og hva vi vil oppnå. Det skal reises 
prinsipielle spørsmål om hvilke tiltak som er relevante. I kretsenes sine forslag skriver de at de opplever med 
sine utvalg at lagene i tilstrekkelig grad ikke får tilrettelagt sine behov. Jeg er ikke sikker på om alle lagene 
stiller seg bak en slik forståelse. En utredning vil vise om lagene stiller seg bak en slik forståelse. Med den 
begrunnelse og eksempelvis at forbundet trekker sitt forslag og at dette må ses i en større sammenheng 
oppfordres det til at kretsene trekker sitt forslag. 
 
  
# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Det ble nevnt demokrati. Og vi mener vi definitivt er opptatt av demokratiske prosesser. 
Vi mener vi har gjort en prosess med lagene i forkant av forslaget med en faktisk forankring. Vi hører hva 
dere sier og trekker forslaget og forstår at lagene er forskjellige i sin egenart. Vi kan ikke basere oss på lag 
som ligger midt i Oslo og som har sin egen organisasjon og som hverken trenger krets eller forbund. Det er 
for dere som trenger hjelpen vi har tatt dette forslaget til forbundstinget. Men, de trenger hjelpen nå og ikke 
om to år.  
 
 
Vedtak:  
Forslaget trekkes 
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Sak 6 B-2 Forslag fra Kretsstyret i Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
 
 

Forslag til forbundstinget 2024- endring i lovens § 12 (2) bokstav b  

 

Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets (VOGTK) ønsker med dette å fremme forslag om endring i 

representasjonsreglene for særkretsene på forbundstinget, jf. §12 (2) bokstav b i ny lov gjeldende fra 5. mai 

2024.  

 

Begrunnelse: 

Norges Gymnastikk og- Turnkrets (NGTF)s lov fra 2022, §12 (2) bokstav b, angir reglene for 

representasjonsrett for særkretsene på forbundstinget. Særkretsene kan etter § 12 (2) bokstav b, møte opp 

på forbundstinget med én stemmeberettiget representant fra hver krets. Dette synes kretsstyret i VOGTK 

ikke er en tilstrekkelig representasjonsnorm for å ivareta demokratiet på forbundstinget. Vi foreslår derfor at 

antall stemmeberettigede representanter fra kretsene på forbundstinget økes.  

 

I følge lovnorm for særforbund § 12 (2) bokstav b skal representasjonsretten på forbundstinget defineres 

etter et gitt skala. Videre angir § 12 (2), bokstav b, 3. ledd at representasjonen skal beregnes etter et angitt 

beregningsgrunnlag, f.eks. antall lag per en angitt dato, jf. § 12 (2):  

 

§ 12 Møterett, talerett, forslagsrett og stemmerett (…)  

(2) Møterett, talerett, forslagsrett og stemmerett på særforbundstinget:  

a) Styret  

b) Representanter fra [særkretser/regioner og/eller idrettslag] etter følgende skala: [legg inn skala].  

 

Representantene må være valgt på ordinært eller ekstraordinært årsmøte/ting, eller oppnevnt av styret.  

 

Representasjon beregnes etter [angi beregningsgrunnlag, f.eks. antall lag] per [angi dato] og meddeles 

organisasjonen samtidig med innkallingen til særforbundstinget.  

 

For representasjonsrett for idrettslag, gjelder NIFs lov § 10-3 (1).  

 

Særforbundsstyret fastsetter hvor stor del av representantenes reiseutgifter som skal dekkes av 

særforbundet. Reiseutgiftsfordeling kan benyttes.»  

 

Lovnormen for særforbund bygger på NIFs lov. Ifølge NIFs lov § 3-2 beregnes representasjonen til 

Idrettstinget basert på antall lag i idrettskretsene og særforbundene, jf. utdrag fra NIFs lov § 3-2 (1):  

 

§ 3-2. Representasjon:  

(1) På Idrettstinget møter med stemmerett:  

a) Idrettsstyret  

b) 75 representanter fra idrettskretsene fordelt etter rekkefølgen basert på antall lag slik:’  

nr. 1-3 får 8 representanter  

nr. 4-6 får 7 representanter  

nr. 7-8 får 6 representanter  

nr. 9-10 får 5 representanter  

nr. 11-12 får 4 representanter  

 

c) 75 representanter fra særforbund, fordelt slik:  

hvert særforbund: 1 representant,  

forbund med minst 1200 lag: 3 tilleggsrepresentanter,  

forbund med 600-1199 lag: 2 tilleggsrepresentanter.  
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De resterende særforbundsrepresentanter fordeles på andre forbund i forhold til antall lag (så langt 

representanttallet rekker).  

Representasjon etter bokstavene b) og c) foran beregnes av Idrettsstyret etter det antall lag som fremgår av 

rapport innsendt pr. 1. januar året før Idrettstinget og meddeles organisasjonene samtidig med innkallingen 

til Idrettstinget. Idrettsstyret fastsetter nærmere regler. (...)»  

 

VOGTK anfører at NGTFs representasjonsmodell for særkretsene bør bygge på føringene i lovnormen § 12 

(2), bokstav b, 3. ledd, herunder representasjon basert på antall lag i kretsene. Dette er særlig viktig nå når 

antall særkretser har blitt redusert etter sammenslåingsprossen i 2020, noe som også innebærer færre 

representasjoner fra kretsene enn tidligere som følge av at det fortsatt kun er én representant fra hver krets 

som har stemmerett på forbundstinget. Som et eksempel består VOGTK av tre kretser som ble slått 

sammen: Østfold, Buskerud og Oslo og Akershus. Før sammenslåingen i 2020 kunne hver av disse tre 

kretsene bli representert med en representant hver på forbundstinget, altså totalt 3 representanter fra 

Østfold, Buskerud og Oslo og Akershus. Etter sammenslåingen er antallet blitt redusert fra 3 til 1 siden tre 

kretser har blitt til en, og antallet representanter ikke er endret selv om kretsene er mye større i dag enn før 

sammenslåingen i 2020. 

 

Vi vil i denne sammenheng også vise til NIFs lov § 6-1 og NIFs veiledning til 3. punktum:  

 

§ 6-1 Medlemmer. Organisering  

De enkelte idretter ledes av særforbund. Flere idretter kan gå sammen i et fleridrettsforbund. Et særforbund 

består av idrettslag som er tatt opp i NIF og i særforbundet. Representasjon til særforbundsting 

bestemmes i særforbundenes lov, dog slik at idrettslagene skal være representert. 

 

Av veiledningen til 3. punktum i denne bestemmelsen fremgår det at «Særforbundene bestemmer selv 

representasjonen til særforbundstinget og denne skal fremgå av særforbundets egen lov. Det er et krav at 

idrettslagene skal være representert, men ikke et krav om at denne representasjonen må være 

direkte. Et særforbund kan opprette kretser/regioner, og la idrettslagene velge representanter til 

særforbundstinget gjennom kretsene/regionene.»  

 

Det er verdt å merke seg at ifølge NIF er det ikke et krav om at idrettslagene må representeres direkte på 

tinget. Kretsene kan representere lagene. Med tanke på at det som hovedregel er en lav deltakelsesprosent 

fra lagene på forbundstinget, så mener vi at det er enda viktigere at kretsene har flere stemmeberettigede 

representanter på forbundstinget for å kunne fungere som en forlengede arm og talerør for lagene på 

forbundstinget også.  

 

Med dette som utgangspunkt mener VOGTK det er viktig at antall klubber en representerer, danner 

utgangspunkt for hvor mange stemmer hver enkel krets har på forbundstinget.  

 

Forslag til vedtak:  

Forbundstinget vedtar å innføre en skala for kretsrepresentasjon med stemmerett fra særkretsene innenfor 

Norges Gymnastikk- og Turnforbund. Bestemmelsen med skala settes inn under §12 (2) bokstav b i lov for 

NGTF.  

 

Skalaen settes til:  

Kretsleder, eller dennes stedfortreder + 1 ekstra representant pr 25 klubber:  

1 – 25 klubber kretsleder + 1 representant  

26 – 50 klubber kretsleder + 2 representanter  

51 - eller flere kretsleder + 3 representanter (som er høyeste antall representanter fra en krets)  

 

 

Forbundsstyrets forslag: 
Forbundsstyret støtter ikke forslaget fra Kretsstyret i Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets. 

 

Begrunnelse: 
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Norges Gymnastikk- og Turnforbunds forbundsting er basert på direkte representasjon fra medlemmene i 

organisasjonen, representert med lagene. Dette framgår klart av lovnormen og dermed NGTFs lov § 2 som 

følger: 

§ 2  Organisasjon 

(3)  Særforbundet er en sammenslutning av alle idrettslag som organiserer gymnastikk- og turnidrettene 

og som er medlemmer av Norges idrettsforbund og olympiske og paralympiske komité (NIF). 

Særforbundet kan organisere idrettslagene i særkretser/regioner. 

 
Forbundsstyret mener at medlemmenes direkte representasjon gjennom lagene til forbundstinget er et viktig 

demokratisk prinsipp som må videreføres, som den vesentlige delen av representasjonen på forbundstinget. 

Dette underbygges også av regjeringens frivillighetsmelding (St-mld 10 (2018-2019)) som uttrykker følgende: 

 
«Ein demokratisk organisasjon er kjenneteikna ved at alle medlemmene frå og med 15 år har fullverdige 

demokratiske rettar i organisasjonen, det vil seie stemmerett, lik møte-, tale-, og forslagsrett og rett til å la 

seg velje som representant». 

Dersom forslaget til Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnforkrets blir vedtatt vil kretsenes delegater øke fra 10 

til 30, basert på dagens antall lag. Dette vil bidra til en vesentlig svekkelse av lagenes mulighet til å påvirke 

sin medlemsorganisasjon, og forslagene som fremmes på forbundstinget. 

 

Forbundsstyret mener at medlemmenes demokratiske rettigheter best ivaretas gjennom representasjon fra 

lagene de er medlemmer av, og kan derfor ikke støtte forslag til endringer som medfører at lagenes posisjon 

svekkes til fordel for organisasjonsledd som ikke representerer medlemmene direkte. 

Konsekvensvurdering: 
Forslaget inneholder ingen vurdering av de økonomiske konsekvensene.  
Det må påregnes høyere kostnader for kretsene med tanke på at det vil bli flere representanter på 

forbundsstinget. Det stilles spørsmål om dette er riktig bruk av kretsenes/medlemmenes penger. 

 
Lovkomiteens bemerkninger: 
Lovkomiteen kan ikke se at det er noen strid mellom de innkomne sakene fra kretsene og NGTF sin lov, eller 
noen andre lovmessige utfordringer knyttet til dem. Vi anser det ikke at det er vår rolle å ta stilling til om vi 
støtter eller ikke forsalgene, det er forbundstingets oppgave å bestemme det.  
Viken og Oslo gym og turn 

 
 
# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets ønsker å fremme forslag om endring i representasjonsreglene for 
særkretsene. Forslaget til vedtak kan leses i innledningen over. 
 

#7 Kjetil Folkvord, Forbundsstyret 
Dirkete representasjon er et viktig demokratisk prinsipp som bør videreføres, der medlemmene i 
organisasjonen er representert ved lag. Dette framgår klart av lovnormen og dermed NGTFs lov § 2. 
Regjeringens frivillighetsmelding utrykker at alle medlemmer fra og med 15 år har fullverdige demokratiske 

retter i organisasjonen. Dvs. stemmerett, møte, tale og forslagsrett. Også rett til å la seg velge som 
representant. NIF har åpnet for muligheten for at kretsene kan representere lagene. Det har med størrelsen 
å gjøre. NGTF har mulighet til å la alle lagene møte direkte å avgi sin stemme.  
Det er mer demokratisk enn at for eksempel at en krets skal stemme på deres vegne. Nå kan de stemme på 
egne vegne og ikke bare det flertallet i kretsen har bestemt. Vi tror at en lovendring vil svekke deltakelsen fra 
lagene på tinget både på kort og lang sikt, ved at kretsen tar over på deres vegne. 
Forslaget fra Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets vil gi kretsene ca. 30 stemmer basert på antall lag. 
Dette vil føre til en svekkelse for lagene til å påvirke sin medlemsorganisasjon og forslagene som fremmes 
på forbundsting. 
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Forbundsstyret støtter ikke det innkomne forslaget. 
 

 #16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets 

Støtter Viken og Oslo sitt forslag. Ønsker ikke en svekkelse, men ønsker at en størst mulig representasjon. 
Vi ønsker at flest mulig lag kommer på forbundstinget. Men, så vet vi at det mange lag som ikke kommer på 
tinget pga. lav økonomi. Det blir derfor ikke prioritert. Vi ønsker å være en stemme for de klubbene som ikke 
har mulighet til å komme på tinget. Ved at noen av kretsene er slått sammen har vi mistet noen av stemme i 
den prosessen. 
 

# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Det er ingen insentiv om å svekke lagenes posisjon. Det er ingen saker vi kan få gjennom uten at lagene er 
med på det. Veilederen til loven sier ikke at lagene skal slippe å komme på tinget, men at de kan velg 
delegater. Det vises til loven hvor forbund har særkretser og det står at lagene kan velge representanter til 
særforbundstinget. Slik situasjonen er i dag tror jeg det bare vil komme færre lag på tinget siden avstanden 
til forbundet blir større og større. 
 

 # 68 Marianne Frisvold Furuseth, Oslo Turnforening 
Oslo Turn støtter ikke forslaget til Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets. Det er forskyving av makt. Der 
aktiviteten skjer, der må makten ligge. Om mulig skal dette være et spørsmål som krever en dypere 
konsekvensutredning og et mandat for det organisasjonskomiteen har fått. Så kan de se på om dette er et 
forslag som gagner våre medlemmer. 
 

#51 Kennet Bratteberg, Molde Turnforening 
Diskusjonen kan sette fyr på mye. Vi snakker om økonomien for de små klubbene, vi snakker om hvilken 
knapp kretsene skal ha og hva kretsene skal jobbe med. Hvordan skal de drive sitt arbeid? Noe som vil 
gagne de små klubbene med dårlig økonomi er å bidra med penger til disse. Det er mye penger i kretsene. 
Da må de nå åpne lommebøkene å betale tilbake. Da kan de ta del i de pengene de har vært med å betale. 
 

# 83 Jeanne Gulliksen, Tjøme Turnforening 
Med tanke på dårlig økonomi i klubbene. Er det ikke mulig at klubbene kan forhåndsstemme før tinget 
begynner?  
 

# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Viken og Oslo trekker ikke saken.  
Økonomi. Vi hadde mulighet til å støtte lagene om de ikke har mulighet til å reise på tinget. Så det er ikke 
økonomien det står på. 
Vi trekker ikke saken 
Dere må ikke glemme hvem som representerer lagene på tinget her. Det er foreldre. Det er frivillige som er 
nye. Det er folk som ikke har kontinuitet. De klarer ikke å henge med på det som skjer. Og ikke ser 
nødvendigheten av å reise på et ting. De jeg har snakket med sier det ikke er et økonomispørsmål, men 
spørsmål om hvorfor de skal på tinget. Der har vi en jobb å gjøre og jeg står her 100 ganger, men jeg står 
her ikke for meg selv. 
 

# 14 Vegard Haugseggen, Trøndelag Gymnastikk- og Turnkrets 
Kretsene har ikke en egeninteresse. Vi har små lag, minoriteter, som vi sliter med å få med på kretsting og 
forbundsting. Det er lav grad av kontinuitet og mange utskiftninger. Med et slik forslag kan vi favne de lagene 
som ikke er her nå. Om det skulle skje at det møter 150-200 lag på forbundsting kan vi bare ta det forslaget 
ut av loven igjen. Men, jeg mistenker at det ikke kommer til å skje. 
 

# 7 Kjetil Folkvord, Forbundsstyret 
Spørsmål om forhåndsstemmer. Det kan være vanskelig å gjennomføre på grunn av endringsforslag med 
endring av ordlyd og saker som trekkes og tillegges for eksempel. Men det takkes for initiativet. Så ble det 
sagt at det er 35 lag som er representert. Det er 59 lag som er her på tinget. 
 

# 13 Henriette B Eilertsen, Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets 
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For oss som er langt nord er det ofte vanskelig for klubbene å komme på tinget. Det arrangeres ofte i sør. De 
store lagene har pondus til å reise. Jeg synes vi sammen skal se på hvordan vi skal få lagene våre til å velge 
å reise på tinget. Vi må huske på å nå flest mulig lag. 
 
 
Avstemming: 

For: 39  

Mot: 51 

 
Vedtak: Forslaget falt med 39 stemmer for og 51 stemmer mot 
 
 

Sak 6 B-3 Forslag fra Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets 
 
 
Splittelse av Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets 
 
Kretsen ber om at Forbundet gjør følgende: 
 

4. Deler Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets (TFGTK) 
5. Gjenoppretter Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets (FGTK), som da vil ha samme geografiske grenser 

som Finnmark fylkeskommune og Finnmark Idrettskrets.  
6. Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets (TFGTK) endrer navn til Troms Gymnastikk- og 

Turnkrets (TGTK) med samme geografisk grense som Troms Fylkeskommune og Troms Idrettskrets.  
7. Gjenopprettelse av FGTK og TGTK fra 01.01.2025. 

 
Begrunnelse:  
Forbundsstyret i Norges Gymnastikk- og Turnforbund (NGTF) gjorde følgende vedtak i sak FS-57/18-20, 
Regionalisering: 
“NGTF skal pr 01.01.2020 være organisert med 10 kretser, benevnt på samme måte som tilsvarende kretser 
i idrettsapparatet, og hvor Oslo inngår i Viken. Implisitt i vedtaket ligger da at de nye kretsene som opprettes 
vil omfatte hele området som før var innunder de tidligere kretsene, og at kretsgrensene da endres 
tilsvarende. Der hvor det på offentlig nivå i Norge er foretatt korrigeringer av fylkesgrenser, vil de nye 
kretsene korrigeres tilsvarende.” 
 
På grunn av dette vedtaket ble Troms Gymnastikk- og Turnkrets og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets slått 
sammen fra 01.01.2020. 
 
I ettertid har Troms og Finnmark Fylkeskommune igjen blitt splittet fra 01.01.2024. I tillegg ble følgende 
vedtatt på Idrettstinget til Norges Idrettsforbund i juni 2023: 

1. Det opprettes ny idrettskrets med navnet Finnmark Idrettskrets med samme geografiske grense som 
nye Finnmark Fylkeskommune.  

2. Troms og Finnmark Idrettskrets endrer navn til Troms Idrettskrets med samme geografiske grense 
som nye Troms Fylkeskommune.  

 
På ekstraordinært idrettsting for Troms og Finnmark Idrettskrets i november 2023 ble dette også vedtatt, og 
kretsene ble igjen delt. Dette ble gjennomført fra 01.01.2024.  
 
 
Forbundsstyrets forslag: 
Forbundsstyret støtter ikke forslaget fra Troms- og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets 
 
Begrunnelse: 
Etter kretssammenslåing i 2020 og en omfattende omorganisering av administrasjonen ble det på 
kretsledermøte den 29.01.2023 foreslått å sette ned en prosjektgruppe, som skulle se på den politiske 
organiseringen av NGTF med tanke på å fornye, forenkle og effektivisere organisasjonen. Denne 
prosjektgruppen, som har bestått av medlemmer fra kretser, forbundsstyret, kontrollkomite, valgkomite, 
NGTFs administrasjon og representanter fra NGTFs klubber, ble formelt oppnevnt av forbundsstyret den 
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13.03.23, og leverte sin rapport med anbefalinger og konklusjoner til forbundsstyret den 10.04.24. 
Forbundsstyret mener det er uklokt å vedta endringer i den politiske strukturen på nåværende tidspunkt, og 
ber om at forbundstinget gir det nye forbundsstyret tillit til å ferdigstille det påbegynte organisasjonsarbeidet, 
hvor også NGTFs kretser og deres rolle og posisjon i forbundet er en sentral faktor. 
 
Konsekvensvurdering:  
Det oversendte forslaget inneholder ingen vurdering av de økonomiske og administrative konsekvensene 
ved en oppsplitting av kretsene. Forbundsstyret ser heller ikke at det er igangsatt noen prosess i kretsen for 
å vurdere hva som er den beste organiseringen for gymnastikk- og turnaktiviteten i Troms og Finnmark på 
lenger sikt.  
 
Forbundsstyret mener at det først bør gjøres en konsekvensutredning hvor blant annet følgende forhold 
vurderes: 

8. Økonomi - hvordan blir denne rammet, hvilke prioriteringer må gjøres og hvordan vil dette påvirke 
aktiviteten?  Det vil bla bli merkostnader knyttet til styrearbeid (flere styremøter), gjennomføring av et 
ekstra kretsting og flere tillitsvalgte i kretsstyrer og i utvalg. 

9. Lovpålagte oppgaver – dette er oppgaver som må prioriteres, vil dette føre til mindre rom for å jobbe 
med områder som feks aktivitet, arrangement, kurs og politisk arbeid? 

10. Administrative ressurser – i dag er det knyttet administrative ressurser til hver krets, med en krets 
mer vil det kreve mer ressurser fra administrasjonen, noe som gjør at dagens ansatte vil få flere 
arbeidsoppgaver. Vil dette gå ut over støtten til kretsstyrene og til servicetilbudet til idrettslagene?  

11. Tillitsvalgte - mye av arbeidet i den første tiden vil måtte gå til oppdeling, og ikke aktivitet og 
idrettspolitikk. Det kreves flere tillitsvalgte, noe som tidvis har vist seg å være krevende. Styret vil på 
kort sikt få mindre kontinuitet og det vil bli økt slitasje på de tillitsvalgte.  

12. Evaluering - kretsen har kun eksistert siden 2020 i dagens form, i tillegg har det vært pandemi. Dette 
kan synes å være for kort tid til å kunne gjøre en grundig evaluering ift hva som er det beste for 
aktiviteten i området.  

 
Utredningen bør sees i sammenheng med den pågående organisasjonsgjennomgangen, som nevnt 
innledningsvis. 
 
Lovkomiteens bemerkninger: 
Lovkomiteen kan ikke se at det er noen strid mellom de innkomne sakene fra kretsene og NGTF sin lov, eller 
noen andre lovmessige utfordringer knyttet til dem. Vi anser det ikke at det er vår rolle å ta stilling til om vi 
støtter eller ikke forsalgene, det er forbundstingets oppgave å bestemme det.  

 
# 13 Henriette Bismo Eilertsen, Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets 
presenterer forslaget om splittelse av Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets i to separate særkretser 
med begrunnelse i sakspapirene. 
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, Forbundsstyret 
Vi har alle et mål om å gjøre det beste for medlemmene våre. Kretsene har fremmet flere forslag i dag og det 
er flott fordi de tenker at det er best ute i kretsene. Det skal vi ha respekt for og jeg setter stor pris på den 
jobben som gjøres i krets.  
Skilsmisse er alltid trist. Troms og Finnmark har ikke virket så lenge. 2020 ble det besluttet å samle kretsene 
og vi mener det fortsatt er den mest hensiktsmessige løsningen. Jeg har stor forståelse for at det er store 
avstander og at det er krevende. Men, jeg vil jo tenke som mange andre i idretten gjør med inndeling i soner, 
systemer og regioner et cetra. Dette innenfor sine geografiske områder. 
Så har vi en utfordring. Vi har fått høre om frivilligheten. Ved en splittelse skal vi ha to kretsstyrer. Jeg tenker 
det kan være en fordel å bruke de ressursene man får tak i til å dekke den kretsen som allerede er, og at det 
tar litt tid før det blir bedre. Jeg tror vi skal ha litt is i magen, og minne om at vi stadig er i prosesser, og at 
dette bør være et element vi skal analysere når vi skal prøve å optimalisere forbundet vårt. 
Forbundsstyret støttet ikke forslaget. 
 
# 93 Mathilde Svendsen, TUIL Turn. 
 Vi som er unge i turnfamilien i Troms og Finnmark føler vi har mistet kontakten med kjernefamilien. Når det 
er to mindre kretser, er det lettere å arrangere konkurranser og treningssamlinger. Før sammenslåingen 
kunne man knytte nettverk på tvers av klubbene, og vi kunne bli kjent med konkurrentene våre. 
Vi snakket i går om trygghet. En trygghet jeg kjente på for jeg kjente min konkurrenters trenere da de skulle 
sikre meg på samlinger. 
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Vi er for stor krets nå. Jeg kjenner ikke alle konkurrentene og trenerne. Jeg stoler ikke på de trenerne jeg 
ikke har noen relasjon til.  
Det var også lettere å arrangere konkurranser tidligere. Blir vi motiverts til å fortsette? Vi ble inspirert av 
hverandre og det ga motivasjon til å fortsette.  
Presidenten ba oss ha is i magen. For en ungdom eller ung voksen er 4 år ganske lang tid for ungdommen.  
Historien viser nå at det er vanskelig for klubbene å arrangere, og de store geografiske områdene gjør det 
vanskelig for klubbene å reise. 
Vi snakker om økonomi som barriere. For oss er det som å reise Trondheim – Oslo på et kretsturnstevne. 
Det tar 12 timer med buss fra Kirkenes til Harstad. Så skal man tilbake igjen. En ungdomsbillett med fly 
samme turen vil koste 9000,- tur retur. Det er penger jeg som ung ikke har til å bruke på et kretsturnstevne. 
Da kan jeg ikke reise så da slutter jeg i stedet. Så de fire årene har jeg dessverre ikke.  
Vi snakker om ungdomsløftet. Da må vi høre på hva vi unge sier. Og vi sier at vi trenger aktivitet i to små 
kretser. Vi trenger nærhet til vårt kretsstyre så vi kan søke støtte og veiledning når de skal tilrettelegge for 
aktivitet og for at vi skal trives og oppleve trygghet og mestring. Det er det vi alle sammen her jobber for. 
Storkretsen tærer på oss alle og det går også ut over deltakelsen av de unge her i nord.  
 
# 38, Jørgen Nilsen fra Hammerfest Turnforening.  
Norges Gymnastikk- og Turnforbund har både bredde og elite i sin portefølje. Bredde er 80% av 
medlemmene våre. Og det er her aktiviteten i stor grad skjer. Det er derfor et lite paradoks at den politiske 
organiseringen skal trumfe aktiviteten slik vi opplever nå. Særlig i distriktene og i nord. Etter 
sammenslåingen av Troms og Finnmark har aktiviteten gått drastisk ned. Som det er nevnt er det langt å 
reise i nord. Herfra til Hammerfest er det 2200 km. Flere klubber i Troms og Finnmark er små og økonomien 
blir utfordrende med store avstander. Dette gjør det utfordrende for klubber og foreldre. Den billigste 
flybilletten mellom Hammerfest og Tromsø, som tar 35 minutter koster nå 8200,- tur retur. Det tar 11,5 timer 
med buss den samme ruten. Men, vi gjør det likevel. Men vi kan ikke gjøre det både for kretsturnstevner, 
kretsmesterskap og nordnorsk mesterskap. Et annet perspektiv er fra i fjor da Hammerfest Turnforening 
betalte 65000,- bare for busstransport til Bardufoss. 
Nærhet gir trygghet for lagene som skal skape aktivitet. I organisasjonsutvalgets rapport, så sier de at den 
aller største delen av det frivillige arbeidet skjer i laget. Det er klubben selv som er best egnet til å drive og 
utvikle det arbeidet. Den øvrige organisasjonen skal bidra med hjelp, kunnskap og støtte. Det får vi ikke til 
med to ulike kretser. 
Bærekraftig økonomi er viktig. For hvert enkelt lag, men også for NGTF. Økonomi skaper aktivitet og aktivitet 
skaper økonomi. Vi i vår klubber jobber iherdig for at økonomi ikke skal være en barriere. Når vi ser det som 
kommer i de neste sakene med lisenser og forbundskontingent som skal økes blir denne barrieren til slutt 
total. 
Vi er her for ungdommene. Den politiske organiseringen må legge til rette for at klubbene skal ivareta dette. 
Når et enstemmig idrettsting i Troms og Finnmark ønsker en deling, så er det naturlig at Troms og Finnmark 
Gymnastikk- og Turnkrets følger det. Slik som klubbene ønsker den. 
 
# 16, Benedicte Næss.  
Hvis jeg husker riktig, avvis meg om jeg tar feil, så mener jeg vi har et tingvedtak på at vi skal følge det 
politiske Norge. Og det politisk Norge har splittet. Da er det litt rart for meg at vi ikke skal følge vedtaket. 
Vestland Gymnastikk- og Turnkrets støtter Troms og Finnmark i det de har lagt frem. 
 
# 13, Henriette Bismo Eilertsen.  
Det var en trist dag da vi fikk tingdokumentene og vi så at forbundsstyret ikke ville høre og støtte et 
enstemmig tingvedtak. Det er trist for lagene som allerede føler seg langt unna hovedstaden. Og vi er langt 
unna. Det er blir enda lengre når vi ikke får medhold. Presidenten sier vi kanskje har litt kort tid. Men, vi har 
jobbet for å få dette til. Det er ikke slik at vi ikke er glad i lagene i Troms. Troms, Finnmark og Nordland har i 
mange år jobbet sammen. Og vi jobber kjempefint sammen. Men, det er litt rart at noen skal være frøken 
giftekniv og si jeg skal være gift med noen jeg ikke vil være sammen med. Vi kjenner på det hver dag etter at 
Idrettskretsene ble delt. Det er fordi de har forskjellige aktiviteter. Nå vet vi ikke hvilken av de to kretsene vi 
skal høre på. Vi trives der vi bor, og vi håper dere vil hjelpe oss å tilpasse slik at vi kan gjøre en god jobb for 
de gymnastene som bor her. Som Mathilde sa, det er ungdommen som er fremtiden. Det er de vi må høre 
på.  
 
# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets. 
 Hva skal man si? Jeg synes Mathilde sa alt. Det er egentlig det som er hele formålet med dette, som 
presidenten sa i sin tale at vi må fremheve ungdommene. Det er de som er fremtiden. Det er de som vi må 
høre på. Viken og Oslo støtter forslaget 
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# 24 Lise Hagensen Nytrøen. Bardufoss gym og turn 
Det snakkes om mestring, inkludering, kompetanse og det å bli sett. Det forbinder vi kanskje med aktiviteten 
vi gjør med utøverne. Men, det gjelder like mye de som driver idrettslagene. Det frivillige i klubben. Ved at 
Troms og Finnmark deler seg, gjør at vi kommer nærmere klubbene. Vi kan støtte de å ha en stor innvirkning 
på det arbeidet som skal gjøres. Å jobbe målrettet mot flere medlemmer, variert og stor aktivitet og økt 
innsats for ungdomsidrett. 
 
# 2 Birgit Iversen, Forbundsstyret  
Jeg kommer selv fra Troms og vet litt om avstander osv. Gjelder denne debatten bare avstand? Jeg vil også 
henstille til å se på andre organisatoriske løsninger som gjør det enklere å dekke et såpass stort geografisk 
område. Samt at vi også nå skal inn i en prosess der dette også kan aktualiseres på nytt ut fra de 
endringene som eventuelt vil komme. Det finnes også andre store kretser, og det kan bli belastende og 
reversere denne organiseringen allerede nå. 
 
#12 Anne Løndalen, Rogaland gymnastikk- og Turnkrets 
Lokaldemokratiet må få bestemme. Rogaland Gymnastikk- og Turnkrets støtter forslaget 100% 
 
# Bjørnar Grotnes Skogheim, Nordland Gymnastikk- og Turnkrets  
NGTK støtter også forslaget.  
 
Avstemming: 

 

For: 78 

Mot: 12 

 
Vedtak: Forslaget om splittelse av Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets til to særkretser ble 
vedtatt med 78 stemmer for og 12 stemmer mot. 

 
 

SAK 6 B-4 Endringer i organisasjonen  
 
Endringer i organisasjonen. 
Med bakgrunn i utvalgsarbeidet om organisasjonsgjennomgang som ble presentert i går under åpent forum 
foreslås i henhold til NIFs lov §2-5 (5) bokstav c en ny sak til sakslisten. Denne saken foreslås tatt inn som 
sak 6 B-4 til sakslisten.  
 
 
#17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Først vil jeg takke for at vi tar demokratiet på alvor og det er betryggende at vi følger de demokratiske 
prosessene og at vi alle er opptatt av demokrati. 
Det presiseres at det er utvalgets oppgave å evaluere og gjennomføre organisasjonsprosessen samt se på 
rolle- og oppgavefordelingen i NGTF, med mål om å organisere forbundet best mulig med tanke på 
fremtiden. Oppgavene våre, medlemmene våre ressurser og de oppgaver vi er satt til å forvalte på vegne av 
medlemmene våre.  
Arbeidet er i startgropen og vi gleder oss videre hvor det er lovet fra forbundet at den kommer i etterkant av 
tinget hvor den skal forankres i lagene og kretsene.  
Det aller største arbeidet skjer i klubbene. Det er klubbene selv som er best egnet og nærmest til å drive og 
forvalte aktivitetene. Den øvrige organisasjonen skal bidra med hjelp og kunnskap og støtte. Og det er derfor 
vi er opptatt av at det skal være demokratiske prosesser. Det skal være en forankring i lagene føre en 
eventuell organisasjonsendring skjer. 
 
Nytt forslag til vedtak: Forbundsstyret gis i oppdrag å jobbe videre med organisasjonsgjennomgangen i neste 
tingperiode. Lagene og kretsene involveres i dette arbeidet gjennom målrettet undersøkelser og høringer. 
Eventuelle organisasjonsendringer tas opp på tinget i 2026 og vedtas der. 
 
#1 Torgeir Røinås Pedersen, Forbundsstyret.  
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Jeg tenker at dette er et naturlig forslag. Det er helt likt med det vi i styret også tenker at ting skal løses og 
avklares og hvem som skal involveres. Det er åpenbart at lagene og kretsene skal involveres. Og kanskje 
også komiteer og utvalg. Flest mulig må bidra inn. Dette er en fin føring for kommende tingperiode. Om det 
eventuelt kommer endringer av organisasjonens art bør det behandles. Vi støtter forslaget. 
 
# Observatør, Lise Johannessen, Breddeutvalget i Vestland Gymnastikk- og Turnkrets.  
At utvalgene bør være med offentlig tror jeg er viktig. Det er viktig å ta med utvalgene i denne diskusjonen. 
Det er store avstander. 
 
#17, Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Det er definitivt ingen tanke å ekskludere noen. Er det ønske av tinget om en utvidelse av forslaget med 
tanke på å ha med utvalget og komiteer og andre så er det bare å endre forslaget.  
 
#68, Bjørnhild Steingrimsen, Ringerike Turnforening 
Kan forslaget utvides til å gjelde lag, krets og andre aktuelle parter informeres om dette arbeidet. Da kan 
forbundsstyret invitere de parter som er aktuelle i høringen og står fritt.  
 
Ordstyrer, Anniken Mellegaard Douglas leser nytt endringsforslag til votering 
 

Forslag til nytt vedtak: 
 
Forbundsstyret gis i oppdrag å jobbe videre med en organisasjonsgjennomgang i neste tingperiode med mål 
om å oppnå en organisasjon som er rustet for fremtiden og som sikrer den nødvendige hjelp, bidrag til å 
støtte lag og utvalg og kretser. Lagene, kretsene og andre aktuelle parter involveres i dette arbeidet gjennom 
målrettet undersøkelser og høringer. Eventuelle organisasjonsendringer tas opp på tinget i 2026 og vedtas 
der. 
 
#1, Torgeir Røinås Pedersen. Vi har brukt litt tid til å se på det og er i prinsippet enige. Vi har en litt annen 
ordlyd og det er som følger.  
Endringsforslag til nytt vedtak sak 6B-4 
 
Forbundsstyret gis i oppdrag å jobbe videre med en organisasjonsgjennomgang i neste tingperiode med mål 
om å oppnå en organisasjon som er rustet for fremtiden og som sikrer den nødvendige hjelp, bidrag til å 
støtte i underliggende organisasjonsledd. Lagene, kretsene og andre det er naturlig å høre med i prosessen 
skal involveres.  
Eventuelle organisasjonsendringer av vesentlig betydning av ekstraordinær karakter eller av betydelig 
omfang jf. NIFs lov §2-22 må vedtas på tinget.  
 
Det er slik konstitusjonen vår er. Det er vårt forslag til vedtak.  
 
# 17, Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets  
Jeg mener vi skal vedta det første forslaget fra oss, hvor det ikke er henvisning til §2-22. Det er en ting og 
det er at det skal ikke mye til før det er en endring av vesentlig betydning når man driver med 
organisasjonsendring. Og jeg minner om kommentaren til §2-22. For å drive litt veiledning så er definisjonen 
på endring av vesentlig betydning disposisjoner som gir eller kunne gi store konsekvenser for 
organisasjonsleddet eller på annen måte oppfattes som særlig viktig. Det er den ene tingen. Den andre 
tingen er at om vi vedtar det slik som det står i forslaget til forbundsstyret, så blir det egentlig en vurdering 
som forbundsstyret kan gjennomføre. De kan vurdere om de mener at dette er av vesentlig endringer eller 
om det skal vedtas på tinget eller ikke. Og for å slippe ytterligere prosesser så mener jeg vi ikke skal ta det 
inn.  
 
# 1, Torgeir Røinås Pedersen, Forbundsstyret 
Skal si noe om hvorfor det er hensiktsmessig å ta med denne henvisningen til NIFs lov. Det er for å ha en 
tydelig avgrensning i forhold til hva som er greit å gjøre og ikke greit å gjøre. Da har vi et lovverk å forholde 
oss til, som er regulert i loven. Andre justeringer som er nødvendig å gjøre i den daglige driften. Det skal vi 
selvfølgelig kunne gjøre. Det må gjøre uansett. Dette handler om, og jeg har jo forstått det slik at det er dette 
det handler om å ha kontroll på - at det ikke skjer noen endringer av ekstraordinær betydning i forhold til de 
temaene vi har snakket om. Så det er grunnen til at vi tenker det er naturlig å forholde seg til sånn loven er. 
Det skal heller ikke være noen begrensninger for forbundet å styre i tiden som kommer. Derfor tenker vi at 
det er helt greit og naturlig å ha med seg.  
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#17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets  
Loven er der, forbundet kan bruke loven selv om den ikke står der. §2-22 er faktisk ledende for prosesser, så 
jeg mener det er helt unødvendig å ha det med. Det begrenser vår frihet til å vedta ting.  
 
 
2 forslag til votering:  
 
Forslag A, forslagsnr. 52, fra Viken og Oslo, Vestland, Rogaland, Trøndelag, Agder, Troms og Finnmark, 
Vestfold og Telemark og Nordland Gymnastikk- og Turnkretser: 
 
Forbundsstyret gis i oppdrag å jobbe videre med en organisasjonsgjennomgang i neste tingperiode med mål 
om å oppnå en organisasjon som er rustet for fremtiden og som sikrer den nødvendige hjelp, bidrag til å 
støtte lag og utvalg og kretser. Lagene, kretsene og andre aktuelle parter involveres i dette arbeidet gjennom 
målrettet undersøkelser og høringer. Eventuelle organisasjonsendringer tas opp på tinget i 2026 og vedtas 
der. 
 
Forslag B, forslagsnr. 53 fra Forbundsstyret 
Forbundsstyret gis i oppdrag å jobbe videre med en organisasjonsgjennomgang i neste tingperiode med mål 
om å oppnå en organisasjon som er rustet for fremtiden og som sikrer den nødvendige hjelp, bidrag til å 
støtte i underliggende organisasjonsledd. Lagene, kretsene og andre det er naturlig å høre med i prosessen 
skal involveres.  
Eventuelle organisasjonsendringer av vesentlig betydning av ekstraordinær karakter eller av betydelig 
omfang jf. NIFs lov §2-22 må vedtas på tinget.  
 
Det skal stemmes på enten A eller B 
 
 
 
Avstemming 
 
A 
Forslagsnr. 52 
For 40  
Mot 50 
 
B 
Forslag 53 
For 86 
Mot 6 
 
Vedtak: Forslag B 53 vedtatt  
 

 

SAK 7 A  FASTSETTE FORBUNDSAVGIFT  
Forbundskontingenten betales av alle klubber i NGTF basert på medlemstall i samordnet rapportering. 
Kontingenten kreves inn og betales etterskuddsvis hvert år basert på foregående års rapportering. 
 
Hva dekker forbundskontingenten? 
Forbundskontingenten gir en rekke fordeler og dekninger som kommer alle NGTFs klubber og medlemmer 
direkte gode, blant annet dekkes følgende forsikringer: 
 

- Kriminalitetsforsikring/ underslagsforsikring 
Kollektiv kriminalitetsforsikring for alle klubber/grupper og kretser i NGTF. 

- Ansvarsforsikring 
Alle medlemsklubber inngår i en kollektiv ansvarsforsikring som dekker det rettslige 
erstatningsansvaret for skade på person eller ting 

- Ulykkesforsikring (grunnforsikring) 
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Alle medlemmer i alderen 13-75 år er omfattet av en grunnforsikring (ulykkesskade). Medlemmer 
under 13 år er dekket av NIFs barneidrettsforsikring. 

 
I tillegg til forsikringsdekningene utgjør forbundskontingenten et viktig bidrag til arbeidet NGTF gjør innenfor 
aktivitetsutvikling, bredde og rekruttering, utdanning og anlegg. Kontingenten går blant annet til: 

- Anleggsarbeidet, for eksempel gjennom bistand og rådgivning til lag i byggeprosesser 
- Utvikling av utdanningstiltak og kurs 
- Utvikling og drift av ulike webinarer 
- Utvikling av bredde- og konkurransekonsepter, fra gymlek til mosjon og turn for voksne 
- Tilrettelegging og gjennomføring av aktivitetstiltak for parautøvere 
- Utvikling, tilrettelegging og gjennomføring av konkurranseaktivitet for alle aldre og på alle nivåer 

 
Historikk og økonomi 
Fra 2012 og fram til i dag har prisen på forbundskontingenten vært som følger: 
 

Periode Beløp 

2013-2016 120 

2017-2022 150 

2023-2024 200 
 
Forbundskontingenten har gjennom hele perioden utgjort rundt 1/3 av forbundets totale inntekter pr. år.  I 
2013 var andelen 30%, mens den i 2023 var 35%.  
I 2023 så fordelingen av NGTFs inntekter slik ut: 
 

 
 
Framtidsutsiktene for NGTFs økonomi gjennomgås i langtidsbudsjettet (sak 8 B). Som det framgår av 
budsjettet, ligger det ikke an til noen betydelig økning i øvrige inntektsposter i perioden 2025-26. Samtidig er 
det ingen tvil om at kostnadene i siste periode har økt betydelig og at forbundets kostnader i 2025 og 2026 
vil være sterkt økende selv om prognosene for prisveksten i samfunnet for øvrig er noe avtagende. 
Prisstigningen i siste periode var for øvrig 4,8% (2023) og 4,1% (forventet 2024), mens prognosene tilsier en 
videre vekst på rundt 2% i 2025. Det må også legges til at NGTF har betydelige kostnader knyttet til reise, 
hotell, møterom m.v., som har hatt en vesentlig høyere prisstigning enn den generelle prisveksten, og at en 
svak norsk krone har gjort deltagelse i utlandet dyrere enn tidligere. 
 
Vurdering av framtidig forbundskontingent 
For å kunne opprettholde og forhåpentligvis styrke aktivitetsnivået forbundet har i dag er det helt nødvendig 
med en økning i forbundskontingenten. I tillegg er det foreslått ambisiøse mål om fortsatt utvikling og vekst 
strategisk plan, og for å kunne oppnå disse er forbundet helt avhengig av en stabil og økende inntektsbase. 
 
Samtidig er samfunnet inne i en generell dyrtid, med dårligere privatøkonomi og en tøffere økonomisk 
hverdag for mange familier. Norsk idrett har gjennom «Idretten vil!» pekt arbeidet for å motvirke økonomiske 
barrierer og utenforskap gjennom inkludering av alle uavhengig av inntekt og sosial status som et av de 
viktigste satsningsområdene i denne idrettstingperioden. I denne konteksten er det selvfølgelig viktig at 
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NGTF som et særforbund og samfunnsaktør viser måtehold og bidrar til å holde kostnadene ved deltagelse 
nede. 
 
I forslaget til forbundskontingent fra og med 01.01.2025 legges det derfor opp til en moderat økning i 
kontingenten. Forslaget fanger opp prisveksten som har vært siden siste tingvedtak og kompenserer i noen 
grad for den forventede veksten i tiden som kommer, men legger ikke opp til noen reell økning utover dette. 
 
 

Forbundsstyrets forslag: Forbundskontingenten økes til kr. 230,- pr. medlem med virkning fra 
01.01.2025. 
 
# 120 Øistein Lunde, assisterende generalsekretær: 
Skal ta en samlet innledning til sak 7A, 7B og 7C som omhandler forbundsavgift og lisenser. Det henger til 
en viss grad sammen. Det er type avgifter som selv om det gir en motytelse og tjeneste tilbake så er det en 
avgift som vi pålegger medlemmene våre. Så derfor så er det greit å se i sammenheng. 
 
Det vi behandler her har betydning for økonomien i forbundet. I 2023 utgjør forbundsavgiften 35% av 
inntektene våre. Lisensene utgjør 7%. Lisensene er i større grad en inntekt som har en tilsvarende kostnad 
ved seg slik at den nødvendigvis ikke er så viktig for det økonomiske handlingsrommet. Men 
forbundsavgiften er svært sentral. Det er også en inntekt som man fra styrets side i stor grad har muligheten 
til å prioritere og kunne bruke politisk og på satsningsområder for å løse de tjenester man skal. Post 3 
tilskuddet fra NIF for eksempel, som også er en veldig stor inntekt for oss, men der er det veldig strenge 
kriterier på hvordan pengene skal brukes. 
 
Hvis vi deler opp inntektene våre så er nettopp forbundsavgiften og lisens de inntektene som vi kan påvirke 
selv selvfølgelig gjennom økt medlemstall, men direkte via de vedtakene vi gjør nå. 
 
Hvis vi begynner med forbundskontingenten er den basert på medlemstallet i samordnet rapportering. Det 
gir noen retninger. Det ligger en forsikringsdel i den. En grunnforsikring og en forsikring for klubbene. Men, 
det er ikke å legge skjul på at dette er en skatt. Det er en måte man som forbund kan drive aktivitetsutvikling, 
bredde og rekrutteringsarbeid, utdanning, anlegg og faktisk drifte forbundet. Det er en av de inntektskildene 
styret har for faktisk å kunne gjøre den jobben i det daglige. Derfor er det en direkte sammenheng mellom 
hvilke tjenester man ønsker og hva man ønsker at forbundet skal levere på og det man vedtar av nivået på 
kontingenten. 
 
Kontingenten har vært på 200 den siste perioden. Når forbundsstyret vurderte hva man faktisk skulle gå for 
og innstille på er det klart at det er ingen som ønsker at det her skal være høyere enn det man trenger og 
pålegge høyere kostnader enn det som trengs. Vi skal ha en lav terske for å være med i aktiviteten vår, 
økonomi som barriere, inkludering og kostnadsreduserende tiltak er viktige satsningsområder både for oss 
og i norsk idrett. Samtidig så er det en prisvekst i samfunnet og det er ingen tvil om at om man skal levere på 
de satsningsområdene og de målene som vi etter hvert skal vedta i et nytt strategidokument så er man nødt 
for å ha et visst økonomisk handlingsrom for å kunne gjøre det. Det er bakgrunnen for det forslaget som 
ligger fra forbundsstyret. 
 
Skulle man utelukkende ta utgangspunkt i prisveksten så skulle man økt med 20 kroner. Så er det allikevel 
sånn at det er en god del av kostnadene våre, som for eksempel reise- og oppholdskostnader, hvor 
prisstigningen faktisk er høyere enn konsumprisindeksen (KPI). Det er også en del utgifter i utenlandsk 
valuta som slår dårlig ut. Det betyr at bare for å kunne ta høyde for prisstigningen på de kostnadene man har 
så har man vurdert det til å foreslå en økning på 30 kroner. 
 
Når det gjelder lisensen er prinsippet litt annerledes. Det handler i stor grad om betaling for en forsikring. 
Det grunnleggende prinsippet her er at premien for de forsikringsdekningene som er inkludert, de må man 
dekke inn. I tillegg er det også sånn at dommerutgifter ved nasjonale mesterskap og FIG-lisensen er dekt 
gjennom lisensen. Prisen på lisensen har stått stille siden 2016. 
 
Lisens var en stor inntektskilde for veldig mange forbund i norsk idrett for noen år siden. Sånn er det ikke 
lenger for noen. For de som var med på åpent forum i går, og hørte på innlegget til forsikringsmegler Marius, 
så dere også hvordan forsikringspremien eller skadeutbetalinger som er direkte foranledning til 
forsikringspremien har økt de siste årene. Alt tyder på at den vil fortsette å stige. Man kan like det eller ikke. 
Men det er sånn at den lisensen på mange måter har blitt en helseforsikring. Det er veldig bra at man har en 
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forsikringsdekning som vi trenger og som er relevant. Men, det er klart at det koster. Da må vi også prise den 
lisensen på en måte som gjør at man tar høyde for den økte premien. Kurven på antall skader og erstatning 
tyder på at den fortsatt vil gå oppover i årene som kommer. Da blir dette ikke rimeligere. 
 
På bakgrunn av det har man gjort en beregning. Her har man beregnet trenerlisens og konkurranselisens i 
sammenheng. Grunnen til det er at en stor del av også trenerlisensen er nettopp den utvidede 
forsikringsdekningen. Det er en forsikringsavtale sånn sett. Så det er beregnet inntektene og kostnadene på 
den i sammenheng og sånn sett beregnet at man i perioden vil ha en kostand som gjør at man har et behov 
for prisøkning på ca. 20% på lisensene. Det er da bakgrunnen for forslaget om en lik prosentvis økning på 
de satsene som er i dag på 20%. 
 
Da må jeg få legge til at man har valgt en struktur og et system i forbundet her hvor man ikke i så veldig stor 
differensierer på lisensen. Man har to kategorier konkurranselisens basert på alder. Trenerlisensen er lik. 
Det kan hende at man for framtiden burde se på om den strukturen skulle vært litt annerledes og at man 
skulle hatt litt mer differensierte priser ut ifra hva som er behov og nødvendige dekninger på de forskjellige. 
Det må man bruke litt mer tid på og gå litt nøyere inn i og så er det kanskje naturlig å komme med et forslag 
på strukturendring på det på et senere tidspunkt. 
 
 
# 46 Christopher Kaspersen, Klepp IL Turngruppe: 
Min hjertesak er egentlig det som går på trenerlisens. Jeg er fan av at kostnadene tas der kostnadene er. I 
forholdet til det innlegget i går med skader og forsikring har vi full forståelse for at det kommer til å øke. 
Basert på vår erfaring, i hvert fall hos oss, er det stort sett utøverne som har hatt nytte av forsikring. Hvis 
hovedøkningen er på grunn av økte forsikringer så vil jeg heller ha sett på å øke eventuelt noe med 
kontingenten. For deg hvis du ikke øker trenerlisensen trenger du å øke konkurranselisensen med to kroner 
for å plukke opp det som går på trenerne for å få samme beløp inn. 
 
En litt sånn aha-opplevelse for meg nå, som vi ikke har tenkt på, er at vi organiserer litt rundt omkring at det 
ikke er alle trenere som får betalt. Vi har foreldre som hjelper til og alt sånt. Så ser vi egentlig at kravet er at 
alle som får betalt fra idrettslaget skal ha trenerlisens. Vi har tenkt litt enkelt, at hvis du ikke får betalt, trenger 
du ikke det. Jeg har foreldre som er med å sikre 5. til 7. klassinger som ikke har forsikring som står der. Hvis 
de blir skadet så er de ikke dekket med noen ting, som gjør at nå fikk jeg plutselig 15-20 mann ekstra som vi 
må ha trenerlisens på. De må bli forsikret.  
 
Vi ønsker i hvert fall at man ser på om man heller har en kontingent som vi kan føre videre til gymnastene og 
til alt det på 1-2 kroner ekstra for å plukke opp det med trenerne. For det belaster ikke oss som klubb. Enten 
fordi vi nå får, som egentlig alle burde gjort, uansett om trenerne får betalt eller ikke, burde vi tegne en 
trenerlisens på det. Vi ser nå at vi ikke de ikke er dekket opp av noen forsikring i det hele tatt. 
 
# 44 Eva Lassemo, IL Stjørdals-Blink Turn: 
Angående forbundsavgiften Det står medlemstall fra samordnet rapportering. Med mindre jeg fullstendig har 
misforstått noe rapporterer vi aktivitetstall og ikke medlemstall. Vi som sikkert ganske mange andre klubber 
har langt flere aktive enn medlemmer. Det betyr at vi betaler samme kontingenten flere ganger, to-tre ganger 
for enkelte. Er det rettslig rett måte? For oss som er en gruppe i et fleridrettslag så går vi kraftig i minus. Den 
andelen av medlemsinntekten som vi får fra vårt hovedlag er langt under halvparten av det vi må ut med 
videre. Det betyr at vi må legge på treningsavgiften og den vil vi jo holde lavest mulig for å holde flest mulig 
av ungdommene i aktivitet. Det er sannsynligvis en enda større belastning for små klubber som kanskje har 
aktivitet gjennom deler av året og som satser alt på ha en veldig veldig lav treningsavgift. Da betyr det at 
klubben går i minus på grunn av forbundskontingenten. 
 
# 14 Vegard Haugseggen, Trøndelag Gymnastikk- og Turnkrets: 
Vi har en mangfoldig krets og vi har mange lag som er små og som har aktivitet opp til 13 år, altså rundt 7. 
klasse. De er allerede dekt av NIFs grunnlisens, dem har gjerne aktivitet fra høstferien til påske. Noen har en 
treningsavgift som er så lav som ned mot 400 kroner. Mange har det som et tilbud i allidretten. 
 
De siste to årene har vi mistet tre eller fire lag i Trøndelag på grunn av forbundskontingenten. De føler at de 
ikke får noe tilbake. Dem har foreldretrenere. De har et så lavt nivå at dem ikke har behov for trenerkurs. De 
bruker ikke noen av funksjonene som ligger i forbundet. De føler at dem får ikke noe igjen for å betale inn en 
relativt stor sum for små klubber. 
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Jeg vil foreslå en differensiering der fleridrettslag med et rent breddetilbud for unger mellom 0 og 13 år 
betaler en redusert forbundskontingent på 130 kroner. For de aller fleste lagene, som i hvert fall sitter her i 
dag, vil forbundskontingenten i mitt forslag være den samme som det forbundsstyret foreslår. 
 
# 40 Geir Magne Gamst, Hasvik IL Turngruppe: 
Våres klubb er også en del av et fleridrettslag. I fjor så betalte vi til Norges Skiforbund ingen 
forbundskontingent, men 3000 kroner i kretskontingent for inntil 20 distanseløpere. Til svømmeforbundet 
betalte vi i fjor 1000 kroner til forbundet, 1000 kroner til den grenen vi var tilsluttet og 2500 kroner til 
svømmekretsen. Til volleyball betalte vi 4500 kroner til forbundet, men ingenting til regionen med mindre vi 
er i serie. Til friidrettsforbundet betaler vi 1000 kroner til forbundet og 1000 kroner til krets.  
 
Det her er også forbundet med flere grener. I fjor betalte vi i kontingent til NGTF for våre hele 86 medlemmer 
17.200 kroner. I tillegg kommer kretskontingent, trenerlisens og konkurranselisens. Jeg tør ikke engang å 
tenke på hva de store lagene betaler. 
 
Vi er en liten klubb i distriktet. Vi har ca. 10% av befolkningen i våres kommune som medlemmer i turn. En 
av grunnene til det er at vi har lave treningsavgifter som kun dekke kontingent til forbund og krets. Det er vi 
veldig stolt av. Økningen forbundsstyret nå foreslår synes jeg rett og slett er litt usmakelig. Vi ser rundt 
omkring i landet at flere og flere sliter med å betale regninger. Matkøene øker rundt omkring. NIF er stadig 
på oss som lag for at vi må jobbe med økonomi som barriere. 
 
Jeg kom over et avisutklipp fra avisa Finnmarken fra 40-tallet. Innehaver av forbundets fortjenstmedalje ble 
intervjuet om sin tid som barn i Bardu Turnforening. Der sier han som barn «nå var turn noe for dem som 
hadde råd de andre måtte stå utenfor å se på». La oss nå ikke bli en idrett kun for dem som har råd. Som en 
liten breddeklubb i distriktet så nærmer vi oss i grensen for hva man får igjen i forhold til hva man betaler. 
Flere av de mindre klubbene vurdere å melde seg ut av NGTF. 
 
Støtter forslaget om å differensier kontingenten. Veldig enig med Øistein om at man frem mot neste 
forbundsting ser på en modell for forbundskontingenten som legger seg på et nivå som resten av norsk idrett. 
 
# 17 luliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets: 
Vi risikerer faktisk å miste lag. Vi snakker om å jobbe for at unge barn og ungdommer ikke skal utenfor 
idretten. Det er det vi skal motvirke. Å øke kontingenten på denne måten som vi gjør nå. Jeg minner om at vi 
økte med 50 kroner på forrige forbundsting fra 150 til 200 kroner. Jeg forstår at prisene er høyere og så 
videre og alt som vi kjenner til. Men det gjelder hele samfunnet. Men, det å belaste lagene indirekte som 
igjen blir en direkte belastning overfor medlemmene og aktiviteten og da de som ikke har råd til faktisk å 
betale for det. 
 
Så har jeg bare en liten tanke som jeg gjerne vil sende videre til forbundet. Det står veldig mange steder i 
disse sakspapirene, inkludert i dette, ang. disse reisekostnadene. Om å bo på hotell og at det er dyrt. 
Kanskje man bør begrense det. 
 
# 13 Henriette Bismo Eilertsen, Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets: 
Jeg har fått en melding fra en av våre klubber som ønsket at jeg skulle legge frem litt informasjon fra en liten 
klubb og dem skriver følgende: «Vi har valgt å ha en lav kontingent for å få alle med i vår idrett. Da vi hadde 
årsmøte i 2024 så valgte vi å ikke øke vår kontingent. Vi tar 250 kroner pr. medlem for å delta i turnaktiviteter 
hvor 200 kroner går til forbundet. Med denne her økningen så må vi steke mye mer vafler for å dekke inn det 
som skal betales ekstra. Hadde ikke 5% økning vært mer naturlig? Det vil si at vi da hadde havnet på 210 
kroner. Med 10 kroner økning og 106000 medlemmer vil det uansett være over en million i inntekt til 
forbundsstyret. Vi ønsker å ha en lav kontingent så at alle skal være med. Det er også mottoet til NGTF og 
det prøver vi å jobbe etter hver eneste dag.» 
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets: 
Det ble sagt her tidligere at kretsene hadde så god økonomi. Vi i Vestland har tatt vekk kretskontingenten. Vi 
kan jo anbefale andre kretser om å ta den vekk 
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
Jeg har veldig stor forståelse for at dette er en sak som vekker debatt og at det er mange synspunkter på 
det. Det er helt klart at vi har alle et ansvar for å holde kostnadene nede for de som deltar i idretten. Det 
jobber vi med hele tiden. Vi mener også at det bør gjøres enda mer fra sentralt hold i forhold til å jobbe 
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ytterligere med at alle skal få være med. Det er ikke bare idrettslagene som skal ta det ansvaret og i og for 
seg forbundene, men også politikere sentralt bør bidra mye mer her. 
 
Når vi har regnet på disse beløpene så har vi etter beste evne forsøkt å holde det på et forsvarlig minimum i 
forhold til de aktiviteten som vi har ansvar for og som tidligere er vedtatt i strategiske planer at vi skal ha 
fokus på. Vi må huske at det gjøres mye fra forbunds hold. Kompetanse er ekstremt viktig for alle 
medlemmene våre. Vi hadde en fordobling av antall kurstimer i fjor. Det er kjempebra. Det innebærer at vi får 
mange flere trenere også, noe som vi trenger. Det er kostnader relatert til det. Vi har også kostnader, som vi 
har vært inne på, en del reiseutgifter, men det er også noe vi har ansvar for. Det er også kurs, det er 
konkurranser og det er andre ting. Det er naturlig at våre medlemmer reiser på.  
 
Jeg er ikke helt enig i den fremstillingen at vi er så mye dyrere enn andre. Det tror jeg faktisk ikke er helt 
riktig. Jeg var på tinget til golfforbundet, uten at vi skal sammenligne oss med det, men de hadde nesten 
dobbelt så høy forbundskontingent. Det er mange som har lisensordninger, for dette har vi prøvd å se på for 
å sammenligne oss nettopp med andre idretter. Det er en masse ulike lisensordninger som gjør at beløpene 
totalt sett blir ganske store selv om forbundsavgiften isolert sett er lavere. 
 
Jeg håper på forståelse for at dette er på en måte bare å hente inn den prisutviklingen som har vært. Det trer 
i kraft først neste år så vi har ytterligere dessverre litt prisstigning i vente, så at vi får gitt de tilbudene og fulgt 
opp medlemmene våre på en så god måte som mulig. Jeg har forståelse for at dette er vanskelig. Jeg synes 
heller ikke dette er noe stas å gjøre. Vi har vurdert at hvis vi skal ha et forsvarlig tilbud så er det dette som 
sannsynligvis må til.  
 
# 26 Heidi Thomassen, Bjart Gymnastikk og Turnforening: 
Jeg er veldig stolt over at Bjart i Oslo er en av de tidligste idrettsaktivitetene vi kan tilby ungene våre. 
Jeg er litt spent på hva som kommer til å beslutte. Men oppfordring til forbundsstyret at man selvfølgelig 
kommer til å se på hvordan dere i takt med en eventuell økning kan redusere egne utgifter til hotell og fly.  
 
Jeg ønsker at turn som breddeidrett skal treffe alle unger og spesielt i Oslo fordi det er så trykk på 
økonomien.  
 
# 120 Øistein Lunde, assisterende generalsekretær: 
Det kan være greit å reflektere litt over konsekvensene av forslaget. Jeg skal ikke mene noe om nivået eller 
tallet som sådan. Man bør tenke litt på konsekvensene før man går til vedtak. Det er klart at gruppen 0-13 år 
er den desidert største gruppen blant våre aktive medlemmer anslagsvis 80000 omtrent. Det er potensiale 
for et ganske stort inntektstap her. Det er for meg ikke sånn superklart hva som i denne sammenhengen er 
definisjonen av et fleridrettslag, hvor gymnastikk og turn er et rent breddetilbud for barn. Det er i hvert fall 
ikke et tall man ta direkte ut fra samordnet rapportering i dag. Så enten må man legge opp til en ny 
rapporteringsform, rapportering fra klubbene, eller gå inn å gjøre en konkret vurdering av de enkelte lag. 
Men, det er klart at potensielt om det skulle omfatte alle i den gruppen så dreier det seg om fem og en halv 
million. Det er noen konsekvenser her som det er greit at man reflekterer over før man eventuelt vedtar det. 
 
# 46 Christopher Kaspersen, Klepp ILs Turngruppe: 
Nå ble jo mesteparten for så vidt sagt nå. Det er vanskelig å klare å ta stilling til det siste forslaget her uten å 
vite hva konsekvensene er. Sånn som det er ordlyd nå så vil jo for vår egen del vi falle inn under den første 
delen. Jeg tror det gjelder relativt mange andre. Det inntektstapet som da forbundet da får vil påvirke da 
arbeidet de neste to årene og budsjettet blir umulig å godkjenne for det basere seg ikke på det i det hele tatt. 
Det er alt for store konsekvenser for det nå. Jeg vil foreslå at de som har kommet med det forslaget heller 
reviderer det til at det heller bør utredes til neste ting eller noe lignende. For i hvert fall for min del er det 
umulig å ta stiling til nå 
 
# 14 Vegard Haugseggen, Trøndelag Gymnastikk- og Turnkrets: 
Forklare litt nærmere hva som ligger i den første gruppen der. Mange tenker sikkert at vi har et breddetilbud 
for barn 0-13 år som havner i den kategorien. Tanken bak forslaget er at det er klubber som ikke har noen 
utøvere over 13 år som havner i den kategorien. Dem har ingen utøvere som på en måte ikke er dekket av 
NIF sin grunnlisens. Den lisensen som forbundet har, den er veldig viktig etter at du har passert 13. Det er 
tenkt at de fleridrettslagene hvor det er et rent breddetilbud da er ingen konkurranser man deltar på. Det er 
ingen medlemmer i klubben deltar på konkurranser. Det er turn som et tilbud i for eksempel allidrett. 
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Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

Det er mange klubber rundt om i Norge som driver med turn som ikke er med forbundet som kanskje kan 
lokkes til å bli en del av forbundet. Som etter kanskje hvert havner i gruppe to. Som kanskje i enda større 
grad bidrar til vi faktisk er en stor familie og ikke en familie der du må holde på med turn tre dager i uken. 
Men at vi har et inkluderende miljø der det er plass til alle, uansett nivå uansett treningstid og så videre. 
 
# 1 Torgeir Røines Pedersen, president: 
Vil støtte det som ble sagt for to talere tilbake. Dette blir veldig vanskelig å forholde seg til. Vi har ingen 
oversikt på hvordan dette vil slå inn. Det vil bli helt umulig å justere dette budsjettet i forhold til et slikt forslag 
fordi det er mange ukjente parametere. En tanke om å utrede det videre. Se på muligheter relatert til dette 
her og hvordan man eventuelt kan gjøre det og gjøre noen tilpasninger. Selvfølgelig. Det bør man gjøre 
fortløpende. Det er åpenbart noe vi kan prioritere. Jeg vil anmode forsamlingen om å ikke sette oss i en så 
vanskelig situasjon at vi ikke vet hvilken økonomi vi har. 
 
# 35 Linn Dalheim, Gran IL Turn: 
Jeg synes at det blir litt vanskelig. Jeg synes det er to store ytterpunkter her. Øke med 30 kroner per medlem 
eller noe som er en betraktelig senkning. Det blir et stor gap der som det blir vanskelig å forholde seg til. 
19. mars gikk det ut en frist på en spørreundersøkelse vi fikk tilsendt. Det var en kartlegging om økonomi 
som barriere for deltakelse i idretten. Har dere noen oversikt over hva som ble resultat av den 
spørreundersøkelsen? Jeg vet at vi har en del barn hos oss som får støtte fra fond for å delta. Det støtter 
4.000 kroner til utgifter i forbindelse med å delta i fritidsaktivitet. 4000 høres kanskje mye ut. Men så er det 
kanskje en treningsleir, så er det konkurranser, så er det noe draktkjøp. det ene med det andre. Så 4000 
skal dekke alt sammen. Da oppleves kanskje en slik økning litt stor. Jeg er litt spent på hva den 
kartleggingen viste. 
 
# 15 Kjetil Knutsen, Vestfold og Telemark Gymnastikk- og Turnkrets: 
Det var en diskusjon tidligere om ansatte og konsulenter. Kretsene ville gjerne ha flere konsulenter, mer 
hjelp. Jeg tror vi skyter oss i foten hvis vi vedtar dette forslaget her. Fordi da er det ikke penger til å ansette 
noen tror jeg. 
 
# 2 Birgit Iversen, visepresident: 
Vi skal i morgen snakke om en strategisk plan som kanskje blir en veldig usikker plan når vi ikke vet hvilken 
økonomi vi har for å kunne gjennomføre den. Nå har administrasjonen og Øistein og Mona jobbet veldig 
hardt med de tallene som har vært presentert. Det er et veldig godt saksgrunnlag. Så det tallet er ikke tatt 
helt ut av luften. Å stemme over noe vi ikke har noe tall på synes jeg er veldig skummelt. Det setter oss i 
styret i en veldig uforutsigbar posisjon fremover. Jeg håper vi stemmer imot det forslaget.  
 
 
De to forslagene ble først satt mot hverandre: 
 

Forbundsstyrets forslag: Forbundskontingenten økes til kr. 230,- pr. medlem med virkning fra 
01.01.2025. 
 
Endringsforslag: Forslagsstiller 14 Vegard Haugseggen, Trøndelag Gymnastikk og Turnkrets. Beskrivelse 
av forslag: Forbundskontigenten for fleridrettslag hvor gymnastikk og turn er et rent breddetilbud for 
barn mellom 0 – 13 år, settes til kr 130,- per medlem. Forbundskontigenten for fleridrettslag og 
særidrettslag hvor gymnastikk og turn er et breddetilbud og konkurransetilbud for alle aldre, settes 
til kr 230,- per medlem. 
 
87 stemte for styrets forslag. 
3 stemte for endringsforslaget. 
Så ble styrets forslag satt til votering: 
52 stemmer for, 38 stemmer mot. 
 
Vedtak: Forbundskontingenten økes til kr. 230,- pr. medlem med virkning fra 01.01.2025 
 
 

SAK 7 B  FASTSETTE KONKURRANSELISENS  
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Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

Konkurranselisensen er obligatorisk for å delta i offisielle konkurranser. Den er delt inn i to kategorier, og 
innbefatter en utvidet forsikringsdekning for de utøverne som har betalt forsikringen. Forsikringsdekningen 
innebefatter blant annet ulykker/skader under trening, stevner og konkurranser i regi av forbund, kretser og 
klubber i NGTF. 
  
Konkurranselisensen ble sist vedtatt endret på forbundstinget i 2016, og fra og med 1/1-2017 har prisene 
vært:  
  Kategori 1: 200 kroner for utøvere f.o.m. det året de fyller 9 t.o.m. det året de fyller 12 år  

Kategori 2: 500 kroner for utøvere f.o.m. det året de fyller 13 år  
  
Yngre utøvere eller utøvere som deltar på oppvisninger og salto-konsepter trenger ikke løse 
konkurranselisens, men har selvfølgelig full anledning til å gjøre det for å nyte godt av den utvidede 
forsikringsdekningen som utøverne kommer innunder.  

 

Konkurranselisensens formål og forsikringsdekning 
Konkurranselisensen skal gi en god og relevant forsikringsdekning tilpasset våre medlemmers aktivitet og 
risikobilde. Forsikringen skal sikre rask undersøkelse, utredning og behandling når uhellet først er ute, og gi 
tilgang til idrettsmedisinsk kompetanse. 
 
Pr. i dag er forsikringsdekningen gjennom konkurranselisensen (utvidet idrettslisensforsikring) slik: 

 
 

 

I tillegg til forsikringsdekningen dekker inntektene fra konkurranselisensen også: 
- Pålagt FIG-lisens (avgift til internasjonalt forbund) for utøvere som deltar i internasjonale 

konkurranser 
- Dommerhonorarer i bestemte nasjonale konkurranser i henhold til tidligere vedtak, samt til å dekke 

honorar for dommere som reiser på oppdrag internasjonalt 
 
Antallet meldte skadetilfeller og utbetalt erstatningsbeløp/behandlingsutgifter har vært økende de siste 
årene, også dersom man korrigerer for medlemsveksten og økningen i antallet løste lisenser. Dette har 
antagelig flere og sammensatte årsaker. Hvor mye som eventuelt skyldes økt skadehyppighet er vanskelig å 
måle eksakt. Imidlertid er det ingen tvil om at deler av årsaken ligger i at dekningen har blitt bedre og mer 
relevant og tilpasset idretten, samtidig som at en større andel av skadebehandlingen håndteres og dekkes 
gjennom forsikringsordningen i stedet for gjennom offentlig helsevesen. 
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Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

  
 
Diagrammet viser utviklingen i antallet skader og erstatningsbeløp som følge av lisensordningen i perioden 
2017-2022. Endelige tall for 2023 foreligger i skrivende stund ikke, men foreløpige rapporter tyder på en 
betydelig ytterligere økning i 2023. 
 
Økonomi 
Som det framgår av årsregnskapet for 2023 hadde NGTF forrige år en inntekt på mnok 2,2 fra 
konkurranselisensen og mnok 1,7 fra trenerlisensen. Det er budsjettert at inntektene vil ligge på samme nivå 
i 2024.  
Basert på økningen i skadeutbetalinger er det forventet at forsikringspremien vil øke betraktelig i årene som 
kommer. I 2024 er premien forventet å bli mnok 2,7, og realistisk sett bør NGTF ta høyde for at årlig 
forsikringspremie vil bli på rundt mnok 4 i kommende tingperiode. 
Dommerkostnader og FIG-lisenser, som også er forutsatt dekket av konkurranselisensen, utgjør p.t. ca mnok 
0,8 pr år. 
 
En beregning av framtidig dekningsbidrag (gjennomsnitt 2025 og 2026) vises i oppstillingen under. Det er 
lagt til grunn en årlig medlemsvekst på 3% i perioden. 
 

 
 

Inndekning av en slik kostnadsøkning krever en gjennomsnittlig økning av dagens prisnivå på ca 20% både 
for konkurranse- og trenerlisens. 
 
Vurdering av framtidig pris 
Et helt sentralt prinsipp for prissettingen av lisensen må være at inntektene fra konkurranselisens og 
trenerlisens i sum bør dekke kostnadene som de er ment å dekke, det vil si forsikringspremien til 
ordningene, dommerutgifter og FIG-lisens. Samtidig er det også på dette området viktig å holde prisene, og 
dermed også terskelen, for deltagelse i gym- og turnsporten på et lavt nivå.  
Det bør derfor ikke legges til grunn at inntektene fra lisensen skal bidra til overskudd eller å dekke andre type 
kostnader i NGTF. 
 
Et annet moment i vurderingen av prisøkningen er at prisen for konkurranselisensen har vært uendret siden 
2017. Prisstigningen i perioden 2017-2024, basert på KPI, har vært på ca 26%, og økningen som foreslås er 
dermed betydelig lavere enn dersom man skulle lagt konsumprisindeksen til grunn. 
 
Avslutningsvis må det også legges til at NGTF kontinuerlig arbeider med å fremforhandle mest mulig 
gunstige forsikringsavtaler, samtidig som også dekning og omfang av forsikringen selvfølgelig vurderes opp 
mot kostnaden. Imidlertid er vurderingen at det i dagens forsikringsmarked ikke er vesentlige besparelser å 
hente knyttet til forsikringsavtalen. Det anses heller ikke som et godt alternativ å redusere omfanget av 
dekningen på en måte som gir en premiereduksjon av betydning. 

(tall i mnok)

Inntekt 2024 3,9

Økt inntekt pga. medlemsvekst (3%) 0,1

Årlig inntekt 2025 og 2026 (dagens pris) 4,0

Forventet framtidig årlig kostnad 4,8

Udekket framtidig kostnad -0,8
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Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

 

Forbundsstyrets forslag: Konkurranselisensen økes med 20% i hver kategori. 

Nye priser fra 01.01.2025 blir: 

- Kategori 1 kr 240 
- Kategori 2 kr 600 

 
 
# 46 Christopher Kaspersen, Klepp ILs Turngruppe: 
Nå kommer forslaget mitt egentlig på neste sak for det har egentlig ikke så mye med konkurranselisensen å 
gjøre. Det som var mitt poeng var egentlig at når vi øker på grunn av økte forsikringer og økte kostnader, at 
vi øker der kostnadene er. Mitt inntrykk er at de høyeste kostnadene er der de beste samler seg, som er 
utøverne, og ikke trenerne. Den bør differensieres. Skal man ta en inntekt der bør man gjøre det på 
konkurranselisensen og ikke på trenerlisensen. Så har jeg et annet forslag som påvirker trenerlisensen i 
neste sak. 
 
# 120 Øistein Lunde, assisterende generalsekretær: 
Tenkte bare å kommentere kjapt til forrige taler. Som vi også var inne på i stad. Strukturen vi har på lisens i 
NGTF er en ganske flat struktur som i liten grad er differensiert. Og ja, jeg tror helt sikkert at det kan være 
grunn til å se på om man skal differensiere i større grad ut fra både behov, risiko, type forsikring og type 
kostnader ved dem. Per i dag har vi egentlige de dataene gode nok til å gjøre det. Det kan man få. Så tror 
jeg det er helt naturlig at man ser på både konkurranselisensen og trenerlisensen om det er grunnlag for å 
differensiere noe mer fram mot neste ting. 
 
65 stemmer for 25 stemmer imot. 
 
Vedtak: Konkurranselisensen økes med 20% i hver kategori. 
Nye priser fra 01.01.2025 blir: 

- Kategori 1 kr 240 
- Kategori 2 kr 600 

 
 

SAK 7 C  FASTSETTE TRENERLISENS  
 
Forbundstinget i 2000 gjorde vedtak om innføring av lisensiering av trenere. Dette medførte at trenerlisens 
ble obligatorisk for alle trenere som mottar godtgjørelse fra et lag eller gruppe i laget. Lisensen følger 
skoleåret, dvs. fra 01.09. det ene året til 31.08. året etter.  
 
Lisensen kostet i utgangspunktet kr. 300,-, men ble i hht vedtak på forbundstinget i 2016 hevet til kr. 400,- 
 
Forsikringsdekning 

Trenerlisensen dekker disse forsikringene: 
- Yrkesskadeforsikring som er pålagt etter norsk lov for alle som er i et arbeidsforhold. Forsikringen 

dekker skade som trenerne blir påført ved utførelsen av trenerjobben og sykdom som fører til 
dødsfall, uførhet eller invaliditet 

- Ulykkesforsikring med idrettsvilkår, grunnforsikring og en utvidet forsikring. Denne forsikringen gir 
tilnærmet samme dekning som konkurranselisensen, se sak 7 B. Som en del av forsikringen dekkes 
også ansvar. 

 
I tillegg får trenere med betalt trenerlisens redusert pris for deltagelse i trenerkurs.  
 
Økonomi og vurdering av framtidig prisnivå 
Økonomien knyttet til både trenerlisens og konkurranselisens er grundig redegjort for i sak 7 B 
(konkurranselisens). Det legges til grunn at inntektene fra trener- og konkurranselisens skal dekke premien 
for forsikringsdekningene for ordningene. 
 
Også når det gjelder prisen for trenerlisens skal det legges til at økningen er vesentlig mindre enn dersom 
man skulle lagt utvikling i konsumprisindeks i perioden til grunn for økningen. 
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Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

Forbundsstyrets forslag: Trenerlisensen økes med 20% til kr. 480,- pr. år. Lisensen skal tegnes av 
laget for alle trenere som mottar godtgjørelse fra lag / gruppe. 

Økningen trer i kraft fra 01.09.2024. 

 
 
# 46 Christopher Kaspersen, Klepp ILs Turngruppe: 
Poenget med mitt forslag er egentlig å ikke øke trenerlisensen. Men, så kommer med et litt mere kall det 
kontroversielt forslag. Men, det er bare en utredning. Det jeg ber om at i forbindelse med den andre 
rapporten og det arbeidet som vil pågå der, er at man ser på om trenerlisensen bør også pålegges alle som 
er instruktører i hall. 
 
Det vil si alle som er på jobb for idrettslaget skal være forsikret og være trygge. At du egentlig sier at det er 
greit at de ikke får lønn, at de får dekket ungen, eller et eller annet, men det må være trygt for oss som 
arbeidsgivere og ha de på jobb. For sånn som det står i dag så er alle som får betalt av idrettslaget pålagt å 
ha denne. Det vil si at hvis du stiller opp som forelder, ikke får betalt og skader deg fordi noen lander på deg 
så er du ikke dekket av noen ting. Jeg tror det er feil da. 
 
Forslaget mitt er at man utreder dette og tar det opp som sak på neste ting, om det er fornuftig å gjøre å 
pålegge det, for det vil pålegge klubbene en ekstra kostnad. Jeg tror at vi for vår egen del at vi kommer til å 
ta den trenerlisensen på alle våre instruktører uavhengig fra høsten. Fordi vi synes at det er riktig å gjøre. 
Om forelderen til Ola blir skadet på jobb for oss vil vi at han skal være dekket av en forsikring. I den 
sammenhengen må man undersøke og se om man kan få senket den kostnaden med å differensiere for 
eksempel mellom de som driver med konkurranse og de som driver med bredde. Det er fort større sjanse for 
at han som lander på deg med en trippel salto er litt vondere enn han femåringen som lander på deg med en 
liten salto. 
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
Jeg tenker at dette er et kjemperelevant forslag. Det er absolutt grunn til å se nærmere på hvordan dette 
best løses. Så vet vi jo at det kan bære fryktelig galt av sted hvis man ikke løser disse lisensene også. Vi 
hadde blant annet en som ble lam. En pappa-trener som steppet opp litt og så gikk det litt galt og så er man 
ikke dekket av noen ting. Så det er viktig å ha dette på stell. 
 
Jeg er helt enig i at vi i kommende periode bør gjøre utredningen av hvordan dette best bør fordeles. Jeg er 
nesten fristet til å invitere til et subsidiert forslag her. Hvis trenerlisensen økes i tråd med det vi i styret mener 
er riktig, så bør det fortsatt gjøres en tilsvarende utredning slik det foreslåes her. 
 
# 86 Jeanne Gulliksen, Tjøme Turnforening: 
Noen økninger går på 01.01. neste år, og denne økningen går fra 01.09. i år. Hvorfor det? 
 
# 120 Øistein Lunde, assisterende generalsekretær: 
Det har med hvordan forsikringsavtalen å gjøre, hvordan de løper. Så det er grunnen til forskjellen på dato. 
 
# 17 luliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets: 
Det ble snakket om at man har en del trenere i lagene som ikke er ansatte, som er foreldre som ikke får 
betalt og som ikke er dekket. Dekker trenerlisensen slik den er i dag for ikke ansatte trenere? 
 
# 83, Mona Mangen, Sørumsand Gymnastikkforening: 
Jeg har lyst til å kunne velge enten om det skal økes eller ikke økes, og så vil jeg at det siste forslaget gjøres 
for seg. Nå står jeg med valget mellom å øke eller ikke øke og utrede. Noen må gjøre noe med forslagene 
her så vi får de litt tydeligere. 
 
# 120 Øistein Lunde, assisterende generalsekretær: 
Vi gjør ikke noen kontroll av om man er ansatt eller ikke. Løser man trenerlisens så har man en utvidet 
trenerforsikring. Forsikringsgrunnlaget dekker de som har. Det er en del av den utvidede ulykkesforsikringen. 
 
# Helen Kvernberg, utvalget for bredde og utdanning i Oslo og Viken Gymnastikk- og Turnkrets: 
Jeg har mye kontakt med trenere og selv sitter jeg som daglig leder i en turngruppe i en liten klubb. 
Trenerlisensen fungerer litt som arbeidsgiverforsikring. Som del av et fleridrettslag så har fleridrettslaget 
egen arbeidsgiverforsikring for sine ansatte. Så da er spørsmålet mitt: Betaler vi dobbelt opp? Vi betaler for 
det som skjer i idrettslaget. I tillegg så betaler vi trenerlisens. Skal vi betale dobbelt opp? Vi får ikke dobbel 
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dekning hvis det skjer noe. Går det eventuelt an, hvis det er sånn at vi betaler dobbelt opp at. Kan det da 
justeres for dem som er en del av et fleridrettslag og har en egen forsikring utenom. Sånn at de betaler for 
det som er en utgift for å utvikle trenere og ikke en forsikring. 
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets: 
I den forsikringen står det under yrkesskade at alle ansatte er forsikret. Da lurer jeg på om hvis man ikke er 
ansatt og ikke får betalt. Det tror jeg må sjekkes opp så man vet det 100%. Det kan bli ganske utfordrende 
for noen som ikke er ansatt og som skader seg. Det ønsker vi ikke. 
 
# 120 Øistein Lunde, assisterende generalsekretær: 
I det første tilfellet vil man være dobbelt forsikret. Vi snakket om at det er naturlig å se på om man skal 
differensiere ordningen noe mer. Det er ett av de eksemplene man kan se på i en sånn sammenheng. 
 
I trenerlisensen er en to type forsikringer som inngår. Den ene er den lovpålagte yrkesskadeforsikringen. 
Den gjelder ansatte. I trenerlisensen er det også ulykkesforsikring med utvidet dekning. Den er uavhengig av 
ansatt eller ikke. Man er forsikret, men ikke med en lovpålagt yrkesskadeforsikring. Den gjelder ansatte. Det 
er en lovmessig ting, men man har den utvidede dekningen som også er i konkurranselisensen. 
 
 

Forbundsstyrets forslag: Trenerlisensen økes med 20% til kr. 480,- pr år. Lisensen skal tegnes av 
laget for alle trenere som mottar godtgjørelse fra lag / gruppe. Økningen trer i kraft fra 01.09.2024. 
 
Forbundsstyret gjør en utredning i sammenheng med Organisasjonsutvalgets rapport og dette 
arbeidet om trenerlisensen bør differensieres for bredde og konkurranse. Samtidig ser styret på om 
lagene bør pålegges å ha trenerlisens på alle som er instruktører i hall uavhengig om de får betalt 
eller ikke. Dette fremmes på neste ting så tinget kan bestemme om dette er fornuftig. Målsetningen 
må være at alle instruktører, uavhengig om de får betalt eller ikke skal være trygge i hallen. 
 
Endringsforslag: Forslagsstiller 46 Christopher Kaspersen, Klepp ILs turngruppe: Beskrivelse av forslag: 
Trenerlisens holdes på dagens nivå. Forbundsstyret gjør en utredning i sammenheng med 
Organisasjonsutvalgets rapport og dette arbeidet om trenerlisensen bør differensieres for bredde og 
konkurranse. Samtidig ser styret på om lagene bør pålegges å ha trenerlisens på alle som er 
instruktører i hall uavhengig om de får betalt eller ikke. Dette fremmes på neste ting så tinget kan 
bestemme om dette er fornuftig. Målsetningen må være at alle instruktører, uavhengig om de får 
betalt eller ikke skal være trygge i hallen. 
 
38 stemmer for styrets forslag. 
52 stemmer for endringsforslaget. Ingen endring, men utredning. 
 
Vedtak: Endringsforslaget ble vedtatt. 
 
 

HILSNINGSTALE  
 
NIFs styremedlem Erik Unaas åpnet tinget og representerte på vegne av NIF. 

 
 

SAK 8 A  BEHANDLE STRATEGISK PLAN 2024-2028  
 
Arbeidet ble påbegynt våren 2023, og er ivaretatt av en arbeidsgruppe oppnevnt av forbundsstyret, 13. mars 
2023:     
  
Arbeidsgruppen har bestått av følgende representanter:  

• Solveig Johansen Nygaard, forbundsstyret  
• Stian Syvertsen, breddekomiteen i NGTF  
• Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets  
• Anne Løndalen, Rogaland Gymnastikk- og Turnkrets (har ikke hatt anledning til å delta på møtene)  

• Stig Nilssen, NGTFs administrasjon 
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Følgende milepæler kan nevnes i prosessen fra juni 2023 og fram til planen som nå foreligger til 
behandling: 
 

• Spørreundersøkelse i hele organisasjonen om Strategisk Plan vedtatt på forbundstinget i 2022 og 
spørsmål om «veien videre». 

• Strategiseminar med forbundsstyret, kretsledere og ledergruppen i NGTF der utkast til ny strategisk 
plan ble utarbeidet. Bistand fra NIF i prosessen. 

• Høringsrunde i komiteer, kretser og aktiviteter på utkast til strategisk plan 

• Arbeid med handlingsplaner og sammenstilling av forslag til Strategisk plan 

• Ny høringsrunde i hele organisasjonen på forslag til Strategisk plan 

• Diskusjon på kretsledermøtet på innkomne innspill 

• Behandling av forbundsstyret og innstilling til ny Strategisk plan 2024-2028  
    
Om innholdet i planen: 
  
Planen som nå foreligger er en overordnet strategisk plan for hele NGTF, som skal vise mål og retning og 
danne grunnlaget for mer detaljerte handlingsplaner. 
 
Arbeidet med handlingsplaner foretas av de respektive komiteer og av fagpersoner på de ulike områdene og 
vil bli endelig vedtatt av forbundsstyret.   
  
Videre er det lagt stor vekt på å bygge på innholdet og strukturen i norsk idretts overordnede planer «Idretten 
vil» som ble vedtatt på Idrettstinget i 2023.  
 
Sentralt i planen står blant annet satsing på ungdom. Norges Idrettsforbund (NIF) har et mål om å øke antall 
ungdommer (13-19 år) i norsk idrett med 50.000 i neste fireårs periode. NGTF følger dette opp i planen med 
å ha mål om tilsvarende prosentvis økning som skal resultere i 3000 flere ungdommer i løpet av 
planperioden.         
  
De fremlagte planene danner grunnlaget for utarbeidelsen av langtidsbudsjettet for 2025 og 2026 og de 
forutsetninger som ligger til grunn der med blant annet økning i forbundsavgift, trenerlisens og 
konkurranselisens.  
  
 Forbundsstyret foreslår:   
Strategisk plan 2024-2028 vedtas slik den foreligger i vedlagte dokument.   

  
Begrunnelse:  
De fremlagte forslaget til Strategisk plan 2024-2028 gir en tydelig retning for overordnede mål og 
satsingsområder.   
  
Forbundsstyret legger til grunn at alle nivåer i organisasjonen tar eierskap til de forpliktelser som ligger i 
planene, og at man gjennom det bidrar til felles måloppnåelsen. Det er satt høye krav til måloppnåelse, noe 
som vil kreve at forbundsstyret fortløpende må vurdere hvordan vi kan og skal løse de kompetanse- og 
kapasitetskrav som planen synliggjør. Basert på forbundets økonomiske situasjon kreves det en effektiv 
organisering, en tett oppfølging og et målrettet kostnadsforbruk. Ved å la forbundsstyret vedta 
handlingsplanene, gis det muligheten til å justere kurs underveis.  
  

Idrettsforbundet har en tilsvarende struktur med en langtidsplan som vedtas på Idrettstinget, «Idretten vil!». 
Planen følges opp av Idrettsstyret i tingperioden. Ved å bygge NGTFs strategiske plan på samme struktur, 
blir det en rød tråd i planverket mellom alle organisasjonsledd.   

 

 

# 4 Solveig Johansen Nygaard, Forbundsstyret.  
Nå har vi kommet til den kanskje aller viktigste saken. Hva er det vi skal få til de neste 4 årene. Det har vært 
en lang prosess. Den forrige strategiske planen vår justerte vi litt mer mot slik resten av Norsk Idrett og 
Idrettsforbundet. Det at vi fjerner oss fra en detaljorientert virksomhetsplan til å tenke mer hvor det er vi vil. 
Sist presenterte vi også handlingsplan. Den foreligger ikke nå. 
Arbeidsgruppen med strategisk plan presentertes. 
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Det er blitt gjort en spørreundersøkelse hvor vi spurte hvordan har planen har vært i denne perioden, og 
hvordan ønsker vi planen skal være. Det kom inn 195 svar fra trenere, utøvere, foresatte og tillitsvalgte. Det 
har vært to høringsrunder. Den første gikk ut til komiteene i forbundet, til liten interesse og til de ansatte. De 
hadde frist 30.11.2023. Så utarbeidet vi planen enda mer basert på de innspillene. 
Vi har også hatt strategiseminar, hvor komiteledere, ledere for særkrets, forbundsstyret og ledergruppa var til 
stede. En person fra NIF ledet prosessen. Så planen er godt forankret vil vi si. 
 
De som har svart på høringen er komiteene turn kvinner, turn menn, rytmisk gymnastikk og arbeidsgruppe 
gymnastikkhjul. Vestland gymnastikk- og turnkrets og avdelings Kompetanse. En klubb har svart på 
høringen. De var veldig takknemlige for at de fikk lov til å gi innspill til høringen. Alle disse svarte i første 
høringsrunde. 
I andre høringsrunde har teknisk komite troppsgymnastikk, turn kvinner og gymnastikkhjul, ledergruppen og 
Nordland Gymnastikk- og Turnkrets svart. 
De aller fleste tilbakemeldingene gikk på å huske begreper som beholde, rekruttere og utvikle. Huske på at 
dommere skal være i samme setning som trenere. Så mest språkvask og ikke så mye på målene i planen. 
Det betyr at vi har gjort noe riktig med målene i planen. Planen vår bygger på NIF Idretten vil som ble vedtatt 
på Idrettstinget i 2023. Der økte de fra fire til fem mål. Vår plan er på fire overordnede mål. Vi har ikke gjort 
noe med visjonen og verdiene våre. De endret vi ganske mye på sist. Vi har latt de står fordi det nå er viktig 
at vi forankrer verdiene våre. Så er det de overordnede målene våre. Det vi ser på som det viktigste de neste 
4 år er å rekruttere og beholde medlemmer i aldersgruppen 13-19 år. Vi har økt i medlemstallet i 2023. Men 
har gått ned i den aldersgruppen. Det er bekymringsfullt, særlig når vi ser at klubbene sliter med å få 
frivillige. Vi ønsker at ungdommene skal være i aktivitet. Og vi vil at ungdommene skal være trenere, 
dommere og tillitsvalgte. Da kan vi ikke miste de. 
Videre skal vi ha livslang glede gjennom flere medlemmer som er med lenger. Vi vil ha med de helt yngste 
og helt til de blir 100. Det er også økt deltakelse i stevner og konkurranser og flere store prestasjoner. De 
bygger litt på de samme målene. I den forrige planen hadde vi flere deltakere i stevner og konkurranser og 
flere finaleplasser i internasjonale mesterskap. Vi vil se mer på prestasjonene, heller det enn å ta en 
finaleplass for eksempel. 
Antallet ungdommer mellom 13 og 19 år skal øke med 3000 i planperioden. For at vi skal få det til er vi nødt 
til å jobbe sammen. Det betyr at lagene, særkretsene og særforbundet må jobbe sammen. Også sammen 
med de tekniske komiteene. 
Vi ønsker at det skal være kompetanse og vi ønsker å beholde de frivillige. Så det er det vi må jobbe med 
fremover. Det skal være lett å få den hjelpen lagene trenger, og det er også i tråd med norsk idrett som 
jobber med et prosjekt om en forenkling av idrettslagene. Prosjektet jobber med en utredning gjennom 
intervjuer av idrettslagene, så det kommer forhåpentligvis gode tiltak der.  
Like muligheter for alle er det nye satsningsområdet i norsk idrett som kom nå. Mangfold. Vår idrett er en 
ganske «hvit idrett» blant annet. Men, så har vi økt veldig på para. Og det er veldig, veldig bra! 
Og så har vi en utfordring på kjønnsbalansen. Vi har et luksusproblem ved at vi har mange kvinner i vårt 
forbund. Vi ønsker derimot flere menn.  
Bedre elite og toppidrett. Vi hadde først som mål at vi skulle arrangere internasjonale mesterskap. Det er blitt 
fjernet etter innspill. Nordisk mesterskap skal vi gjennomføre fordi de går på rullering mellom de nordiske 
landene. Men, vi skal ikke ta på oss andre internasjonale mesterskap. Vi skal sette søkelys på andre 
områder. 
Vi skal bygge en felle prestasjonskultur på tvers av konkurransegrenene. Vi vet det kan være en litt 
silotankegang i konkurransegrenene og at de kan samarbeide mye bedre.  
 
Det aller viktigste i kommende periode er å beholde og rekruttere ungdommer mellom 13 og 19 år. Det er de 
som er nåtiden og fremtiden vår. Så om de er her som observatører eller har stemmerett, så er det utrolig 
bra at de er her! Vi er nødt til å gi dem plass for at de skal ville være til stede. 
 
# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk og Turnkrets,  
Tusen takk til Solveig som har tatt oss gjennom. Det var en kjempebra gjennomgang, og jeg har vært med 
på å utarbeide dette. Jeg står ikke her som en del av arbeidsgruppen, men dette er kanskje den viktigste 
saken å behandle på dette tinget. Jeg har et par hjertesaker som jeg gjerne vil ta opp på dette tinget.  
Jeg starter på side 9 i strategiplanen som gjelder organisasjonen, og det er det jeg skal forholde meg til. I 
planen står det innledningsvis at arbeidet i hele organisasjonen skal preges av demokratiske prosesser som 
gjenspeiler en ønsket kultur, et godt omdømme både internt og eksternt. Vi har helt siden åpent forum på 
fredag, og i går, hørt om det arbeidet organisasjonsutvalget har gjort og som har munnet ut i en rapport som 
ble presentert for oss på fredag. Det var veldig gledelig å høre at dette arbeidet ikke er ferdig, og at 
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forbundsstyret slik presidenten forsikret oss er opptatt av demokratiske prosesser og vil legge til rette for en 
forankring i hele organisasjonen.  
Samtidig må det være lov å stille kritiske spørsmål til denne prosessen som har foregått hittil. Det er 
oppsiktsvekkende for meg som frivillig og kretsleder, og jeg håper det er flere som føler det samme som meg 
å lese en rapport som gjenspeiler et arbeidet i et utvalg som har pågått et år uten at lagene, utvalg eller 
kretser har blitt tatt med i prosessen særlig når det har vært å påvise behov og utfordringer knyttet til dagens 
organisering. Når det gjelder roller og oppgaver og ansvarsfordeling i de enkelte styrer, komiteer og utvalg. 
Det skulle legges frem forslag til tiltak for å oppnå samsvar mellom påviste utfordringer og fremtidige behov. 
Det er mange store ord. Slik at vi får en organisasjon som er mest mulig hensiktsmessig vi er satt til å 
forvalte. Med målsettingen til utvalget skulle være å komme frem til en ny og mer effektiv organisasjon.  
Jeg synes det er synd at vi må komme på tinget å kreve en ny sak på sakslisten som gjelder 
organisasjonsendring for å sikre oss at demokratiske prosesser skjer. Ja, vi har hørt presidenten og flere 
andre fra styret si at denne rapporten var bare til orientering, og at det ikke er noe som er besluttet i fase 5 
som har forankring i organisasjonsleddene, lag, utvalg, komite, kretser osv. 
Selv om det i rapporten står at det i fase 5 er implementeringsfase, hvor modell og organisering som dette 
utvalget har utarbeidet skulle implementeres etter forbundstinget 2024.  
Vi kan sikkert være enig i at det er sannsynlig at tiden er inne for å se på organisasjonen, vurdere om den er 
rustet for fremtiden og om vi er hensiktsmessig organisert med tanke på medlemmene våre og nettopp de 
oppgaver og ressurser vi er satt til å forvalte slik det så fint står beskrevet i mandatet.  
Men, en slik endring fordrer involvering av lag, utvalg, ansatte, alle som er berørt av prosessen. Det er kun 
en bred forankring hvor man får eierskap til prosessen man kan få til en organisasjonsplan hvor man kan gå i 
samme retning.  
Det er ikke bare et utvalg som skal gi retning for veien videre. Hvordan skal forbundet arbeide videre når 
arbeidet ikke er forankret hos de som faktisk kjenner aktiviteten. De som er best egnet til å kjøre aktivitet og 
de som er best er nødt til å fortelle behovet for hvordan vi skal være organisert. [……] (umulig å tyde på 
lydopptak) ikke på folk og involvering av lag, utvalg, kretser, komiteer, ansatte eller de som er berørt av 
prosesser der kunne en bred forankring hvor man får eierskap til prosessen å være bærekraftig hvor de kan 
gå i samme retning for veien videre. Det skal ikke være et utvalg som skal gi retning for veien videre. Det 
skal de som er best egnet til å fortelle hvordan dette skal være videre med resultat i en organisasjonsmodell 
hvor all aktivitet på kurs og økonomien som følger flyttes fra utvalgene og kretsene opp til forbundet hvor 
utvalg og kretser fratas all beslutningsmyndighet. Det kan godt være at mange av dere som sitter her i dag 
lurer på hvorfor trenger vi kretsene? Vi forvalter pengene fra lagene som har kommet inn til kretsen over 
mange, mange år, og disse pengene skal tilbake til dere lagene som driver aktiviteter og gjør en fantastisk 
jobb for idretten. Midlene skal til aktivitet til dekning av kostnader til trenerutdanning, trenerkurs og 
dommerutgifter. Våre utvalg gjør utmerket arbeid og skal være deres støtte og fagekspertise ute i aktivitet. 
Og nå skal utvalgene i den nye modellen ikke ha myndighet.  
 
#16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets 
Jeg vil referere til overordnet mål side 6. Solveig var inne på det. Hun ba alle unge reise seg, De er fremtiden 
vår og jeg støtter fullt og helt på det. Det står jo der at vi skal være [s….](umulig å høre på lydopptak). De må 
være med på beslutningsprosesser og hvordan arrangement og aktiviteten vår skal være slik at de kommer 
på arrangementene. Og da må de få være med å påvirke og si hva de trenger i alle ledd. 
Eurogym – det som forbundet har gjort der er kjempebra. Det at de får være med fra begynnelse og til slutt. 
Men vi må bygge videre på det og de må være med i alle prosesser. Ungdommen er fremtiden vår. 
Så går jeg litt inn på det med ny organisasjon, og Iuliana sier jo veldig mye av det samme som jeg tenker. Vi 
må være våken og det er fordi jeg ønsker det beste for alle.  
Klubben er kjernen som det står på side 9. Og da må vi sørge for at de får den hjelpen de trenger. Og der er 
kretsene viktig hvor de kan søke hjelp, men også kretskonsulenten. Vi får så mange tilbakemeldinger, så det 
er så utrolig viktig å sikre. Vi kan ikke vente til neste ting med å få på plass de ressursene som skal til i 
forhold til kretskonsulenter, for det har vi ikke tid til. Hvis vi tenker vi skal øke, altså øke medlemsmassen. De 
må få den hjelpen de trenger så de kan utføre sitt arbeid i lagene på best mulig måte hver dag. Å kunne øke 
medlemsmassen som er viktig og for forbundet og for alle oss andre. 
Så er vi på punkt 3, nei punkt i forhold til bredde, altså en del av elite og toppidrett side 13. Der står at vi skal 
gi våre elite/toppidrettsutøvere mulighet til å nå sitt potensiale. Og det er jo kjempebra, men da må vi og 
tenke at Norge er et langstrakt land. Vi må ha konkurranser, NM, samlinger over hele landet. Vi kan ikke 
bare ha det sørpå. Vi må ha de rundt om. Talentene finnes over alt i hele Norge. RG-utvalget har vært utrolig 
flinke på dette. De har reist rundt til de forskjellige klubbene rundt om i Norge. Fordi talentene finnes overalt i 
Norge, og det skal de ha all honnør for å ha gjort. Det er utrolig bra, og så er det sånn at det er dyrt. For de 
som bor nord for vannskillet og reiser til Oslo. Ikke sant? Og da må også på en måte Østlandet komme til 
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oss. Det blir gi og ta på en måte, og da kan det ikke bli møtt med at det er langt å reise til Bergen, Trondheim 
eller Tromsø. For det er det samme for de som er nord for vannskillet. 
Så bare sånn at vi skal se alle talentene rundt om i hele Norge, så må vi på en måte reise rundt.  
 
#45 Veslemøy Viervoll, Klemetsrud Idrettslag 
Jeg har et anliggende når det gjelder fremtiden og måten vi skal profilere oss på overfor politikere innad og 
utad i Norge. Grunnlaget legges i gym og turn. Nå sa representanten fra nif alle idretters mor. Hvorfor har vi 
forlatt det? Det var Siv Rønne fra Trondheim som fant på det i forbindelse med Idretten grunnstige som 
gjorde det. Tenk dere om. Det slår hos både til politikere, innad og utad. Jeg har vært med i en gruppe som 
forsøker. Vi forsøker fortsatt da å få til at det skal være gym, altså kroppsøvingsfag i skolen, skal ha 
faglærere. Det er veldig vanskelig, men i den forbindelse så har jeg snakket med utrolig mange politikere i 
Norge, og når den setningen kommer opp så blinker de til og så ja, det er jo riktig.  
Ikke fordi at vi nødvendigvis bare skal ha gymnastikken inn i skolen. Vi skal ha alle idretter inn i skolen.  
Men grunnlaget legges oss om vi vil det eller ikke. Alle mener det. Så jeg synes det er veldig trist at dere har 
tatt ut det. Det er ikke unikt det for bare oss, men grunnlaget er hos oss. 
 
#17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Da fortsetter jeg i likt tempo som blir på propell. Flere var opp i går på talerstolen med representasjon fra 
Vestland og Troms og Finnmark, Trøndelag osv. Og det var for å synliggjøre at det faktisk ikke fungerer i vår 
organisasjon. Vi trenger endring og vi trenger endring nå. Som Benedicte sa så kan vi ikke vente i to år. I 
forhold til det som er behovet, i hvert fall så som vi føler at det er behovet i utvalgene, lagene våre og hos 
oss i kretsene. Så var det meningen at alle kretslederne skulle komme på talerstolen, men det skjønte vi 
ganske raskt at det ikke var behov for at flere av oss skulle gå på talerstolen og kjempe for en sak som vi 
visste vi ikke kommer gjennom med når de største lagene gikk på talerstolen og sier de ikke ser de samme 
behovene som oss. Vi står ikke på talerstolen for de største lagene. Vi skal selvsagt ivareta de største også. 
Men behovet i organisasjonen ligger i de mindre lagene. Og dere kan være enig eller ikke enig om vi gjør en 
god jobb for dere. Men vi i kretsstyrene vil gjerne gjøre en kjempejobb for å hjelpe dem med å oppnå deres 
mål med å videreutvikle aktivitet og støtte dere i arbeid med barn og unge. Men, vi trenger veiledning på lik 
linje som dere. Vi trenger rådgivning, vi trenger støtte. Vi er frivillige også som dere er uavhengig av den 
kunnskapen vi har fra arbeidsgiver. Og jeg må bare beklage at dere kanskje ble overveldet i går med bruk av 
…… (vanskelig å forstå) begrep og kanskje ikke følte at vi satt i et trygt rom for dere som ikke har lyst til å 
komme på denne talerstolen. Det er deres stemmer. Det er dere som skal høres i idretten og ikke være møtt 
av lovbruk. Jeg synes det er trist at vi har en organisasjon hvor det er nødvendig å grave seg i lovnormen for 
å få frem budskapet vårt. Når syv av ti kretser står sammen må det være klart signal at organisasjonen vår 
ikke fungerer som den skal.  
Vi trenger hjelp, vi trenger støtte vi trenger bistand når møtet skjer, når aktiviteten skjer, når samlinger skjer, 
når lagene møtes. Vi jobber for det samme målet for våre medlemmer. Men for at vi skal klare dette så 
trenger vi forbundskontoret. Vi trenger de fantastiske menneskene som jobber der. De skal ikke jobbe seg i 
hjel og dras i alle retninger. Vi trenger nok ressurser som sagt før, så har jeg foreslått i avsnitt 9 hvis jeg får 
den opp. 
Endringer er egentlig i tredje setning. «Vi skal legge til rette for den frivillige innsatsen og sørge for at alle 
som velger å bidra med sine oppgaver…….Og så kommer endringen. De frivillige i hele organisasjonen skal 
sikres den nødvendige hjelp, skal ha bidrag og støtte fra forbundskontoret i form a rask og god service og 
administrativ støtte, veiledning når aktiviteten krever det». 
 
# 68 Marianne Frisvold, Oslo Turnforening 
Jeg synes det er litt synd og litt lite fruktbart at leder av den største kretsen og representant for de aller 
største foreningene i forbundet flytter målet bort fra det som vi skal behandle nå. Vi skal nå behandle et 
strategidokument om hvordan aktiviteten skal være fremover. Vi skal ikke ha en omkamp om de sakene vi 
avgjorde i går. Jeg skulle helst unngå å kommentere fordi vi er den største klubben så har vi ikke behov for 
krets. Vi har et behov for samarbeid med alle. Og vi har i hvert fall et veldig godt samarbeid med forbund og 
får god hjelp og støtte der. Men, jeg har lyst til å trekke frem. Vi har snakket mye om bredden. Vi har snakket 
mye om å satse på ungdommen. I vår forening er det 5150 medlemmer. 200 av de disse driver toppidrett. 
Det vil si at det overveiende stort flertall driver såkalt breddeidrett hos oss. Men vi har også en ambisjon om 
drive toppidrett hos oss. Vi legger da stor vekt på at NGTF vil har flere utøvere på høyt nivå, vil ha utøvere 
som oppnår gode prestasjoner i internasjonale konkurranser og mesterskap. Vi merker også det at vår idrett 
trenger, som alle andre idretter spydspisser som forbilder. Vi trenger å få fokus på vår idrett. Vi vet at det er 
de store prestasjoner som sponsorer fester blikket på. Slik er verden. Vi tør å gå foran. Vi tør å satse på de 
spydspissen slik at dette skal gi synergier for alle. De store og de små i vårt forbund. Det må vi få lov å være 
stolt av. 
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Så jeg ønsker bare det at denne saken skal få det rettferdige fokuset, og at vi legger vekk de sakene vi 
hadde i går. At vi nå snakker om den aktiviteten som har vært presentert og den strategiske planen.  
 
#45, Veslemøy Viervoll, Klemetsrud Turnforening. Jeg trodde det var nok at jeg sendte inn skriftlig. Men det 
er altså et endringsforslag til at «grunnlaget legges i gym og turn» som blir hovedparolen. 
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets 
Jeg blir litt lei meg for det som foregår her oppe. Fordi jeg brenner for idretten. Det må være lov å komme 
opp å si sin mening i forhold til strategiplanen. Det er planen vi skal ha fremover. Da må det være lov å 
komme opp å si hva en tenker om det, uten at man blir møtt som om man ikke ønsker forbundet vel. Jeg 
støtter Iuliana i forhold til det hun sier, og at man er klar over hva som står der.  
Toppidrett finnes i hele Norge og det er kjempebra at det finnes. At det er toppidrett i stort omfang i Oslo er 
helt fantastisk. Det er ikke det vi snakker om. Vi ber bare om oppmerksomhet på at man skal vite hva som 
sier og hva vi vedtar. 
 
# 83 Mona Vangen, Sørumsand Gymnastikkforening 
Jeg vil gjerne ha inn den teksten i forslaget. Forslaget til Iuliana Pedersen er en berikelse til teksten. Jeg 
synes ikke det er en omkamp. Det er å gjøre den bedre i tråd med det man legger frem som argumenter 
 
# 26 Eirin, Bjart gymnastikk og turnforening 
Jeg er avhengig av krets som en liten klubb. Samtidig ser jeg at jeg skal beholde ungdommene. Som jeg 
kanskje ser at vi kan samarbeid i kretsen. Når barna bikker 12 år, har ikke jeg noe tilbud lenger. Jeg synes 
det er kjempeviktig at vi innad i kretsen kan snakke sammen hvordan jeg kan få hjelp til å dra ungdommene 
inn i de store klubbene. Så jeg ser frem til et videre samarbeid med de store klubbene i kretsen og jeg synes 
grunnlaget i strategisk plan er kjempespennende. 
 
# Observatør Helen Kvernberg, Gjelleråsen Turnforening 
Jeg kommer opprinnelig fra nord og har vokst opp i Lofoten. Jeg er overrasket over hvor egoistisk og 
egenrådig klubbene i sør er. I nord er det støtte mellom klubbene selv om avstandene er kjempelange. Det 
er alltid et svar å få enten det er klokken 7 om morgen eller sent på kvelden. Også kretsen er på pletten, og 
de svarer. I nord er lagene sammen og de reiser bort hele helgen sammen. De blir kjent med hverandre. Her 
i sør er det ingen som blir kjent på tvers av klubbene. Det er ingen arena for å bli kjent. Skal man få 
ungdommene til å bli, må man knytte bånd slik at de gleder seg til konkurranser og for å møte sine venner 
igjen. Skal man la ungdommen bli må det knyttes bånd.  
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, Forbundsstyret 
Strategisk plan. Det er den vi skal behandle nå. 
Det er det vi skal behandle nå, og som dere så ved gjennomgangen til Solveig, så er det gjort et ganske 
omfattende arbeid over tid. Har vært flere runder med høringer alle har fått anledning til å kommentere, og 
det tenker vi er kjempeviktig. Det er kommet inn en god del innspill og bemerkninger. Og så har det bunnet 
ut i den strategiske planen som dere har fått presentert. 
Så er det sånn på tinget at det er alltid mulig å komme med nye innspill, og det ønsker vi også. Det som kan 
være litt krevende er å måtte se alle konsekvenser av nye forslag som kommer. 
Og derfor er det veldig fint at de spilles inn i selve høringsprosessen også, så får man en bedre mulighet for 
å vurdere enn det.  
Jeg klarer ikke, også hvis vi ser på dette forslaget til kretsene, så har ikke jeg noe mulighet til å vurdere 
hvilke for eksempel økonomiske konsekvenser dette kan tilsi. 
At vi skal bistå best mulig. Det er jo alle enige om. Og hva som er mulig å få til, det er jo det som begrenser 
oss. 
Og her står det, at de frivillige, i alle organisasjonsledd skal sikres nødvendige, hjelp bidrag og støtte fra 
forbundskontoret i form av rask og god service, administrativ støtte, veiledning og rådgivning og 
tilgjengelighet når aktiviteten krever det. Og betyr for eksempel tilgjengelighet når aktiviteten krever det at vi 
skal ha folk som jobber hver ettermiddag, kveld og i helger. Det vet ikke jeg om det er det man legger i det. 
Men at våre ansatte og andre støttefunksjoner skal være tilgjengelig når det er mulig for å bistå dere. Det er 
åpenbart, og jeg vil også si det. Vi har et forbundskontor med utrolig mange dyktige medarbeidere som står 
på døgnet rundt og jobber mye mer enn det deres arbeidstid tilsier. 
 
De er veldig servicevennlig. Jeg håper at mange har gode erfaringer med det. Det er hvert fall de 
tilbakemeldingene vi får. At man har gode relasjoner og har mennesker man får mye hjelp av det der inne.  
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Man får en litt følelse av at dette her fungerer veldig dårlig. Det er også litt sånn tøft også å sitte i et styre og 
få høre hvordan enkelte fremstiller situasjonen. Jeg kjenner meg ikke helt igjen med det. Jeg håper ikke det 
er altfor mange som gjør det, men at dere opplever at dere får god bistand. Det er i hvert fall det vi jobber for. 
Og det er også videreformidlet i strategisk plan. Og så er jeg usikker på denne konkretiseringen, hvordan vi 
skal tolke den. Det er det som gjør det litt vanskelig når det kommer et sånt forslag om man skal mene 
konkret om det er fornuftig å vedta eller ikke fordi vi ser ikke helt konsekvensen av det. Og dette er noe vi 
skal måles på, og da må det være konkret, og vi må vite hva som ligger i det og hva som er forventet. 
Så, at vi vi har en felles forståelse alle sammen. Det er jeg overbevist om. Vi skal optimalisere våre 
funksjoner for lagene og medlemmene våre. 
Og så må vi finne den best mulige måten å gjøre det på, ut fra de ressursene vi har, og det skal vi også 
bruke mye tid på i tiden som kommer, og ting skal ut på høring.  
Jeg opplever at vi er ganske inkluderende. I hvert fall så ønsker vi det med at alle lagene våre og 
medlemmene våre skal få anledning til å kommentere viktige beslutninger og prosesser som pågår. 
Så konkret til dette, så synes jeg det er litt sånn vanskelig å ta stilling til. Jeg er litt usikker på hvilke 
forventninger som ligger i det. 
 
I en optimal verden, så er jo absolutt ønskelig at man kunne hatt 24/7 service, men jeg tror kanskje ikke vi 
har ressursene til det. 
Og så er det også kommet et forslag nå «Grunnlaget legges i gymnastikk- og turn». Jeg her helt enig med 
deg Veslemøy. Det har vært helt fantastisk.  
Det er et sterkt ordtak som står bankers i gym og turn. Det tror jeg det fortsatt gjør, fordi at folk fortsatt har 
med seg og forstår at det er der det legges. Og så vurderte vi for en stund siden at vi legger ikke bare 
grunnlaget, men vi tilbyr aktiviteter gjennom hele livet. Og derfor så mente man jo den gangen at det var en 
fin visjon å ha med videre. Men jeg har forståelse for at den kan være visjonen vår.  
Jeg har forståelse for det. Men det er på en måte refleksjonene bak det.  
 
 
#17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo gymnastikk og Turnkrets 
Det er ikke snakk om å ansette noen flere. Det er ikke snakk om å gi noen føringer om hvordan man skal 
bruke ansatte. Det er nok ansatte. Man må bruke ressursene riktig. Det er å gi en retning til forbundet hva 
behovet er.  

 
# 25 Anna Lena Jammer, Bergens Turnforening 
Jeg ser det er utfordringer i organisasjonen. Jeg er opptatt av hva som er organisasjonen og ta det seriøst. 
Og det er sånn det er i store organisasjoner. Vi har hatt gode diskusjoner og vi har fått et vedtak som vil 
hjelpe oss å løse de utfordringene. Men nå snakker vi om strategisk plan. Jeg har lyst til å gi ros. Jeg synes 
dette er en bra plan. Dette er en god plan, et godt dokument som nettopp ikke er for detaljert. Denne planen 
vil gi oss som lag og klubber gode rammer til å utforme våre planer å jobbe med utvikling og jobbe med 
aktivitet. Både på bredden og konkurranse. Og det er vi takknemlige for. Jeg har selv en gutt som driver med 
apparatturn på konkurranse. Men, jeg brenner mest selv for bredden. Denne planen rommer begge deler. 
Det synes jeg er utrolig bra. Personlig gleder jeg meg til å ta den i bruk og se hvor den bærer hen. Så kan 
det hende at vi om to år må ta noen skritt bakover. Se i andre retninger. Det er akkurat slik utvikling må skje i 
en organisasjon som Norges Gymnastikk- og Turnforbund. 
 
# 16, Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnforbund 
Jeg vil bare henvende meg til Torgeir. 
Jeg har aldri sagt at ikke de som jobber på forbundskontoret gjør en fantastisk jobb for det, gjør de faktisk. 
Og jeg sa i går at dere har laget en kjempefin årbok, veldig ryddig. Det er godt arbeid. Jeg har aldri sagt at 
dere ikke gjør en god jobb. Men vi må få lov til å være uenig. Så om vi har forskjellig oppfatninger og så det 
må det være rom for å ha forskjellige oppfatninger. 
Men ja, forbundet gjør en fantastisk jobb. Dette handler ikke om det, men vi kan alltid bli bedre på ting. Det 
er jo derfor vi engasjerer oss og sier det vi mener. Vi vet at vi ikke alltid får gjennom det vi vil. Sånn er 
demokratiet. men det er viktig er stemmen, at vi tør å si det vi mener. 
 
# Observatør, Brenda Garbin, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Det som kommer etter dette tinget i svart og hvitt er veldig veldig viktig. Og jeg støtter forslaget fra Iuliana og 
Veslemøy 
 
# 4, Solveig Johansen Nygård, Forbundsstyret 
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Forklarer hvorfor det er ønskelig å ha la grunnlaget ligge i gym og turn ikke skal være en visjon, men en del 
av virksomhetsplanen til forbundet. Det er viktig å ikke ha begrensninger i planen, men at den er så åpen 
som mulig.  
 

# 40 Veslemøy Viervold, Klemetsrud Idrettslag Turngruppe 
Nå har jeg fått hjelp til å forstå hva som er en visjon og hva som er en virksomhetsplan. Derfor støtter jeg 
forbundet i deres forslag nå. Jeg trekker derfor mitt forslag og støtter forbundet. 
 
# 32 Inger Lise Olsen, Fredrikstad Turnforening 
Veldig fint at Veslemøy ønsker og støtter virksomhetsideen slik den foreslås nå. Vi støtter slik den strategisk 
plan nå foreligger. Det er et godt styringsdokument for klubbene. Vi har en frihet til å styre den veien som 
passer for våre klubber. Det overordnede målet om å beholde og rekruttere ungdom mellom 13 og19 år er et 
spennende mål. Det å jobbe med ungdom er krevende. Det er et viktig arbeid og det må jobbes kontinuerlig. 
Det koster penger. Vår klubb har ungdommer som synes det er dritkult å drive med det vi gjør i Fredrikstad 
Turn. De synes det er gøy å være på arrangementer som vi har denne helgen. Gym for Life er et 
arrangement som vi kan gjøre til noe mer. Vi kan samarbeide på tvers av klubbene. I Nedre 
Glommaregionen har vi et godt samarbeid med Nedre Glomma Turn, Borge Turn, Rolvsøy turn og 
Fredrikstad Turn. Vi kjenner hverandre godt og vi utnytter hverandres kompetanse. Vi har funnet en balanse 
på hva de ulike klubbene er best på.  
 
 
Forsalg 8A  
Endringsforslag til endret virksomhetsidé fra 
#  Solveig Johansen Nygård, Styremedlem, Forbundsstyret 
 

Grunnlaget legges i gym og turn - 
sammen legger vi grunnlaget for trygge, åpne og 

spennende aktiviteter som skaper mestring 
 
For 86 
Mot 1 
 
 
Forslag  
Endringsforslag til endret tekst fra #19 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets i 
strategisk plan side 9 avsnitt 2 
 
«De frivillige i hele organisasjonen skal sikres den nødvendige hjelp, skal ha bidrag og støtte fra 
forbundskontoret i form av rask og god service og administrativ støtte og veiledning når aktiviteten krever 
det». 
 
For 28 
Mot 59 
 
Vedtak strategisk plan: 
For 87 
Mot 0 
 
 
Vedtak: Strategiplan vedtas med endringsforslag på ny virksomhetsidé. 
 

SAK 8 B  BEHANDLE BUDSJETT 2025 OG 2026  
 
Som det framgår av NGTFs lov skal langtidsbudsjett for kommende tingperiode behandles av forbundstinget. 
Det tilligger styret å vedta årlige detaljerte budsjetter som en del av styrets lovbestemte ansvar for forsvarlig 
økonomisk drift.  
 
Langtidsbudsjettet framlegges for behandling i henhold til gjeldende årsregnskapsoppsett. I tillegg er 
grunnlaget for de største inntekts- og kostnadspostene forklart og ytterligere spesifisert videre i 
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saksframlegget. For å kunne se NGTFs økonomiske utvikling over tid er tallene fra regnskapet for 2023 og 
vedtatt budsjett for 2024 tatt med i oppsettet. 
I 2024 har NGTF ansvaret for gjennomføringen av Eurogym i Bodø i juli. Inntekter og kostnader knyttet til 
gjennomføringen av dette arrangementet anses som ekstraordinære og er derfor skilt ut fra ordinære 
driftsinntekter og driftskostnader i 2024 for å kunne gi et mer reelt sammenligningsgrunnlag. 
 
Historikk og økonomisk utvikling 
Siden 2013 har NGTFs totale inntektsnivå utviklet seg slik: 
 

 
 
Oversikten viser at inntektene økte fra drøye 30 millioner i 2013 til ca 60 millioner i 2017. Deretter har 
omsetningen stabilisert seg på i underkant av 60 millioner kroner med unntak av koronaårene 2020 og 2021. 
Imidlertid gjør prisstigningen i perioden at forbundet gradvis har fått et vesentlig mindre økonomisk 
handlingsrom. Dersom konsumprisindeksen legges til grunn, har forbundet i fra 2017 til 2024 hatt en 
nedgang i årlig realinntekt på rundt 15 millioner kroner. 
 
I den samme perioden har årsresultatet svingt betydelig, dog hovedsakelig med et positivt årsresultat fra 
2019 og framover. Dette har ført til at egenkapitalen gradvis har bygget seg opp de siste årene, og pr. 
31.12.23 er på 14,1 millioner. 
 

 
 
 

Budsjett 2025 og 2026 
Som den historiske utviklingen i NGTFs økonomi viser, er forbundet helt avhengig av å øke inntektene i 
årene som kommer både for å kunne opprettholde dagens aktivitetsnivå og for ytterligere å kunne prioritere 
utvikling innenfor forbundets strategiske satsningsområder. 
Framlagte langtidsbudsjett legger derfor til grunn en inntektsøkning som både skal dekke kostnadsveksten i 
samfunnet generelt, samtidig som det til en viss grad er rom for økt satsing på strategiske satsningsområder 
og utviklingsprosjekter. 
 

https://sign.visma.net/nb/document-check/a5c52dca-23d2-429e-af92-5d48c29ae360

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



 
 
 

 

  
  

 

 

50 

Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

Dagens egenkapitalnivå anses som solid og tilstrekkelig for virksomhetens omfang og risikobilde, og det 
forutsettes derfor at forbundet kan driftes med et årlig resultat på pluss/minus null i perioden. Det følger av 
dette at overskuddet som framkommer av budsjettet for 2025 og 2026 langt på vei er å betrakte som en 
risikobuffer, og vil, dersom budsjettforutsetningene for øvrig skulle inntreffe, kunne disponeres av 
forbundsstyret til ytterligere økt aktivitet og satsningsområder som følger av strategiplanen. 
 
Grunnleggende forutsetninger for inntektene i perioden: 

- Forslaget til økning i forbundsavgift, trenerlisens og konkurranselisens vedtas 
- Det legges til grunn en økning i medlemstallet på 3% pr år, og inntektene fra forbundsavgift, 

trenerlisens og konkurranselisens øker i henhold til dette 
- Tilskudd fra NIF er budsjettert på samme nivå som i dag, med en beskjeden økning som 

følge av økt medlemstall 
- Mva. kompensasjon forutsettes videreført på samme nivå som i nåværende ordning 
- Det forutsettes at finansieringsmodellen for kursgjennomføring endres slik at både inntekter 

og kostnader tilfaller forbundet sentralt. En slik endring er budsjettert å tilføre en årlig netto 
merinntekt på 0,6 millioner. 

Grunnleggende forutsetninger for kostnadene i perioden: 

- Lønns- og prisvekst legger SSBs prognoser til grunn, med en årlig prisstigning på mellom 4 
og 5% 

- Som utgangspunkt for antall ansatte legges dagens nivå som minimum til grunn. I tillegg vil 
en forhåpentligvis økt handlingsrom knyttet til strategiske satsingsområder skape behov og 
økonomisk grunnlag for en begrenset styrking av ansattressurser. 

- Av større driftskostnadsposter for øvrig er husleie kjent gjennom langsiktig leieavtale med 
NIF. Dog forventes det en økning i kostnadene til digitalisering og IT. 

 
 
Forslag til langtidsbudsjett 
 

 
 
Når det gjelder budsjettet for 2024 må det for ordens skyld legges til at sist oppdaterte prognose viser et 
årsresultat på minus 0,6 millioner, altså vesentlig bedre enn opprinnelig budsjett som framgår av tabellen. 
 
 
Innholdet i de ulike postene er som følger: 
 
Sponsor- og salgsinntekter består av inntektene fra forbundets sponsor- og samarbeidsavtaler, samt salg 
av varer og effekter som kjøpes inn for videresalg. 

Driftsinntekter

Regnskap 

2023

Budsjett 

2024

Budsjett 

2025

Budsjett 

2026

Sponsor- og salgsinntekter 1,8 2,9 1,9 2,0

NIF tilskudd 19,2 20,1 20,5 21,0

Annen driftsinntekt 35,9 41,3 46,8 48,2

Sum driftsinntekter 56,9 64,3 69,2 71,2

Eurogym 2024 19,3

Sum innteker inkl Eurogym 56,9 83,6 69,2 71,2

Driftskostnader

Varekostnad 0,7 1,3 0,8 0,8

Lønnskostnader 26,3 29,3 30,7 31,5

Annen driftskostnad 24,4 35,1 35,5 37,5

Sum driftskostnader 51,4 65,7 67,0 69,8

Eurogym 2024 21

Driftsresultat 5,5 -3,1 2,2 1,4

Finansinntekter og finanskonstnader 0,6 0,5 0,5 0,5

Årsresultat 6,1 -2,6 2,7 1,9

NGTF LANGTIDSBUDSJETT iht. årsregnskapsoppstilling
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Det er ingen tvil om at det må være en ambisjon for NGTF å øke sponsorinntektene i perioden som kommer, 
men i det som i dag oppfattes som et krevende sponsormarked anses det ikke som forsvarlig å budsjettere 
med noen betydelig økning i inntektene på dette området. 
 
NIF-tilskudd er post 2 (grunnstøtte særforbund), post 3 (aktivitetsmidler til bredde, rekruttering og para) og 
andre tilskudd fra NIF. Det understrekes at det spesielt knyttet til post 3-midlene er klare kriterier for bruk av 
midlene innenfor formålet. 
 
Annen driftsinntekt spesifiseres slik: 
 

 
 

Varekostnad er i hovedsak innkjøp av varer for videresalg, og har en tilsvarende inntektsside som er en del 
av salgsinntektene. 
 
Lønnskostnader er lønn, arbeidsgiveravgift, feriepenger og pensjonskostnader 
 
Annen driftskostnad er summen av øvrige kostnader til aktivitet og drift, som for eksempel reiser og 
opphold knyttet til konkurranser og samlinger, kurs og kompetanse, bredde- og rekrutteringstiltak, 
anleggsrådgivning, para, politiske møter og organer, husleie, kontorkostnader og IT. Summen av denne 
posten vil variere noe fra år til år, blant annet er hensyntatt at kostnaden til gjennomføring av forbundsting i 
2026. 
 
De største enkeltpostene kan spesifiseres slik:  
 

 

 

Avsluttende kommentarer 

 
Gjennom foreslåtte langtidsbudsjett er det forsøkt signalisert en realistisk, men samtidig ambisiøs 
overordnet plan for forbundets økonomi i den kommende perioden. 
Som det er godt synliggjort gjennom saksframlegget er NGTF et forbund som i svært stor grad er avhengig 
av å opprettholde eller øke medlemstallet for å kunne øke både omsetning og økonomisk aktivitetsnivå 
generelt. Flere medlemmer medfører større inntekter både fra forbundsavgift, lisenser, NIF-tilskudd og 
egenandeler, og det må derfor avslutningsvis understrekes at økt rekruttering, aktivitet og medlemsvekst 
ikke bare er et viktig strategisk mål i seg selv, men også er den desidert viktigste og mest grunnleggende 
pilaren i forbundets økonomi. 
 

 

Forbundsstyret foreslår: 
Langtidsbudsjettet tas til orientering og legges til grunn for styrets videre arbeid i perioden 

 
 
# 20 Øistein Lunde, Ass. Generalsekretær 
Presenterer budsjettet for 2025 og 2026 i henhold til sakspapirene. 
 
# 43 Åsa Essebro, Holmen tropp og turn 
Takker Fredrikstad Turnforening for et fantastisk flott arrangement. 

Annen driftsinntekt 2023 2024 2025 2026

Forbundsavgift 20,2 21,0 24,1 24,8

Konkurranselisens 2,2 2,0 2,7 2,8

Trenerlisens 1,7 1,7 2,0 2,1

Mva-kompensasjon 3,0 3,0 3,4 3,5

Egenandeler 8,5 9,2 8,8 9,3

Andre inntekter 0,3 4,4 5,8 5,7

Annen driftskostnad 2023 2024 2025 2026

Kontorkostnader 3,3 3,5 3,5 3,5

IT-kostnader 1,7 1,9 2,5 2,7

Idrettsutstyr 0,3 0,7 1,5 1,6

Idrettsfaglig bistand 1,7 2 2,1 2,2

Deltageravg, påmeldinger, premier 1,9 8,5 4,5 6,5

Andre kostnader, inkl reise/oppholdskostnader 15,3 18,5 21,4 21,9
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Hvordan er budsjettet fordelt mellom de forskjellige grenene? Det hadde vært interessant å vite forskjellen 
mellom de ulike grenene. Er det mulig å få svar på et slik detaljert spørsmål? 
 
# Mona Kristiansen, generalsekretær 
Det er ikke så lett å svare på fordi vi akkurat har vedtatt en strategisk plan. Det er den som legger føringer 
for det arbeidet som starter nå. Så det er ikke fordelt noe på hverken grener eller andre satsningsområder. 
Det er planen som nå er vedtatt som vi skal jobbe for.  
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets 
En av grunne til at vi ønsket at organisasjonsgjennomgangen skulle vedtas av et ting er fordi vi så at 
kursinntektene skulle flyttes fra kretsene til ….. 
Kursinntektene er hele vår økonomi. Dvs. at vi ikke kan støtte breddeaktiviteten, dekke underskudd på 
stevner. Vi kan ikke hjelpe klubbene der. Vi mener det er viktig å dekke stevnene. Spesielt etter pandemien. 
Vi dekker instruktører på breddearrangement slik at ikke klubbene skal kunne ta disse kostnadene. Vi har 
laget egne kurs som vi har ute i Vestland. Bredde gjør en fantastisk jobb helt ned på lavt nivå i klubbene. Vi 
har delt ut toppidrettsmidler på seniornivå. Vi har delt ut priser for å gi oppmerksomhet til de som bemerker 
seg og gjør en god jobb for sporten vår.  
Vi dekker dommere og kursutviklere. Og i forhold til kurs som blir satt opp, dekker vi reisekostnadene til de 
som har kursene. Vi dekker også de kursene som går med underskudd fordi vi tenker det er viktig å 
gjennomføre kursene fordi klubbene melder behovet, og det må vi ta på alvor.  
Blir det en realitet har vi ikke penger til å gjennomføre dette. Vi har tatt ned kretskontingent fordi vi tenker at 
vi har god økonomi. Derfor kan vi ta den bort, fordi vi har god økonomi akkurat nå. Men hvor lenge varer den 
økonomien. Da må vi bruke av den som vi gjør i dag. Vi går med underskudd også i år. Kretsene kjenner til 
sine lag og deres behov og det er det vi prøver å tilrettelegge for med alt det vi bidrar med økonomisk. Pr. 
definisjon er det ingen krets lenger. Det er det som er realiteten. Og hvis det er det dere vil, må dere være 
ærlige på det og si at vi ikke ønsker kretsene.  
 
# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Jeg har kommentar på det samme punktet som Benedicte tok opp nå. Rapporten sier at all kursaktivitet skal 
flyttes fra krets til forbundet. Så sier forbundet at det skal kjøres en prosess som skal forankres hos alle. 
Men, så sier Øistein at dette skal forankres med kretsene på kammerset. Det er ikke sånn dette skal vedtas. 
Kretsene har ikke bare inntektene. Vi har utgiftene også. Vi har Trener 1 og sikringskursene ligger hos oss 
og vi skal også har vårt Trener 2 osv. Vi har tillatt å ha nok kurs til å dekke hele kretsen. Vi har gått med 
underskudd også på sikringskursene og andre kurs om det har vært behov. Vi dekker som Vestland. Vi 
dekker Trener 1 avgiftene i dag i hele kretsen i perioden. Vi dekker dommerutgifter. Vi har lagt frem til støtte 
for breddearrangement. Vi har masse forskjellige støtteordninger. Vi prøver å få disse pengene til lagene.  
Jeg mener dere ikke har grunnlag for å vedta et budsjett hvor det er lagt til grunn at inntektene på kurs skal 
til forbundet. Det må behandles på en annen måte. Det er en stor økonomisk endring i økonomien til 
kretsene som ikke bare kan vedtas i en budsjettsaksbehandling. Det bør være slik som presidenten sa i går 
så var dette faktisk en del av den prosessen. Jeg håper det er flere som skjønner dette.   
 
#  Henriette Bismo Eilertsen, Troms og Finnmark Gymnastikk- og Turnkrets 
Viser til det som står i saksdokumentene at både inntekter og kostnader på kursgjennomføring tilfaller 
forbundet sentralt 0,6 millioner, men jeg regner med at det får vi svaret på  
 
# 115, Christine Ellingsen, leder Kompetanseavdelingen 
Forklarer hvordan den økonomiske modellen for kurs og kompetanse er organisert i dag slik at tingsalen er 
korrekt informert. 
 
# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Kommenterer at det vet de. Minner på om at når det ble gjort en organisasjonsendring for fire år siden på 
ansattnivå ble det fattet et vedtak på tinget om at de skulle øke forbundsavgiften for at de skulle ha disse 
ansatte. Så vi har allerede betalt for lønnskostnadene til disse.  
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets 
Uavhengig av det Christine sier så er det hele økonomien til kretsene. Da vil jeg ha svar fra forbundet. Er det 
tanken å legge ned kretsene? Det er en stor inngripen i vår dag. Nå er jeg oppgitt.  
 
# Birgit Iversen, forbundsstyret 

https://sign.visma.net/nb/document-check/a5c52dca-23d2-429e-af92-5d48c29ae360

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



 
 
 

 

  
  

 

 

53 

Norges Gymnastikk- og Turnforbund 
 

Det er definitivt ingen plan om å legge ned kretsene. Det med kostnader og inntekter på kurs har vært 
diskutert så lenge jeg har vært i forbundsstyret. Og det er 4 år nå. Så dette har vært en prosess som vi har 
hatt på alle de kretsledermøtene vi har. Så sent som i januar snakket vi om det. Så dette er ikke noen 
kjempenyhet for kretslederne. Dette handler om en fornuftig fordeling av inntekter og utgifter for å kunne 
bruke midler til kursutvikling som vil komme alle til gode. 
 
# 17 Iuliana Pedersen, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Ja, det er diskutert med oss, men det er ikke på kammerset slik skal diskuteres. Jeg har en ting å si om 
budsjettet vedtas med 0,6 mill. i inntekter fra kurs ved å flytte kursinntekter fra kretsen til forbundet sentralt vil 
dette vedtaket være ugyldig, fordi det ikke er behandlet. Det er min påstand. Det skal bli protokollert og det 
kommer jeg til å følge opp.  
 
# 16 Benedicte Næss, Vestland Gymnastikk- og Turnkrets 
Støtter meg bak Iuliana. Vi blir kun et politisk ledd. Vi kan da ikke være med å støtte lokale ting i vår krets for 
da har vi ikke økonomi til det. Da vil det være sentralt i Oslo hvor man skal gå inn å dekke kostnader i de 
forskjellige kretsene. Det er konsekvensen av hva dere sier, og det må man være klar over. Og det er helt i 
orden om dere vil være enig i det. Det er demokratiet. Enig at dette skal protokollføres og det kommer vi til å 
følge opp.  
 
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, Forbundsstyret 
Jeg synes det er leit at veldig mye dreier seg om krets og forbund. Jeg har et sterkt ønske om at vi skal 
jobbe sammen for alle medlemmene våre. Det er det denne posten handler om. Det er økonomi i forhold til 
kurs. Og en rimelig håndtering av det. Dette har vært diskutert med kretslederne over tid, og det har vært vår 
klare oppfatning om at dette har vært skjevt. Dette handler ikke om å avvikle kretsene. Jeg trodde på en 
måte at vi har vært tydelige på det. Vi ønsker å utforme en organisasjon som passer best for dere vi skal 
jobbe for. Så jeg håper alle forstår det. Vi ønsker alle det beste for dere. Så det er litt leit at det har blitt en 
sånn diskusjon. Men, dette er budsjettet og tematikken dukker opp på de fleste poster her. Nå er det 
økonomirelaterte kurs det er gjort en vurdering av som jeg opplever vi har hatt ganske gode diskusjoner på 
kretsene på i forhold til hvem som har utgifter og inntekter på disse.  
 
# Observatør Helen Kvernberg, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
I tillegg til å sitte i breddeutvalget sitter jeg i tillegg i utdanningsutvalget i Viken og Oslo. Jeg har et tett 
samarbeid med Kristin på forbundskontoret. Og de gjør en god jobb. Det gjør de. Det skal ikke stå på det. 
Min bekymring er egentlig at slik det er i dag, så er det sagt at det er bredden som skal ha fokus, det er 
bredden det skal satses på. Det er vi enig om det er viktig. Men, slik som vi har hørt kretsene si i dag så 
dekker de dommerutgifter, og noen av kretsene har tatt bort kretsutgiften/kursutgiften. Det er fint. Men, hvor 
er bredden? Bredden har ikke dommere. Nå snakker jeg om de som ikke har konkurranseturn, eller skal inn 
der. Så kan de som starter på oppvisningsturn eller IG. Hvor er pengene til dem? De dekker toppene, men 
de er også den tapende part i dette her når det kommer til kursing. Når det kommer til utvikling av deres 
kurs. De ønsker blant annet idékurs. Det er ikke nødvendigvis gymlek, IG eller Saltokurs. De ønsker kurs i 
koreografi, de ønsker kurs i innlæring på mellomstasjoner og stasjoner for å lære flikkflakk. Dette har de 
behov for i lagene. Og finnes det ikke kurs for det, gjør vi det feil. Vi må ha kompetansen der det trengs, og 
det er de som er trenere som er ungdommene våre. Det er de som er trenere. Det er de som trenger 
kompetansen så de kan være trygge i sine roller som trenere. Og da må vi satse pengene våre der. Og da 
synes det blir helt rett å flytte pengene fra kretsen og inn til forbund som kanskje er enda lenger unna våre 
ungdommer (?). Og det er faktisk rom i budsjettet til å justere ned 0,6 millioner.  
 
# Observatør, Johanna Brandsegg, Løten Turn  
Jeg sitter også i utdanningsutvalget i Innlandet Gymnastikk- og Turnkrets. Og har vært ansatt i 
Kompetanseavdelingen i forbundet og har fortsatt litt arbeid der. Jeg er trenerutvikler og jeg vet at det også 
er mange andre trenerutviklere til stede her i dag. Jeg holder de aller fleste kurs vi har, og jeg er veldig stolt 
av det. Vi har gode kurs i gym og turn. Dette vet jeg fordi jeg har også kurs i andre idretter. Jeg støtter veldig 
at inntektene og utgiftene er på samme sted. Det blir forvirrende om det ikke er det. Jeg vet også at kretsene 
har god økonomi. Også vår krets. Det ble nevnt Idrettens Grunnstige her. Jeg sitter og reviderer den boken i 
et arbeidsutvalg og det blir feil at alle kostnader er i forbundet når inntektene av kurset går til kretsene.  
 
# 80 Mona Mangen, Sørumsand Gymnastikkforening 
Jeg vet ikke om det bare er meg. Men, jeg har sittet i krets for mange år siden. Jeg lurer på hvordan dette 
påvirker meg? Hva betyr det for krets? Det er det som er mitt nærmeste ledd. Hva betyr det for økonomien? 
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Hva slags økonomiske rammer for kretsen når det her vedtas? Jeg skjønner ikke dette her. Noen må 
forklare meg det. Jeg tror ikke bare det er meg som lurer på det her. Hvordan påvirker dette meg og mitt lag? 
 
 
# 12 Anne Løndalen, Rogaland Gymnastikk- og Turnkrets 
I Rogaland har vi i mange år kjørt kurs, og det er det som har vært inntekten. Hos oss har alle utvalgene 
egne budsjetter som går til respektive turn kvinner, turn menn. Hvis vi mister en del av disse inntektene så er 
det lite igjen. Ja, vi har vært på kretsledermøtet og fått vite av vi skal kjøre Trener 2 og dette her. Men, vi i 
kretsene kan ikke sitte og bestemme hvilke. Det er klubbene mine som bestemmer hvor vi skal kjøre kurs. 
Så om noen lurer på hvor pengene kommer fra så kommer de fra mye kurs. Jeg ønsker at vi kan kjøre 
videre på og at vi har litt utbytte. Men i kretsen vår må vi har et vedtak først, så dette er ikke helt ferdig.  
 
# 9 Gry Høgberg, Innlandet Gymnastikk- og Turnkrets 
I Innlandet har vi, som Johanna i Løten sa tidligere, vært veldig sentrale i forhold til å være med å utvikle 
kurs. Jeg mener vi er i en periode nå, hvor det også er veldig viktig at forbundet for midler til å kunne utvikle 
en kursrekke som kvalitetssikrer trenerkompetansen i vårt forbund. Og vi mener i Innlandet at inntekter og 
kostnader følger hverandre. I hvert fall for en periode. Nå er det jo gjentatt mange ganger at det skal 
gjennomføres en organisasjonsgjennomgang hvor man skal se på inntektsstrømmer og kostnadsrammer i 
organiseringa. Men, i denne perioden mener vi at kostnader og inntekter skal følge der jobben gjøres. 
 
# Observatør, Lisbet Coste, Viken og Oslo Gymnastikk- og Turnkrets 
Jeg har mange års erfaring som kretsleder. Budsjettet legges frem til orientering. Derfor er det jo ikke noe 
vedtak i den forstand. Men, det er lagt til grunn noen prinsipper i denne saken, og det er lagt til grunn om at 
inntekter og utgifter løftes fra kretsnivå og opp til forbundsnivå. Og det prinsippet skaper noen usikkerheter i 
kretsene i inntektsgrunnlaget. Og det er det reageres på her. Fordi det gis noen retninger for forbundsstyret 
å jobbe etter. Og hvis ikke kretsene har den inntekten som vi har budsjettert med slev eller som de har lagt til 
grunn for det, er aktiveten som de ønsker å starte, så skaper det usikkerhet. Og det hadde kanskje 
forbundsstyret kunne imøtekomme ved å fjerne den setningen, og nedjustere budsjettet med 0,6 millioner. 
For det er det rom for. Det hadde dempet usikkerheten og gjort folk motiverte.  
 
# 7 Vegard Haugseggen, Trøndelag Gymnastikk- og Turnkrets 
Det har vært diskutert med kretsledere om inntekts og kostnadsgrunnlaget og hvor det skal tilfalle. Men, så 
vidt meg bekjent har vi aldri vært enig om en løsning. Og den løsningen mener jeg må i så fall gjennomføres 
som et tingvedtak for at det er en vesentlig endring i de økonomiske forutsetninger for kretsene. Om det er 
riktig eller ikke er opp til oss som sitter her. Det vedtaket mener vi er viktig å få igjennom. Også tror jeg at om 
alle inntekter og kostnader tilfaller forbundet vil vi få en sentralisering av kurs. Vi er en krets som er stor og vi 
har et vedtak på at vi kjører kurs og tar den kostnaden. Fordi vi ønsker å få opp kompetansen i klubbene. 
Sentraliserer vi, vil færre kurs gjennomføres og det vil bli færre kompetente trenere som kan  bidra til 
utviklingen av forbundet vårt. 
 
# 7 Kjetil Folkvord, Forbundsstyret 
Jeg har dessverre ikke forberedt noe svar til Sørumsand. Vi kunne høre oppgittheten i salen blant noen da 
en representant nevnte kretsenes økonomi. Det har og er blitt et litt sårt punkt. Men, det er faktisk tilfelle at 
kretsene har til sammen over 25 millioner i egenkapital. Og jeg vet flere har gått med underskudd i noen år 
på rad. Men, selv om noen har gått med underskudd og de selv også sier at pengen har gått til aktivitet 
tilbake til medlemmene i kretsene så er det likevel akkumulert mer egenkapital. Og de er flinke til å 
organisere kurs, men det må være en mer naturlig sammenheng mellom utgifter og inntekter i forbundet. 
 
 
# 35 Linn Dalheim, Gran IL Turn 
I tillegg til å jobbe i Gran IL Turn, reiser jeg også rundt som trenerutvikler. Jeg er også med i den 
arbeidsgruppen som reviderer Idrettens Grunnstige. Det ble snakket om tidligere. Hvor blir bredden av? Da 
kan jeg fortelle at forbundet jobber hardt med å fornye Idretten grunnstige som er et kjempebra stykke 
arbeid. Men likevel faller ungdommen fra. Forbundet vet det og ser det. De har også gode dialoger med oss 
trenerutviklere som reiser rundt i hele Norge. De tar imot alt det vi hører, ser og får med oss fra kretser. Som 
trenerutvikler er jeg veldig stolt av de kursene vi holder. De er på et bra nivå, og det blir lagt ned mye penger, 
ressurser og mye frivillig arbeid i forbundet på å trygge kompetansen på å holde de unge med på nettopp 
disse satsingsområdene som er lagt frem her. Der gjør forbundet en kjempejobb. For oss som 
trenerutviklere. For at også vi skal oppleve det som ryddig og stødig. Det er ikke kretsene som er vårt anker 
når vi reiser rundt. Jeg har vært i Kirkenes, Hammerfest. Jeg har vært på Stord og i Mosjøen. Vi 
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trenerutviklere er over alt. Vi skjønner avstandene det er snakk om. Vi opplever, de jeg snakker sammen 
med nå. Kretser sitter på mye penger, mye egenkapital, og det er ikke nødvendigvis noe feil i bruk, for det 
blir brukt til mye bra også. Men for å trygge kompetanse og være med å videreutvikle kurs. Jeg opplever at 
kretser sier de må finne på mer og enda mer, så siter jeg og jobber med et stykke arbeid som er en viktig 
grunnstein for vår idrett. Så sitter vi og legger ned frivillig arbeid og forbundet sliter med å finne midlene til å 
produsere det kurset og de bøkene som vi ønsker på vår ungdom. Så jeg støtter at dette går opp i forbundet 
for en periode.  
 
 
# 15 Kjetil Knudsen, Vestfold og Telemark Gymnastikk- og Turnkrets 
Det er veldig mange følelser i sving. Mye penger. Vi har snakket om dette på kretsledermøter med 
forbundet. Jeg er vel en av de som har sagt ja, vi klarer oss ikke uten de inntektene, men jeg er også enig i 
at pengene bør gå dit utgiftene er. Når det er sagt, så er jeg veldig for det Vegard sa at det må et vedtak til 
for at vi skal si. Ja, ta de pengene. Jeg kommer ikke til å levere noe skriftlig på det, men tenke gjennom hva 
konsekvensene blir.  
 
Votering budsjettet tas til orientering 
 
For: 59 
Mot: 25 
 
Vedtak: Budsjettet tas til orientering slik det foreligger 
 
 

SAK 9 ENGASJERE STATSAUTORISERT REVISOR  
 
Forbundsstyret foreslår: Forbundsstyret gis fullmakt til å engasjere statsautorisert revisor. 

 
Begrunnelse: 
Forbundsstyret har vært fornøyd med det arbeidet som BDO har utført, og anser det som gunstig for 
kontinuiteten i økonomioppfølgingen at man viderefører samarbeidet. 
 
Vedtak: Forbundsstyret gis fullmakt til å engasjere statsautorisert revisor. 
 
 

SAK 10  VALG  
 

Valgkomiteens sammensetning 
Leder:  Lise L. Mandal,   Tønsbergs Turnforening 
Medlem: Ragnhild Havenstrøm,  Skotfoss Turn- og idrettsforening 
Medlem: Lars Hugo Berg,  Skjeberg Turnforening 
Medlem: Terje Selnes,   Hamar 
Medlem: Liv Andrea Saavedra,  Salhus Turn 
Varamedlem: Siv Langerød-Erichsen, Tvedestrand Turn- og idrettsforening 
Varamedlem: Stian Syvertsen,  Express IL 
 
Valgkomiteens arbeid 
Høsten 2023 ble det sendt ut brev til alle medlemmer og varamedlemmer i forbundsstyret, tingvalgte 
komiteer og utvalg med forespørsel om de ønsket å være kandidat til nåværende eller nytt verv. 
 
Samtidig ble alle NGTFs medlemmer invitert til å foreslå kandidater til forbundsstyret og komiteer/utvalg. Den 
samme oppfordringen gikk også ut til alle lag, foreninger og kretser januar/februar 2024. Det har også blitt 
annonsert på forbundets hjemmeside og på Facebook. 
På bakgrunn av disse utsendelsene og andre innspill på kandidater fikk valgkomiteen denne gangen flere 
kandidater å jobbe med. 
 
Forbundsstyret skal ha medlemmer med ulike kompetanse, kjønnsfordeling, alder og geografisk tilhørighet. 
Valgkomiteens oppgave er å vurdere alle kandidater til verv på fritt grunnlag enten det er kandidater som 
ønsker gjenvalg eller nye kandidater. 
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Valgkomiteen har hatt 7 møter på teams, i tillegg har det blitt kommunisert på e-post og telefon. Det har også 
blitt gjennomført intervjuer av alle kandidater som var aktuelle for forbundsstyret. 
Ingen av valgkomiteens medlemmer ønsket i utgangspunktet å være kandidater til noen av vervene som 
komiteen skulle innstille til. Da Stian Syvertsen ble spurt om han kunne være aktuell som leder av 
fondsutvalget, gikk han ut av valgkomiteen, og var ikke med på de siste møtene. 
 
Forbundsstyret  
Det er lagt vekt på at forbundsstyrets viktigste oppgaver er å ivareta de idrettspolitiske spørsmål. Dette for å 
utvikle organisasjonen slik at de underliggende organisasjonsledd og den aktive idretten får best mulige 
rammebetingelser. 
 
Videre vektlegges at NGTF skal ha et styre som:  
• Fungerer som et team med gjensidig respekt for hverandre og lojalitet til de vedtak som fattes 

• Har et godt samarbeid med NGTFs administrasjon med en klart definert oppgave- og ansvarsfordeling 

• Har god organisasjonskompetanse og -erfaring, er ”fanebærere” i egen organisasjon 

• Skal være idrettspolitisk pådriver for norsk gymnastikk og turn innenfor det norske samfunnet generelt, 
 og innenfor nasjonal og internasjonal idrett 

• Har allment god kunnskap om NGTFs grener og aktiviteter 

• Evner til langsiktig planlegging og budsjettering 

• Involverer kretser og lag i utviklingsprosesser 

• Har fokus på lagenes behov mht lokaliteter/halltid, utstyr/anlegg, utdanning av trenere/ledere etc. 

• Skal være en god og trygg arbeidsgiver for mange ansatte, både sentralt og regionalt. 

 
 
# 111 Lise Mandal, leder valgkomiteen: 
Jeg skal ikke si så veldig mye for det meste av vårt arbeid står beskrevet i sakspapirene. Jeg vil først takke 
de andre medlemmene som har sittet i valgkomiteen. Det har vært et godt arbeid og vi har samarbeidet godt. 
For to år siden i Stavanger stod jeg på talerstolen og var litt tante Sofie. For da hadde vi ikke fått inn noen 
forslag til kandidater. Det som skjer når valgkomiteen ikke får inn noen forslag på kandidater er at de som 
sitter i valgkomiteen må plukke fra sitt eget nettverk og det kan bli litt snevert. Vi som forbund kan gå glipp av 
mange gode folk. 
 
Heldigvis fikk vi inn flere kandidater denne gangen. Det vil jeg takke dere for. Jeg vet at en av de største 
utfordringene til kretsene og lagene det er å finne tillitsvalgte. Jeg vil allikevel oppfordre dere allerede nå til å 
lete etter gode kandidater til neste valg om to år To år går utrolig fort. Den nye valgkomiteen skal begynne å 
arbeide om et drøyt år. 
 
Så er det sånn at hvis du har lyst til å gjøre en innsats og være en kandidat så behøver du ikke vente til at 
noen skal foreslå deg. Ta kontakt med valgkomiteen, foreslå deg selv, det er helt i orden. 
 
Så er det viktig å tenke på at de kandidatene dere sender inn, de blir ikke forbundet. De blir forbundsstyret. 
Det er veldig mye snakk om krets, lag og forbund. Men, det er jo kretsene, lagene, forbundsstyret og de 
ansatte som er forbundet. Det er ikke sånn at de som sitter på første rad er forbundet. 
 
Så er det en rettelse i saksdokumentet: Det er satt en stjerne på Nikoline Knutsen at hun er under 26. Det er 
Nikoline ikke. Hun er snart 28. 
 
Siden sak 6A-2 ble vedtatt i går er det altså det første/øverste forslaget som gjelder til valget. 
Godt valg. 
 
 

Valgkomiteens innstilling 
 
Forbundsstyret: 

Verv Kandidat  

Leder Torgeir Røinås Pedersen, Nedre Glomma Turnforening Gjenvalg 

Visepresident Birgit Iversen, Finnsnes IL Gjenvalg 
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Styremedlem May Britt Harestad Osaland, Tasta Turn Gjenvalg 

Styremedlem Solveig Johansen Nygaard, Oslo Turn  Gjenvalg 

Styremedlem Åse Linda Tynning, Asker Turn Gjenvalg 

Styremedlem Tony Machin, Sola Turn Ny 

Styremedlem Kennet Bratteberg, Molde Turnforening Ny 

Styremedlem Fillip Jonassen, Bodø Gym og Turnforening Ny* 

Varamedlem Robert Ruud, Fredrikstad Turnforening Ny 

Varamedlem Nikoline Knutsen, Tønsbergs Turnforening Ny 

 

Det framkom ingen motkandidater til president. 

Vedtak: Torgeir Røinås Pedersen enstemmig valgt. 

 

Det framkom ingen motkandidater til visepresident. 

Vedtak: Birgit Iversen enstemmig valgt. 

 

 

# 93 Mathilde Svendsen, TUIL Tromsdalen Turn: 

Jeg vil fremme Kristine Hegstad som styremedlem i Norges Gymnastikk- og Turnforbund. Hun er 21 år 

gammel. Vi snakker om ungdomsløftet. Det må ikke bare bli snakk. Vi snakker masse om det. Vi har snakket 

om det hele helgen her. Men, de ordene betyr ingenting hvis vi ikke gjør aktive handlinger og det har vi 

makta til å gjøre her og nå. Vi kan gjøre noe aktivt i ungdomsløftet.  

 

Så må vi huske det at vi er en i idrett og i et forbund som ikke gir oss. Vi setter oss mål og når vi når det 

målet setter vi oss enda høyere mål. Når vi lærer å slu hjul så setter vi oss mål om å lære å ta araber. Når vi 

har lært å ta araber så lærer vi flikk-flakk.  

 

Vi strever alltid etter nye mål, og selv om vi har en inne på valglisten som er under 26 så må vi fortsette å 

kjempe akkurat som vi gjør i turnhallen. Vi må ikke gi oss bare fordi vi når det første målet. Vi må fortsette å 

etterstrebe det vi alle er enige om at vi skal gjøre - -ungdomsløftet. 

 

Vi vil jo ha et representativt styre. Flertallet i vår medlemsmasse er barn og ungdom. Da må vi representere 

det også i styret. Det er ikke derfor jeg vil ha Kristine inn i styret. Jeg vil ha hun inn fordi jeg vet at hun kan 

gjøre en god jobb. Hun er ambisiøs, hun gir seg ikke. Hun er ikke ambisiøs bare for toppidretten. Hun bryr 

seg om dem og vil at vi skal nå langt som forbund. Hun har også ambisjon for bredden. Hun har ambisjoner 

for at de skal trives på trening. At de skal komme tilbake på trening neste uke og at det skal være godt å 

være i Norges Gymnastikk- og Turnforbund uansett om du er bredde- eller toppidrettsgymnast. Uansett om 

du driver med gymhjul, gymlek, troppsgymnastikk, uansett gren. 

 

Hun er kompetent, hun har ulike styreverv blant annet i klubb og i krets. Jeg er så heldig for å være ung 

leder med henne under Eurogym. Jeg har sett hvor engasjert hun kan være. Jeg har oppriktig stor tro på at 

hun kan gjøre noe godt for oss alle. 

 

Hun bryr seg om både de små og de store klubbene. I og med at hun er student så har hun fått oppleve 

både å være i en liten klubb og i en stor klubb. Hun ser de forskjellige utfordringene vi har i forskjellige type 

klubber og de forskjellige type grenene vi har i forbundet. 

 

Ikke minst så er hun inkluderende, som sagt både på bredde og topp. Hun inkluderer alle grenene. Når hun 

oppdaget at det ikke fantes et aktivitetstilbud for barn og unge med spesielle behov på Gjøvik så tok hun 

saken i egne hender og opprettet et aktivitetstilbud. Det er ikke bare ord. Hun fortsetter å streve og strever 

etter de ambisjonene hun har. Hun brenner for å rekruttere og holde ungdommen i idretten. Det har vi denne 

helgen her sett at det er vi alle enige om og da må vi fortsette å jobbe for det. 
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Sist men ikke minst så har vi mange unge som har tillit til at Kristine kan gjøre en god jobb. En god jobb for 

hele turn-Norge. 

 

# 95 Christine Hegstad, Vardal Turnforening: 

Vi hører nå mens vi er her at vi snakker mye om aktiviteten. For min del er turn ekstremt mye mer enn bare 

aktivitet. For meg så gjelder det engasjement. Det gjelder å få lov til å komme med sin mening. Det handler 

om å få respekt av de og innen den idretten man er så veldig glad i.  

 

Jeg har vært så heldig at jeg har både fått lov til å være både utøver og trener. I tillegg har jeg fått sittet i 

ulike styreverv, noe som har gitt meg mye kompetanse. Jeg føler selv at jeg har hatt en stor utvikling de siste 

årene gjennom de vervene jeg har vært i. Jeg har da fått utviklet meg både som lagspiller, støttekontakt, 

men også det fellesskapet som turn kan by på. 

 

Det er vanskelig, tror jeg, å engasjere ungdom uten ungdommer. Vi må ha unge mennesker som står frem 

for at ungdommen skal tørre å komme frem. Vi kan ikke bare si at vi skal fortsette å fronte ungdom hvis vi 

ikke har ungdom som står foran og viser at det er mulig å oppnå de målene vi har lyst til å få til. 

 

Vi får lov til å bidra litt mer hvert år. Blant annet gjennom Unge ledere prosjektet har vi fått lov til å bidra. Vi 

har fått lov til å komme frem med våre meninger og vi har fått lov til å bli hørt. Likevel så har jeg snakket med 

mange av de som er inkludert i unge ledere og vi har mye frustrasjon rundt hvordan ting blir gjort og ting som 

ikke blir gjort. De gangen vi kommer med våre argumenter på ting som ikke blir gjort og vi ikke får til så får vi 

høre «velkommen til voksenlivet». Det er ikke sånn det skal være. Hvis vi hadde vært voksne hadde vi fått 

frem den meningen vi skulle ha. Men fordi vi at er unge og de voksne ikke er enige med oss så får vi høre 

«sånn er voksenlivet og bare følg etter det». Hvis vi skal ha respekt for dere som voksne så må også dere 

ha respekt for oss om unge. 

 

Jeg har vært veldig og har blant annet sittet i Innlandet Gymnastikk- og Turnkrets sitt styre. I tillegg til det å 

organisere å skape engasjement for ungdom. Det er dessverre veldig vanskelig, og det vet jeg at alle her 

føler veldig på at det er vanskelig å engasjere ungdom. Derfor tenker jeg at det er ekstra viktig for de 

ungdommene som faktisk står fram at de får en plass. At vi ikke blir sendt bort, men at vi som står foran, tar 

ansvar og er en rollemodell for alle unge får den plassen vi fortjener. 

 

Jeg har heldigvis gjennom Unge ledere møtt mange som er som meg og Mathilde og Aurora som også sitter 

her. Vi er engasjerte. Vi møter endelig andre som er engasjert sånn som oss. Vi kan backe hverandre som 

gjør at vi tør å stå her og stå imot et valg som egentlig er satt. Men vi synes ikke det er rett. Fordi det skal 

være plass til flere unge i et forbundsstyre. Det skal ikke bare være en. 

 

Vi ønsker selvfølgelig å få lov til å bidra i de store sakene. Vi ønsker å diskutere budsjett og økonomi. Vi 
ønsker å ta tak i varslingssaker. Vi ønsker å bidra på akkurat lik linje som alle dere gjør hver eneste dag i 
alle deres verv. Dette er en veldig god mulighet for oss til å vise at det også er mulig for unge å bidra på 
akkurat den måten. 
 
Jeg er stolt over at vi på dette tinget har hatt en liten sånn revolusjon og sagt at vi unge skal fram. Vi er ikke 
redd for å stå her og si at vi skal fram og vi fortjener respekt på lik linje. Nå har jeg gått pedagogikk og vi har 
hatt mye Learing by doing. Jeg tenker dette er en fin måte å vise at man må inn, man må prøve seg, man 
må få lov til å gi plass og ta plass og vi lærer gjennom det. Derfor mener jeg at vi må ha flere unge inn i 
forbundsstyret denne gangen. 
 

# 3, May Britt Osaland, forbundsstyret: 

Jeg har sittet i dette styret i 8 år. Jeg har vært med på en lang prosess. Jeg tenker at kanskje det er nå på 

tide at jeg overlater plassen til et yngre medlem som kan gjøre en veldig god jobb. 

 

Vedtak: Forbundsstyret for 2024-2026 består av følgende: 

Verv Kandidat  
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Leder Torgeir Røinås Pedersen, Nedre Glomma Turnforening Gjenvalgt 

Visepresident Birgit Iversen, Finnsnes IL Gjenvalgt 

Styremedlem May Britt Harestad Osaland, Tasta Turn Trakk sitt kandidatur 

Styremedlem Christine Hegstad, Vardal Turnforening Ny* 

Styremedlem Solveig Johansen Nygaard, Oslo Turn  Gjenvalgt 

Styremedlem Åse Linda Tynning, Asker Turn Gjenvalgt 

Styremedlem Tony Machin, Sola Turn Ny 

Styremedlem Kennet Bratteberg, Molde Turnforening Ny 

Styremedlem Fillip Jonassen, Bodø Gym og Turnforening Ny* 

Varamedlem Robert Ruud, Fredrikstad Turnforening Ny 

Varamedlem Nikoline Knutsen, Tønsbergs Turnforening Ny 

*Under 26 år 
 
 
# 107 Heidi Marie Taksdal, Breddekomiteen og Jon Snorre Rødal fra Ålgård Turn orienterte om landsturn-
stevnet 2025, Nærbø og Ålgård. 
 
 
Kontrollkomiteen 
Kontrollkomiteen skal føre tilsyn med forbundets økonomi, påse at forbundets midler anvendes i henhold til 
lover og vedtak, og påse at regnskapsførselen gir et korrekt uttrykk for forbundets drift og finansielle stilling 
Blant de foreslåtte medlemmene til kontrollkomiteen finnes betydelig organisasjonserfaring og økonomikompetanse. 
 
Lovkomiteen 
Lovkomiteen skal avgi uttalelser om lovforslag og fortolkningsspørsmål som forelegges fra forbundsstyret. 
Lovkomiteen kan også selv fremme forslag. Siden tolkning av idrettens lover og regler ofte kan være et 
spørsmål om organisasjonspraksis kombinert med juridiske vurderinger, bør lovkomiteen besitte både 
organisasjonserfaring og juridisk kompetanse. De foreslåtte medlemmer tilfredsstiller dette. Den foreslåtte 
leder er advokat. 
 
Fondsstyret 
Fondsstyret skal arbeide etter statutter for NGTFs fond. Det kan gis stipend/tilskudd til gymnaster og trenere 
innenfor NGTFs konkurransegrener og oppvisningstropper. Fondsstyrets viktigste oppgave er å være 
oppdatert mht norske utøveres og treneres prestasjoner i internasjonal sammenheng og vurdere ulike 
prestasjoner opp mot hverandre. Et av medlemmene i fondsstyret skal være en representant fra 
kontrollkomiteen. 
 
 

Kontrollutvalg 
Verv Kandidat  

Leder Rune Reinertsen, Kristiansands Turnforening Gjenvalg 

Medlem Linda Mikalsen, Laksevåg TIL Gjenvalg 

Medlem Anniken Douglass Mellegaard, Trondhjems 

Turnforening 

Gjenvalg 

Varamedlem Heidi Holm, Oslo Turnforening Gjenvalg 

Varamedlem Kristian Bjugan, Express IL Gjenvalg 

 

Vedtak: Valgkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Lovkomite 
Verv Kandidat  

Leder Iuliana Pedersen, Stabekk Turnforening Gjenvalg 

Medlem Trude Riple, Laksevåg Turn og Idrettslag Gjenvalg 
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Vedtak: Valgkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Fondsstyret 
Verv Kandidat  

Leder Stian Syvertsen, Express IL Ny 

Medlem Nina Caspersen, Skotfoss Turn & IF Ny 

Medlem Rune Reinertsen, (representerer kontrollkomiteen) Gjenvalg 

Varamedlem Henriette B. Eilertsen, Alta Turnforening Ny 

Varamedlem Helga Iren Nessen, Laksevåg Turn- og Idrettslag Gjenvalg 

Varamedlem Tom Thingvold, Tromsø Turnforening  Gjenvalg 

 

 

Valg av representanter til ting og møter i de organisasjoner NGTF er tilsluttet. 

Ref NGTFs lov § 13 pkt 14 e). 

 

Forslag til vedtak: 

Det kommende styret gis fullmakt til å oppnevne representanter til ting og møter i de organisasjoner NGTF er 

tilsluttet. 

 

Vedtak: Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Valgkomite (foreslås av forbundsstyret) 
Verv Kandidat  

Leder Gry Høgberg, Kongsvinger IL Turn Ny 

Medlem Lise Hagensen Nytrøen, Bardufoss GTF Ny 

Medlem Ann-Mari Steinsland, Oslo Turnforening Ny 

Medlem Vebjørn Thorsen, Kristiansand Turn Ny* 

Medlem Kjell Normann, Kabelvåg IL Ny 

Varamedlem Frida Rønning, Melbo Turnforening Ny 

Varamedlem Christopher Kaspersen, Klepp IL Turn Ny 
 
Vedtak: Valgkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

 

Heder  
Lise Mandal, Tønsberg Turnforening ble tildelt NGTFs fortjenestemedalje i gull med diplom. 

Ann-Mari Steinsland, Oslo Turnforening ble tildelt NGTFs fortjenestemedalje i gull med diplom. 

Harald Wigaard, Oslo Turnforening ble tildelt NGTFs æresmedlemskap. 

Titteliten Hagfors Mollat fikk NIFs Hederstegn. 

 

 

AVSLUTNING  
# 1 Torgeir Røinås Pedersen, president: 
Først må jeg få takke for tilliten dere har gitt meg ved at det ble gjenvalg. Det er ikke uten grunn at jeg 
ønsker å påta meg som styreleder i ytterligere to år. Først vil jeg takke for nyttig, lærerikt og viktig ting. 

Medlem Jørn Nordeng, Gulset IF Turn Gjenvalg 

Varamedlem Lisbeth Coste, Ski IL Gjenvalg 

Varamedlem Kjetil Knutsen, Tønsbergs Turnforening Gjenvalg 
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Engasjementet i det rommet her det er tydelig. Alle er engasjerte og brenner fordi vi alle er så opptatt av 
gymnastikk og turn. 
 
Det er ikke bare i tingsalen. Det er når vi spiser sammen og det er når vi møtes i korridorene. Det er mange 
som kommer med gode innspill på hvordan tingene kan løses. Det er jo det turnfamilien er. 
 
For noen ungdommer vi har i forbundet vårt! Dere har alle hørt de flammende innleggene som Mathilde og 
Christine har holdt her. At vi samme skal klare å gjøre et skikkelig løft i forhold til ungdommene våre, med 
disse på laget, er jeg helt overbevist om. Det er nettopp disse stemmene vi trenger inn. Det er disse som vet 
hvor skoen trykker. Når vi nå skal utvikle gode relevante konsepter som alle ungdommer ønsker å ta del i, så 
er vi godt rustet til det. Disse jentene er ikke flinke fordi de er unge. Men, det er fordi de er så kunnskapsrike 
allerede og kan dele så mye godt med oss. 
 
Vi passerer 106000 medlemmer. Av de store forbundene så er det vi som øker mest og det er gledelig. Det 
er veldig gledelig. Det viser at det jobbes godt i lagene våre. Dere klarer å ivareta alle de aldersgruppene 
som vi tilbyr aktiviteter for og flere og flere kommer tilbake. At vi skal klare å løfte ungdommene våre og få 
enda flere med til å bli lenger er jeg overbevist om at vi får til. 
 
Vi skal også jobbe iherdig i perioden med å optimalisere forbundet vårt. Det er det det handler om. Hvordan 
får vi brukt ressursene våre best mulig for å nå de målene som står i strategisk plan. Her skal vi jobbe 
sammen med kretsene, vi skal jobbe sammen med lagene, vi skal jobbe sammen med alle medlemmene for 
å komme fram til den løsningen som er best for at dere i lagene skal ha de beste rammene og 
forutsetningene for å lykkes i det viktige arbeidet dere gjør. 
 
Jeg vil si til Fredrikstad Turn: Best ting Ever kan vel man nesten få lov til å si. Jeg synes det har vært en 
fantastisk reise som dere har tatt oss med på fra dag en. Med omvisning i den fantastiske turnhallen. Noen 
har fått vært i gamlebyen, andre har fått sett den fantastiske strandpromenaden vår. Dere har bydd på de 
fantastiske ungdommene deres som er midt i det kjerneområdet for der vi ønsker å få enda flere og vist hva 
som er mulig å få til. Det er som jeg sa etter at å ha sett denne kall det kabareen som vi så her på fredag. 
Dere kunne solgt tusenvis av billetter. Tusen takk for den innsatsen som dere har nedlagt for at vi skal ha det 
så fint som vi har hatt det. 
 
Så er det to stykker som forlater styret. Det er May Britt som er den som har sittet lengst i styret. Hun har 
sittet lenger enn meg. Hun har vært en litt sånn mentor for meg. Det har vært trygt å sparre med May Britt. 
Hun har masse kunnskap gjennom mange mange år i turnfamilien og hun brenner for bredden. Det har hun 
vært tydelig på hele tiden. Hvis skulle glemme den så får vi høre det eller ikke prioriterer den tilstrekkelig da 
har May Britt vært der. Det var jo en spesiell måte det ble avsluttet på, men jeg tror det var en fin måte også. 
Det er et tøft valg du gjorde, men jeg vet at for deg så er ungdommene kjempeviktig. Dette er jenter som 
kommer til å gå i dine fotspor, ha fokus på bredden og ha fokus på at alle skal med. Jeg tror det kommer til å 
bli kjempebra. Men, jeg kommer absolutt til å savne deg. 
 
Så er det Kjetil. Han har ikke sittet fullt så lenge, men han har gjort seg godt markert. Kjetil er en fyr som har 
tydelige meninger. Han har viktige innfallsvinkler og kan ofte gjøre oss oppmerksom på at vi kanskje også 
skal ha med oss det i vurderingene og kan være en god korrigerende faktor for oss alle. Skarpt hode som 
har bidratt veldig godt inn i vårt styre. Det har vært fint å ha med deg Kjetil. Du har tatt ansvar for viktige 
områder og jeg er veldig glad for at du har vært med oss i den perioden som har vært.  
 
Da er det noen stykker her som har ført oss trygt igjennom disse dagene. Det har vært mange spennende 
saker og det har vært mange forslag som har kommet underveis. Det er en øvelse å lose oss igjennom en 
slik prosess som det vi har hatt. Så tusen tusen takk for det flotte arbeidet dere dirigenter har gjort. 
 
Jeg sier tusen takk for denne gang og så ses vi plutselig et eller annet sted i turnsammenheng. 
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